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fred vplivi vremena in podnebja se ne moremo zaščititi. 
Pomlad je tu, zime pa sploh ni bilo. Obeta se nam porast obolenj, 
tijih prenašajo klopi, več bo bolezni pri žitih, obeta se breskova 
bdravost... To je le nekaj kratkoročnih napovedi. Dolgoročne 
b še veliko bolj črne. Tema na straneh 12-13. 

ŽUPAN NE 
BO VEČ BRAL 

Občina Štore zapečatila knjižnico. Stran 4. 

NE PREZRITE: 

Krivi so mali oicrogli. 
zalcaj je Dom na Gorenju zaprt? 

Šport: Pivovarji za finale, 
Šojat - ne bomo »popušili« 

Se želi Posedel znebiti Krčmarjeve? 

CENE DRVIJO 
V NEBO 

v mili zimi so Celjane greli računi za zemeljski plin. Stran 5. 

ROPAR S PIŠTOLO 
VVOJNIŠKIBANKI 

v času ropa je bila pred banko skupina otrok. Stran 23. 



2 DOGODKI 

»Šlamparija« 
ali nagajanje? 
Vse kaže, da prva redna 

seja, na kateri se je minuli 
ponedeljek sestal prenov-
ljen svet Splošne bolnišni-
ce Celje, ni bila legalna. 
Zaradi birokratske napa-
ke, ki so jo storili v Ljublja-
ni, sta bila na seji kot pred-
stavnika vlade tudi Boris 
Jagodič in Elda Gregorič 
Rogelj, ki pa ju je vlada kot 
člana sveta skupaj z ostali-
mi petimi člani razrešila že 
21. februarja. 

Le dan kasneje je vlada 
imenovala svoje nove pred-
stavnike v svet celjske bolni-
šnice, vendar je pri tem, kot 
je mogoče razbrati iz njenih 
dopisov, sprejela kar dva 
sklepa, s tem da je z drugim 
razveljavila prvega. Pri tem 
pa so bili vladni uslužbenci 
(namerno?) tako »šlampa-
sti«, da so vodstvu bolnišnice 
in tudi vsem ostalim poslali 
prvi, neveljavni sklep, po ka-
terem sta člana sveta še na-
prej ostala Elda Rogelj iz 
ministrstva za zdravstvo in 
Celjan Boris Jagodič. 

Minulo soboto pa je celj-
ski podžupan Marko Zidan-
šek, ki nas je na celotni za-
plet tudi prvi opozoril, dobil 
iz vladne kadrovske službe 
dopis, ki ga je podpisal gene-
ralni sekretar vlade Mirko 
Bandelj in v katerem piše, da 
je vlada 2L februarja razreši-
la vse svoje dotedanje pred-
stavnike v svetu celjske bol-
nišnice in 22. februarja ime-
novala nove, med katerimi 
pa ni več Rogljeve in Jagodi-
ča, ampak sta tudi Marko 
Zidanšek, ki je bil član sveta 
že prej, in Dragica Homan. 
Prav pri slednji se v bolnišni-
ci, kjer so enak sklep dobili 
šele v torek, 20. marca, spra-
šujejo, ali je bila narejena 
tipkarska napaka in gre v 
resnici za celjsko* zdravnico 
Danico Homan. 

Kakorkoli, na seji bolni-
šničnega sveta sta 12. marca 
o tako pomembnih stvareh 
kot sta finančni in investicij-
ski načrt bolnišnice za leto 
2001 odločala tudi dva člo-
veka, ki tega ne bi smela. 
Čeprav pravniki še niso rekli 
zadnje besede, je očitno, da 
je bila seja nelegalna in jo bo 
treba ponoviti. Za pojasnitev 
zapleta smo zaprosili tudi 
generalni sekretariat vlade, 
vendar nam kljub obljubi 
odgovora še ni posredoval. 

JANJA INTIHAR 

Sežig v TEŠ bo! 
Šoštanjski občinski svet-

niki so po vroči večurni raz-
pravi sklenili, da potrdijo 
poskusni sežig mesno-kost-
ne moke in živalskih maš-
čob v šoštanjski termoelek-
trarni (TEŠ). Ob tem pa so 
zahtevali natančne meritve 
nevarnih emisij in v tem ča-
su tudi dan odprtih vrat za 
prebivalce Šoštanja. Sežig 
naj bi bil opravljen do konca 
tega meseca. 

Na podlagi rezultatov po-
skusnega sežiga se bodo svet-
niki na eni od prihodnjih sej 
odločali, ali bodo TEŠ izdah 

soglasje za redno sežiganje 
mesno kostne moke. K pritr-
dilnemu mnenju so pripomo-
gle podrobne analize sežiga-
nja, ki so ju opravili v velenj-
skem inštitutu za naravovars-
tvene raziskave ERICo in Inšti-
tutu za varstvo okolja pri Za-
vodu za zdravstveno varstvo 
Maribor. 

Pred časom je poskusni se-
žig kostne moken^ nazarskem 
podjetju Glin Pohištvo močno 
razburil tamkajšnje prebival-
ce, ker so za sežig izvedeli šele 
iz medijev. Direktor Glin Po-
hištva Ivo Glušič je ob tem 

pojasnil, da so poskusni sežig 
kostne moke opravili po naro-
čilu ministrstva za okolje in 
prostor ter da za to ni predpi-
san poseben upravni posto-
pek. Zato je razumljivo zago-
tavljanje generalnega direk-
torja TEŠ Jaroslava Vrtačnika, 
da poskusnega sežiga moke ne 
bi bilo brez žegna šoštanjske-
ga občinskega sveta. Vrtačnik 
je povedal, da se tehnološko 
še morajo pripraviti na posku-
sni sežig, javna skrivnost pa 
je, da so vreče s kostno moko 
že nekaj časa v termoelektrar-
ni. SKO 

Ureditev pariciriič do julija? 
Pravilnik o minimalnih 

tehničnih in drugih pogojih 
za parkirišča in mesta za 
vzdrževanje vozil je začel 
veljati julija 1996, vendar 
morajo pogoje glede parki-
rišč avtoprevozniki izpolniti 
v roku petih let po veljavno-
sti tega pravilnika. Prav ta 
rok pa se bo letos s 1. julijem 
iztekel, vendar večina avto-
prevoznikov še nima ureje-
nih parkirišč in so s tem 
ogrožene njihove licence. 

Avtoprevozniki, člani Ob-
močne obrtne zbornice Slo-
venske Konjice, so se zato 
sestali in na sestanek povabili 
tudi župane konjiške, zreške 
in vitanjske občine ter pred-
stavnika sekcije za promet pri 
Obrtni zbornici Slovenije 
Igorja Pipana in Bojana Pečni-
ka. Po mnenju avtoprevozni-
kov se zatika pri določitvi us-
treznih lokacij. Župani se s 
tem niso strinjali. 

Konjiški župan Janez Jaz-
bec je povedal, da je možno 
urediti parkirišča v Sloven-
skih Konjicah na Goliču, kar 
je bilo že pred leti predvideno 
v prostorskem planu. Prav ta-
ko pa je v prihodnjih letih 
možna tudi širitev parkirišča. 
Zreški župan Jože Košir je 
poudaril, da bo občina nada-
ljevala z aktivnostmi pri ure-
janju dokumentacije za pre-
voznike. Zavzemal pa se bo 
tudi za izgradnjo skupnega 
parkirišča in za podaljšanje 
roka za ureditev parkirišč. Po 
besedah Slavka Krajnca, žu-
pana občine Vitanje, bo v Vita-
nju parkiranje urejeno v 

predvidenem roku. Parkirišče 
so že naredili in avtoprevozni-
ki bodo lahko z občino skleni-
li pogodbo o najemu parkir-
nega prostora. »V Vitanju načr-
tujemo gradnjo industrijske 
cone in če bo potrebno, bomo 
parkirišča gradili tudi tam,« je 
dodal. 

Pravilnik o parkiriščih je bil 
po mnenju udeležencev se-
stanka sprejet zaradi prevoz-
nikov, ki nimajo lastnih zem-
ljišč oziroma svojega prosto-
ra, na katerem bi parkirali 
vozila, zato so jih parkirali v 
urbanih naseljih. Menili so, 
da bo dlakocepska zakonoda-
ja prizadela tudi tiste, ki svoja 
vozila lahko parkirajo na last-

nem zemljišču, vendar za par-
kirišče nimajo ustreznega 
uporabnega dovoljenja. Za te 
so predlagali, da jim zakon 
omogoči legalizacijo parki-
rišč. 

Konjiška območna obrtna 
zbornica je v projekt parki-
rišč vložila že dosti sredstev 
za izdelavo idejnega projekta 
in raziskav vpliva na okolje 
ter ostalih mnenj, ki so po-
trebna za ugotovitev ustrez-
nosti določene lokacije. 
»Kdor ima možnost, naj par-
kirišče uredi doma, za vse 
ostale pa bomo uredili skup-
na,« je zagotovil predsednik 
Karel Zidanšek. 

UK 

Čistilna na 
ustavno sodišče? 

Na sestanku vitanjskega 
trškega sveta konec februar-
ja so se odločili, da naslovijo 
nekatera sporna vprašanja v 
zvezi z gradnjo čistilne na-
prave na ministrstvo za oko-
lje in prostor ter na upravno 
enoto v Slovenskih Konji-
cah. Odgovore so dobili, z 
njimi pa so se seznanili tudi 
občinski svetniki. 

Od ministrstva za okolje in 
prostor so želeli pojasnilo, 
če za gradnjo tako pomem-
bnega projekta ni potrebno 
soglasje 'sosedov, zakaj ni 
mogoča gradnja v opušče-
nem kamnolomu ter zakaj za 

takšen projekt ni potrebno 
opraviti študije vpliva na 
okolje. Bistvo obsežnega od-
govora, ki so ga dobili, pa je, 
da načrtovanje rabe prostora 
lokalnega pomena, torej tudi 
določanje zemljišč za grad-
njo čistilne naprave, sodi v 
občinsko pristojnost. Sicer 
pa so v ministrstvu potrdili, 
da v vseh postopkih izdaje 
dovoljenj lahko kot prizade-
ta stranka uveljavlja svoj in-
teres tudi sosed in da je v 
postopku seveda potrebno 
preveriti vse, kar je v zvezi z 
vplivi na okolje. 

Na konjiško upravno eno-
to so iz trške skupnosti na-
slovili osem vprašanj in zah-
tevo po obnovi postopka za 
pridobitev gradbenega dovo-
ljenja. Upravna enota Slo-
venske Konjice je zahtevo po 
obnovi postopka zavrnila, 
saj trška skupnost ne more 
biti stranka v takšnem po-
stopku. V obrazložitvi so za-
pisali, da je bilo enotno do-
voljenje za gradnjo čistilne 
naprave izdano v skladu z 
Odlokom o ureditvenem na-
črtu občine Vitanje, ki ne 
določa, da je potrebno za do-
voljenje za gradnjo čistilne 
naprave pridobiti pisne izjave 
stanovalcev ob lokaciji. 
Obrazložih so jim še, da lah-
ko, v kolikor mislijo, da ure-
ditveni načrt ni bil sprejet po 
postopku in na način, ki ga 
določa zakon, izpodbijajo 
njegovo zakonitost pred Us-
tavnim sodiščem RS. UK 

22. seja Mestnega sveta 
župan Mestne občine Celje Bojan Šrot sklicuje v torek, 27. marca ob 13. uri, v veliki dvorani 

Narodnega doma v Celju, 22. sejo Mestnega sveta Mestne občine Celje. Na seji bodo svetniki 
obravnavali naslednji dnevni red: 

pod točko 3 - poročilo o realizaciji sklepov Mestnega sveta Mestne občine Celje od 11. 11. 1999 do 
22. 3. 2001 in potrditev zapisnika 21. seje mestnega sveta z dne 28. 2. 2001; pod 4 - imenovanje 
Nadzornega sveta Lokalnega podjetniškega centra d.o.o.; pod 5 - imenovanje Projektnega sveta 
»Celje - zdravo mesto«; pod 6 - poročilo o izvajanju projekta »Celje - zdravo mesto«; pod 7 - Odlok o 
proračunu Mestne občine Celje za leto 2001 - druga obravnava; pod 8 - Sklep o osnovah in merilih za 
financiranje delovanja mestnih četrti in krajevnih skupnosti v Mestni občini Celje; pod 9 - Poročilo 
o delu Nadzornega odbora Mestne občine Celje; pod 10 - Odlok o potrditvi zaključnega računa 
proračuna Mestne občine Celje za leto 2000; pod 11 - potrditev zaključnega računa Stanovanjskega 
sklada občine Celje za leto 2000 in plana za leto 2001; pod 12 - a) potrditev zaključnega računa 
Sklada za razvoj obrti in podjetništva Celje za leto 2000, b) potrditev Plana Sklada za razvoj obrti in 
podjetništva Celje za leto 2001; pod 13 - Odlok o spremembah in dopolnitvah odloka o gospodarskih 
javnih službah v Mestni občini Celje - prva obravnava; pod 14 - Odlok o komunalnih taksah v Mestni 
občini Celje - prva obravnava; pod 15 - Odlok o oglaševanju v Mestni občini Celje - prva obravnava; 
pod 16 - Odlok o urejanju, vzdrževanju in varstvu javnih in drugih zelenih površin v Mestni občini 
Celje - prva obravnava; pod 17 - Odlok o podelitvi koncesije za urejanje zelenih površin v Mestni 
občini Celje - prva obravnava; pod 18 - Odlok o zazidalnem načrtu Prekorje-Toplak - prva obravnava; 
pod 19 - a) predlog stališč do pripomb in predlogov na javno razgrnjeni osnutek sprememb in 
dopolnitev zazidalnega načrta odlagališča Cinkare Celje »Za Travnikom«, b) Odlok o spremembah 
in dopolnitvah odloka o zazidalnem načrtu odlagališča Cinkarne Celje »Za Travnikom« - prva 
obravnava; pod 20 - predlog stališč do pripomb in predlogov na javno razgrnjeni osnutek sprememb 
in dopolnitev zazidalnega načrta Dečkovo naselje in pod 21 - a) odgovori na vprašanja, pobude in 
predloge ter b) vprašanja, pobude in predlogi. 

Z OBČINSKIH SVETW 
Nov odlok O komunalnem podjetju ' 

MOZIRJE - S sprejetjem odloka o komunalnem podjetju 
poleg Mozirjanov naj bi ga v enaki vsebini sprejele vse zgorn 
savinjske občine, razen Solčave in Gornjega Gradu - so mn 
ski svetniki postavili temelje za novo organiziranost javn 
podjetja. O usodi podjetja bodo preko skupščine odlo 
župani, predstavniki lastnikov, poleg njih pa naj bi imel sedi 
najvišjem organu podjetja zagotovljen tudi predstavnik del; 
cev. (E 

Vec želja od možnosti 
MOZIRJE - V mozirsko proračunsko vrečo naj bi se le| 

nateklo okroglih 650 milijonov tolarjev, kar je za 360 milj 
nov manj kot je dejanskih potreb. Dodatna sredstva bo 
poskušali pridobiti preko raznih razpisov, številnim želj; 
mozirske in rečičke krajevne skupnosti pa bodo poskus 
prisluhniti v prihodnjih letih. S številnimi pripombami 
želeli svetniki nakazati probleme, ki se porajajo v obči 
predvsem pa naj bi v prihodnje več sredstev namenili 
ustvarjanje pogojev za stanovanjsko gradnjo. (Ej 

Prihova nazaj v Nazarje 
MOZIRJE - S podpisom sporazuma o razdelitvi skupne 

premoženja med občinama Mozirje in Nazarje je nas< 
Prihova tudi formalno priključeno občini Nazarje, kar je 
odločbo presodilo tudi ustavno sodišče. Po mnenju Pe 
Kolenca, predsednika KS Rečica, bo zgornji del Prihove dol| 
ročno težil k Rečici in torej nazaj v občino Mozirje, And 
Presečnik iz Mozirja pa je razpravljal o možnosti združit 
nazarske in mozirske občine. (El 

Kaj bodo gradili 
VITANJE - Po investicijskem načrtu za prihodnji dve leti 

bi uredili tri avtobusne postaje, Tišlarjev most in tri odse 
cest, deloma obnovili pročelje osnovne šole in opravili sanac 
vrtca. Načrtujejo še obnovo pokopališča, ureditev razsvetlja 
na križišču pri šoli in obnovo strehe na šoli. Župan je svetnik 
še predlagal, da bi po dogovoru z župniščem za cerkvijo ur« 
nekaj parkirnih prostorov. Kulturno turistično društvo Sv 
Vid iz Hudinje je svetu predlagalo, da bi delno uredili Ovčarje 
kočo in Beškovnikovo kaščo, saj sta turistično zanimi 
Svetniki so predlog načrta podprli. (Ul 

Ogrevanje z biomaso? 
ZREČE - Družba Ispo je izdelala poročilo o energet 

zasnovi Zreč in ugotovila, da bi bilo najbolj racionalno ogre 
nje z biomaso, saj je v okoliških gozdovih dovolj lesa. Sklei 
uresničitvi tega projekta so svetniki sprejeli soglasno. 

Podaljšan delovni cas gostincev 
ZREČE - Župan je predlagal spremembo pravilnika o meri 

za določitev podaljšanega obratovalnega časa gostinskih ob 
tov in kmetij v občini, ki bi omogočil podaljšanje obratoval 
za diskoteko na Rogli do 4. ure zjutraj, za gostinske obrate, 
ponujajo enostavne jedi do 24. ure, za izletniške kmetije pa 
4. ure zjutraj med vikendi. Za vinotoče in osmice je re< 
obratovalni čas do 23. ure, podaljšani pa bo enak kot 
turistične kmetije. 

Na Nune čistilno napravo 
ZREČE - Lastnike objektov v naselju Nune pod Roglo bc 

po sklepu občinskega sveta sklicali na pogovor in od c 
zahtevali ureditev čistilne naprave. To bo pogoj za poprai 
zazidalnega načrta. Na seji so sklenili tudi, da se občina Zri 
pridruži Regionalni razvojni agenciji Celje in prispeva 899 ti: 
tolarjev za dokapitalizacijo te agencije. 

Sprejet proračun občine Polzela 
POLZELA - Svetniki občine Polzela so na zadnji redni i 

sprejeli proračun za leto 2001, ta znaša 445.986.000 tolarjev 
enomesečni javni razpravi sta bila vložena tudi dva amandm; 
oba so svetniki potrdili. Po prvem, ki ga je vložil župan Lji 
Žnidar, se za vodovod Dobrič nameni dodatnih 8,5 milijc 
tolarjev. Štirje svetniki: Simon Ograjenšek, Vinko Sitar, An 
Mešič in Martin Unbreht so predlagali, da se subvencija 
nakup žičnic zmanjša za 1,1 milijona tolarjev, ta denar pa 
nameni za regresiranje zemljišč in sofinanciranje osemenje 
nja. (T 

Pred komunalo o vodovodu 
NAZARJE - Nazarski svetniki so med drugim razpravljal 

preoblikovanju Javnega podjetja Komunala Mozirje. Do 
ment morajo v enaki vsebini sprejeti tudi ostale zgornjesav 
ske občine, razen Gornjega Gradu, kjer so ustanovili las' 
komunalo. Svetniki so načelno podprli predlog, pred spre 
jem pa naj bi občini Nazarje in Mozirje potrdili sporazun 
upravljanju vodovodnega sistema Letošč. (E 

Polovica proračuna za naložbe 
ROGATEC - Občinski svet je po drugi obravnavi spn 

letošnji proračun. Letošnji skupni prihodki znašajo blizu • 
milijonov ter skupni odhodki 421 milijonov tolarjev. Priblii 
polovica odhodkov je za različne naložbe, med drugim 
dokončanje podružnične šole Donačka Gora, novo dovoJ 
cesto do železniške postaje, rešitev vodooskrbe v KS Dobo 
ter nadalinio obnovo graščine Strmol. (1 



DOGODKI 3 

O pokojninah 
v Sloveniji 

v Klubu svetnikov MO SDS 
Celje so v sodelovanju z niest-
pim odborom Nove Slovenije 
ju Zelenimi Celja v petek zve-
jer v Celjskem domu pripra-
vili javno tribuno Slovenska 
Jržava in pokojnine. 
Gosta tribune sta bila držav-

jozborski poslanec mag. Ja-
nez Drobnič, ki je iskal odgo-
vore na pokojninsko problema-
[iko skozi program koalicije 
Slovenija, ter strokovni sode-
lavec poslanske skupine NSi 
marko Štrovs, ki je spregovo-
pl o posledicah zakonodaje za 
apokojence in zaposlene. Tri-
[luna je sodila v sklop srečanj, 
Ijjih bodo v Klubu svetnikov 
HO SDS Celje skupaj z mest-
firn odborom NSi in Zeleni-
pi Celja pripravljali za osveš-
pnje Celjanov. IS 

Za pisanje še dvanafst dni 
Skrajni rok za oddajo dohodninske napovedi je 2. april - Podaljšan delovni čas davčnih uradov 

Ker bo glede na dosedanje 
izkušnje večina davčnih za-
vezancev vložila napovedi za 
odmero dohodnine za leto 
2000 šele tik pred iztekom ro-
ka, vas ponovno opozarjamo 
na nekatera pravila, ki se jih 
je treba pri tem držati, objav-
ljamo tudi dohodninsko les-
tvico, s pomočjo katere si že 
lahko izračunate, koliko do-
hodnine za lanske zaslužke 
še morate plačati, koliko pa 
vam je bo država morda vr-
nila. 

Ker se letos 31. marec izteče 
na soboto, je davčna uprava po-
daljšala rok za oddajo dohod-
ninske napovedi do 2. aprila. 
V vseh izpostavah davčnih ura-
dov bodo od ponedeljka, 26. 
marca, do petJ<a, 30. marca, po-
daljšali delovni čas do 18. ure. 
Navodila za izpolnjevanje na-
povedi so enaka kot lani, no-
vost je le prostor za vpis po-
datkov o plačevanju premije za 

prostovoljno dodatno pokoj-
ninsko zavarovanje. 

Dohodninske napovedi ni 
treba vložiti zavezancem, ka-
terili dohodki ne presegajo 11 
odstotkov povprečne letne plače 
zaposlenih v Sloveniji (253.003 
tolarje), upokojencem, katerih 
edini vir dohodkov je pokoj-
nina, če med letom 2000 v skla-
du z zakonom niso plačali akon-
tacije dohodnine, ter učencem 
ali študentom, ki z začasnim 

ali občasnim delom prek štu-
dentske ali mladinske organi-
zacije niso zaslužili toliko, da 
bi njihova osnova za dohodni-
no presegla 51 odstotkov pov-
prečne letne plače (1.173.014 
tolarjev). 

Neobdavčljiv del, ki velja za 
vse davčne zavezance, znaša 
253.000 tolarjev. Osnovo za od-
mero dohodnine je mogoče do-
datno znižati še za tri odstot-
ke, vendar je zanje treba imeti 

vse potrebne račune. In kolik-
šni so zneski posebnih olajšav? 
Za prvega otroka in za vsakega 
drugega vzdrževanega družin-
skega člana znaša 230.003 to-
larje, za dva otroka 575.007 to-
lariev, za tri otroke 1.035.013 

tolarjev, za štiri otroke 
1.610.020 tolarjev, za pet otrok 
2.300.028 tolarjev, za vsakega 
nadaljnjega otroka pa se olaj-
šava še poveča. Olajšava za mo-
tenega otroka znaša 1.050.014 
tolarjev, invalidom s 100-od-
stotno telesno okvaro se priz-
na olajšava v višini 2.300.028 
tolarjev, starejšim od 65 let pa 
184.002 tolarja. JI 

Za nepravočasno oddano 
napoved se šteje tista, ki je 
bila vložena v dveh mesecih 
po preteku roka. Kazen za za-
mudo je 50.000 tolarjev. 

Lestvica za odmero dohodnine 2000 

Vir: Ministrstvo za finance 

Stanovanja za šestnajst družin 
v manj kot letu dni je v Slo-

venskih Konjicah zrasel nov 
stanovanjski blok, v katerem 
je šestnajst neprofitnih stano-
vanj, pritličje pa je namenje-
no poslovnim prostorom. Pr-
vim desetim stanovalcem je 
konjiški župan Janez Jazbec 
izročil ključe na slovesnosti 
prejšnjo sredo. 

Investitor naložbe v ulici To-
neta Melive je Stanovanjski 
sklad Občine Slovenske Konji-
ce. Njena vrednost je 170 mili-
jonov tolarjev, od tega je 67 mi-
lijonov republiškega kredita, os-
talo sta zagotovila občina in sta-
novanjski sklad. Blok je zgra-
dil celjski Ingrad VNG. Kot je 
poudaril direktor stanovanjske-
ga sklada Tomaž Rihtaršič, so 
v tem bloku želeli zagotoviti sta-
novanja predvsem mladim dru-
žinam brez stanovanj. 

S tem pa cikel gradenj v ok-
viru konjiškega stanovanjske-
ga sklada še ni zaključen. V krat-
kem bodo pričeli graditi sta-

novanjski blok v Ločah, v ka-
terem bo predvidoma dobila 
prostore tudi pošta, dogovar-
jajo pa se še za gradnjo v Tepa-
nju in nato ponovno v Sloven-
skih Konjicah. 

MBP 

Priiiraneic na 
račun strank 

s spremembo sklepa o fi-
lanciranju političnih strank 
n dela mestnih svetnikov bo-
10 v Celju v primerjavi z lan-
skimi proračunskimi izdatki 
prihranili skoraj 8,3 milijo-
na tolarjev. Pa tega vendarle 
»e gre pripisati varčnosti celj-
skih odborov političnih 
itrank... 

Sprememba sklepa o finan-
aranju, ki so jo na zadnjem za-
sedanju potrdili celjski mest-
11 svetniki, je namreč zgolj po-
sledica julija lani novelirane-
Sa zakona o političnih stran-
kah. Po spremembi 26. člena 
ega zakona namreč v letoš-
ijem proračunskem letu v ob-
•inah ni več dovoljeno v osno-
'0 za obračun proračunskih do-
acij političnim strankam upo-
števati glasov, ki so jih le-te do-
bile na lokalnih volitvah za svo-
e županske kandidate. Hkrati 
â je novost v prid tistim stran-
kam, ki se s svojimi kandidati 
sicer niso uvrstile v mestne ozi-
roma občinske svete, so pa na 
^dnjih lokalnih volitvah pre-
segle polovični prag glasov, po-
grebnih za izvolitev svetnikov. 
^Mestni občini Celje to pome-
K da bodo letos iz proračuna 
Prejemali mesečno po slabih 

oziroma 10 tisočakov tudi 
^ Slovenski nacionalni stranki 
'̂ r Liberalni stranki. 

Sprememba sklepa se finanč-
no najbolj pozna združeni 
SLS+SKD, kateri proračunsko 

dotacijo v Celju sicer še vedno 
obračunavajo ločeno. Slednja 
je namreč z zmago svojega žu-
panskega kandidata Bojana 
Šrota v obeh volilnih krogih os-
vojila okoli 8.600 glasov vo-
livcev, ki se letos ne obračuna-
vajo več v osnovo za proračun-
sko sofinanciranje dejavnosti 
strankinega občinskega odbo-
ra. V SKD bodo tako namesto 
lanskih 76 letos prejemali 39 
tisočakov mesečno, SLS pa se 
lanskih 382 tisoč tolarjev me-
sečno znižuje na zgolj 62 tiso-
čakov, kar znaša dobrih 15 od-
stotkov lanske proračunske do-
tacije. Skupen prihranek na ta 
račun pa bo v občinski blagaj-
ni znašal skoraj 8,3 milijona 
tolarjev. 

I. STAMEJČIČ 

Odprli sejemski trojček 
Minister za promet Jakob Presečnik je na razstavnem 

prostoru Celjskega sejma včeraj slovesno odprl že dvanaj-
sti sejem Avto in vzdrževanje, edino specializirano priredi-
tev avtoremontne stroke v Sloveniji, četrti Moto boom z 
motocikli in pripadajočo opremo ter obsežno razstavo gos-
podarskih vozil. Vsi trije sejmi bodo vrata zaprli v nedeljo. 

Letos bo potekal kar na 33.000 kvadratnih metrih, od tega 
bo 16.500 kvadratnih metrov pokritih razstavnih površin, 
6.000 kvadratnih metrov pa zimanjih razstavnih površin. Skupaj 
z zastopanimi podjetji se bo predstavilo 388 razstavljavcev iz 
več kot dvajsetih držav, od tega na sejmu Avto in vzdrževanje 
288, na sejmu Moto boom 40,60 pa na razstavi gospodarskih 
vozil. Med glavnimi razstavljavci so predstavniki iz vseh so-
sednjih držav. SKO 

Vit pro še ni občinski 
Vitanjski občinski svetni-

ki so obravnavali ponudbo žu-
pana Stanislava Krajnca in 
Gorazda Frica o odprodaji de-
ležev v podjetju Vit pro obči-
ni Vitanje, kar je sprožilo pre-
pir, ni pa prineslo odločitve. 

Krajnc in Fric sta občini po-
nudila svoja petdeset- in petind-
vajsetodstotna deleža, ki jih 
imata v tem podjetju. Krajnc 
je svojo odločitev obrazložil z 
dogodki v zvezi s čistilno na-
pravo. »Na ta način bova konč-
no dokazala, da pri gradnji či-

stilne naprave ne igrajo nobe-
ne vloge osebni interesi, ki bi 
jih kot lastnika Vit pro lahko 
imela,« sta povedala. Gorazd 
Fric je ob tem ponudil še od-
stop z mesta direktorja podjet-
ja. Oba pa sta si izgovorila pred-
kupno pravico v primeru, da 
bi se občina odločila in pod-
jetje odprodala. 

Nekateri svetniki so se z od-
prodajo strinjali, drugi so ime-
li pomisleke. Ponovili pa so 
se očitki Janka Petacija o ne-
pravilnostih v zvezi z Vit pro. 

Na očitke o nezakonitostih v 
zvezi s podjetjem Vit pro pa 
je Gorazd Fric odgovoril, da 
je komisija, ki jo je vodil rav-
no Petaci, zahtevala inšpekcij-
ski pregled, ki pa nepravilno-
sti ni ugotovil. 

Sklepanje so svetniki pre-
stavili na naslednjo sejo, ki 
bo predvidoma čez štirinajst 
dni. Takrat bi naj odločili o 
nakupu deležev in imenovali 
vršilca dolžnosti direktorja 
Vit-proja. 

UK 

Certifikat za 
Šentjurčane 

Upravna enota v Šentjurju 
je prejela v torek kot tretja v 
Sloveniji certifikat ISO 9002. 
Od predlani ga ima upravna 
enota Ljutomer, za njo so ga 
pridobili v Slovenj Gradcu, le-
tos januarja pa sta bila oce-
njevalca slovenskega inštitu-
ta za kakovost v Šentjurju. 

Osnova za ocenjevanje je bi-
lo uresničevanje poslovnika o 
delovnih postopkih. Tako je 
prišlo do podelitve certifikata, 
ki ga je v torek slovesno pode-
lil predstavnik omenjenega in-
štituta. Sicer pa so v tej uprav-
ni enoti že leta 1999, med pr-
vimi v državi, z anketo povpra-
šali stranke ter zaposlene, ka-
ko so zadovoljni. 

Načelnica upravne enote 
mag. Andreja Stopar je v to-
rek povedala, da so lani znova 
skrajšali čas čakanja pred oken-
ci ter da želijo imeti v bodoče 
informatorja, ki bo strankam 
dajal informacije ter s tem tu-
di razbremenjeval referente. 

BJ 

POSVETU 

Kužni Otok 
LONDON, 19. marca - V Ve-

liki Britaniji skoraj vsak dan 
odkrijejo nova žarišča slinav-
ke in parkljevke. Njihovo 
skupno število je že krepko 
prek tristo. Za preprečitev šir-
jenja bolezni so v državi do-
slej pobili že 280.000 živali. 
Nove primere pa odkrivajo že 
po vsem svetu. 

Malcedonska 
kriza 

TETOVO, 20. marca - Vi-
soki komisariat Združenih na-
rodov za begunce je sporočil, 
da je zaradi spopadov na se-
verozahodu Makedonije ma-
kedonsko-albansko mejo v 
zadnjih šestih dneh prestopi-
lo več kot 2.300 ljudi alban-
ske narodnosti, med kateri-
mi naj bi jih več kot polovica 
Albanijo le prečkala in nato 
vstopila na Kosovo. Kakih 
1.400 ljudi makedonske in al-
banske narodnosti pa naj bi z 
avtobusi in avtomobih v zad-
njih dneh prispelo na jug Sr-
bije. Zunanji ministri EU so 
na zasedanju v Bruslju znova 
ostro obsodili nasilje v Ma-
kedoniji, albanske ekstremi-
ste pa pozvali, naj takoj usta-
vijo napade ter poudarili, da 
EU ne bo trpela nobene pod-
pore skrajnežem. 

Uničevalno 
ogorčenje 

NEW YORK, 20. marca -
Svet talibanskih verskih uče-
njakov je starodavna kipa Bu-
de menda ukazal uničiti zara-
di ogorčenja nad odnosom 
mednarodne skupnosti. Verske 
učenjake je razjezila delega-
cija evropskih diplomatov in 
Unesca, ki je ponudila denar 
za zaščito in obnovo budinih 
kipov, zavrnila pa prošnje za 
pomoč afganistanskemu ljuds-
tvu, ki umira zaradi lakote in 
mednarodnih sankcij. 

Brazilska 
katastrofa 

RIO DE JANEIRO, 20. mar-
ca - Največja naftna ploščad 
na svetu P-36, last brazilske 
državne družbe Petrobras, na 
kateri je v četrtek odjeknilo 
več močnih eksplozij, je v to-
rek potonila. Brazilski obali 
grozi huda ekološka katastro-
fa, saj bo v morje najverjet-
neje izteklo 1,5 milijona li-
trov nafte in okoh 1200 ku-
bičnih metrov dizelskega go-
riva. Vzrok nesreče še ni znan, 
življenje sta izgubila dva ga-
silca, devet pogrešanih delav-
cev pa nima več možnosti za 
preživetje. 

V petek konec 
Mira 

MOSKVA, 21. marca - Ru-
ska vesoljska postaja Mir bo 
v petek ob 7.30 uri končala 
svoje dolgoletno poslanstvo. 
Večinoma bo zgorela ob vsto-
pu v atmosfero, ostanki - bi-
lo naj bi jih tudi do L500 - pa 
bodo padli v južni del Tihega 
oceana, na kakih 200 kilome-
trov širok in 6.000 kilome-
trov dolg pas med Novo Ze-
landijo in Čilom. Nekateri os-
tanki naj bi tehtali tudi do 700 
kilogramov. 



• VROČA TEMA 

župan ne bo več bral 
Občina Štore že tri leta ne odplačuje stroškov knjižnice - Problem je rešila kar po svoje - knjižnico je zapečatila 

Prejšnji teden je uprava Ob-
čine Štore po več letih konč-
no prekinila dialog gluhih. Z 
Osrednjo knjižnico Celje se 
namreč ne moreta sporazu-
meti glede plačila obveznosti 
za obratovanje štorskega od-
'delka. Na odločitev občinar-
jev so tako krajevno knjiž-
nico brez pojasnil zapečati-
li. S tem so si prislužili ukor 
ministrstva za kulturo, ki je 
dogodek označilo za nepre-
mišl jeno in neuprav ičeno 
ravnanje. Po mnen ju pristoj-
nih na ministrstvu štorska ob-
činska uprava ne izpolnjuje 
zakonskih obveznosti o finan-
ciranju knjižnične dejavno-
sti, na osnovi katere bi mo-
rala vsaka občina zagotoviti 
denar za redno dejavnost kra-
jevne knjižnice. 

Na ministrstvu pričakujejo, 
da bodo predstavniki Mestne 
občine Celje, Občine Štore in 
Osrednje knjižnice v Celju ne-
mudoma dosegli dogovor in 
štorsko knjižnico znova odpr-
li za javnost. 

Direktorja Osrednje knjižnice 
Celje Janka Germadnika so 
zadnji dogodki v Štorah nepri-
jetno presenetili. Povedal je, da 
se po nekajletnih pozivih in po-
nudbah z županom Francem 
Jazbecem nikakor nista mogla 
dogovoriti o dolgovih iz let 
1999 in 2000, ki znašajo skup-
no nekaj več kot 3,7 milijona 
tolarjev (občina je odplačala le 
471.255 tolarjev), ter letošnjih 
stroških. 

»Glede na to, da imajo obči-
ne svoje poslovne interese, se 
doslej nismo mogli sporazume-

ti. Ko je prišel sredi februarja 
zakon o knjižničarstvu v par-
lament, so pri prvem branju 
omenili možnost, da se ta služba 
razdeli po načelu števila pre-
bivalcev,« je pojasnil Germad-
nik. »Ker ni bilo druge strokov-
ne podlage, smo prvi predlog 
oprli na ta kriterij. P.o tem izra-
čunu bi nas knjižnica v Štorah 
za leto 2000 stala okoli 4,4 mi-
lijone, letos pa 7,5 milijonov 
milijonov tolarjev. Izračune 
smo izdelali tudi za ostale ob-
čine. Župani so bili proti, saj 
so - upravičeno - ugotavljali, 
da prebivalcem bolj odročnih 
krajev storitve niso dostopne v 
tolikšni meri kot, na primer, 
Celjanom. Kmalu po tem se-
stanku smo pripravili še en 
izračun, ki je temeljil na naši 
strokovni presoji in predlogih 
drugih. Po tem izračunu bi dve-
letni stroški za štorsko knjiž-
nico znašali nekaj več kot 3,6 
milijona tolarjev; skupaj s stroš-
ki nabave knjig, stroški dela in 

tekočimi gmotnimi stroški po-
slovanja. Hkrati s temi izraču-
ni smo županom ponudili tudi 
predlog pogodbe, da bi z njo 
uredili financiranje čez vse le-
to. Če bi občine krile stroške 
prostorov, jim - pp pogodbi -
ne bi več zaračunavali stroškov 
naše uprave.« 

Odcepitev štorske knjižni-
ce bi imela številne posledi-
ce, med katerimi je na prvem 
mestu prav gotovo varnost za-
poslenih, varstvo osebnih po-
datkov o bralcih ter nenazad-
nje tudi škoda na skupnem 
knj ižnem fondu. 

Župan Jazbec se z Germad-
nikovim predlogom ni strinjal. 
Štorska občina je bila po ust-
nem zagotovilu župana pri-
pravljena plačati le 1,3 milijo-
na tolarjev, konec lanskega le-
ta pa naj bi Jazbec tudi to ob-
ljubo preklical ter dodal, naj 
se s tem problemom celjska 

knjižnica obrne kar na mini-
strstvo za kulturo in od njih 
zahteva denar. 

»Lani smo s tem problemom 
seznanili tudi Mestno občino 
Celje in sestavili pogodbo, ven-
dar je Jazbec ni podpisal,« je 
dejal Germadnik, ki naj bi mu 
štorski župan celo zabrusil, da 
mu je vseeno, ali knjižnico za-
prejo. Za vmesni čas - dokler 
župan ne bi podpisal pogodbe 
- so Celjani predlagali, da bi 
štorska knjižnica delala s po-
lovičnim delovnim časom. O 
tem so tamkajšnjo občino sez-
nanili z dopisom; Jazbec se je 
odzval tako, da je ukazal knjiž-
nico zapreti. 

Ko so se v zadevo vmešali me-
diji, sta obe strani branili svo-
je prepričanje in pojasnjevali 
položaj. Župan Jazbec in vod-
ja občinske uprave Jože Šepec 
sta Germadnika po njegovih be-
sedah obtožila »izsiljevanja in 
diktature«. V faksu, ki sta mu 
ga poslala v ponedeljek, prista-
jata na poravnavo dolgov, ven-
dar v manjšem obsegu. Stroš-
ki poslovanja njihove knjižni-
ce naj bi bili namreč ocenjeni 
previsoko. V bodoče sta se se 
pripravljena pogovarjati, a pod 
pogojem, da nasprotna stran 
upošteva njihove argumente. 
Za katere argumente gre, Ger-
madniku ni znano. 

Pojasnil nam jih je Jazbec, 
ki pravi, da tolikšnega zneska,' 
kot jim ga nalaga celjska knjiž-
nica, njihov proračun ne zmo-
re. V bodoče naj bi jih v pogo-
vorih z vodstvom knjižnice in 
ministrstvom zastopal odvetnik 
Mitja Lamut. Župan zavrača 
očitke, da noče sporazumno re-
šiti problema in trdi, da celj-
ska knjižnica nikakor ne more 
biti edina možna služba za 
opravljanje knjižničarske de-
javnosti v njihovi občini. Pre-
nos knjižnice pod okrilje tam-

kajšnje šole naj bi bila rezerv-
na možnost v primeru, da se s 
Celjani ne dogovorijo. V mi-
nulem tednu naj bi, kot pravi 
Jazbec, v ustanoviteljski akt os-
novne šole vpisali knjižnično 
dejavnost, ki jo sicer že sedaj 
opravlja. Denarja, pravi, ni do-
volj, zato želijo v domači knjiž-
nici bolj racionalno poslovati. 
V občini imajo namreč več kul-
turnih skupin, ki po Jazbece-
vih besedah prav tako potrebu-
jejo finančna sredstva za delo-
vanje. Na koncu je še dodal, 
da obžaluje, da so zadeve priš-
le tako daleč in da upa, da bo-
do kljub temu s celjsko knjiž-
nico našli pravi dialog. 

Novi zakon o knjižničars-
tvu predvideva, da se knjiž-
nice v občinah z manj kot de-
set tisoč prebivalci sploh ne 
bodo mogle registrirati, am-
pak bo dejavnost treba reše-
vati s pogodbami. Če pa bi 
kljub temu katera podeželska 
knjižnica želela delovati sa-
mostojno, bi bili stroški za-
gonskega dela in lastne reži-
je tolikšni, da se jim to eno-
stavno ne bi izplačalo. 

Le-ta pa si glede Štorovčanov 
ne beli preveč glave; zaenkrat 
so zvozili tudi brez denarja, ki 
jim ga dolgujejo okoliške ob-
čine. Ker je 90 odstotkov po-
slov vezanih na Mestno obči-
no Celje, njihova osnovna de-
javnost s tem ne bi bila bistve-
no okrnjena. 

Koliko pa bodo pridobili v 
Štorah, je drugo vprašanje. 
Knjižničarska dejavnost je te-
meljni servis, ki ga mora po za-
konu imeti vsaka občina. V nas-
protnem primeru je dolžna za 
to poskrbeti država - račun pa 
izstavi občini. 

BOJANA JANČIČ 
Foto: GAŠPER DOMJAN 

Sporna knjižnica, ki jo je občinska nprava Občine Štore 
prejšnji teden brez pojasnil zaprla. 

PODRŽAVS 
Zamenjava na 

čelu Pošte 
LJUBUANA, 16. marca 

- Odločitev vlade, da za-
menja generalno direkto- ^ 
rico Pošte Slovenije Ma-
rijo Ribič (njeno mesto je 
znova zasedel njen pred-
hodnik Alfonz Podgo-
relc), je izzvala nasproto-
vanje koalicijske partne-
rice SLS+SKD. Ta je zame-
njavo označila za politič-
no in zavrnila razloge za 
njeno zamenjavo, s kate-
rimi uradno sicer ni bila 
seznanjena. 

Pismo izginulega 
majorja 

UUBUANA, 17. marca 
- Predsedujoči v komisiji 
za nadzor nad delom var-
nostnih in obveščevalnih 
služb Zmago Jelinčič je 
okrožnemu državnemu to-
žilcu Gorazdu Fišerju po-
sredoval pismo, ki naj bi 
ga izginuli major Ladislav 
Troha napisal v začetku lan-
skega decembra in ga ta-
krat tudi overovil pri no-
tarju. V njem Troha obto-
žuje nekatere pripadnike 
specialne brigade Moriš za 
podstavitev eksploziva pod 
Jelinčičev avtomobil leta 
1993. 

Poljak V Planici 
PLANICA, 18. marca • 

Poljski predsednik Alek-
sander Kwasniewski je 
sklepni dan delovnega obi-
ska v Sloveniji skupaj s 
predsednikom države Mi-
lanom Kučanom obiskal 
Planico, kjer sta si ogleda-
la svetovni pokal v smučar-
skih poletih. Poljski gost 
se je v okviru tridnevnega 
obiska s predsednikom Ku-
čanom pogovarjal pred-
vsem o širitvi Evropske 
unije in zveze NATO. 

Jeza trgovcev 
LJUBLJANA, 19. marca 

- Odločitev ministrice za 
gospodarstvo Tee Petrin, da 
vlada po hitrem postopku 
sprejme nov pravilnik o de-
lovnem času prodajaln, je 
izzvala ostre proteste sin-
dikatov. Po novem meril 
za dežurne prodajalne ne 
določajo več lokalne skup-
nosti, prav tako za obrato-
vanje posamezne prodajal-
ne na trgih in v nakupoval-
nih centrih izven rednega 
obratovalnega časa ni več 
potrebno soglasje trgovca 
posamezne prodajalne in 
upravljavca trga ali naku-
povalnega centra. 

Nadškof Rodev 
zaporu 

LJUBUANA, 21. marca 
- Lj ubljanski nadškof in slo-
venski metropolit Franc 
Rode je obiskal Zavod za 
prestajanje kazni zapora 
Dob, kjer se je seznanil z 
življenjem in delom zavo-
da s poudarkom na mož-
nostih uresničevanja ver-
skih pravic obsojencev. 
Med obiskom je obsojen-
cem največjega slovenske-
ga zapora daroval mašo. 

Hudournik spet buri duiiove 
Okoli celjskega podjetja Hu-

dournik oziroma njegovega 
lastnika Stanka Zakelška so 
se spet začele napletati zgod-
bice, v katerih nekateri zna-
nemu podjetniku in lastniku 
večih helikopterjev očitajo, da 
zopet mimo zakonov in pred-
pisov ureja svoje zadeve. 

Tokrat gre za planinski dom 
na Svetini, ki ga je podjetje Hu-
dournik za dobrih devet mili-
jonov tolarjev kupilo konec mi-
nulega leta. Ker je bil objekt v 
zelo slabem stanju, se je novi 
lastnik odločil, da ga poruši, 
na njegovem mestu pa zgradi 
nov planinski dom, ki naj bi 
spet postal priljubljena izlet-
niška točka v celjski kotlini. Ko 
se je rušenje pričelo, so na raz-
lične inšpekcijske službe pri-
čele romati prijave, češ da gre 
za nezakonito početje, in da 
Stanko Zakelšek sploh nima 
vseh potrebnih dovoljenj. 

Ker smo hoteli zadevo pre-
veriti, smo za pojasnilo zapro-
sili celjsko enoto republiške-
ga inšpektorata za okolje in pro-

stor, kjer so nam povedali, da 
so si rušitvena dela ogledali po 
službeni dolžnosti (in ne na os-
novi prijave) 8. marca, štiri dni 
kasneje pa so se z Zakelškom 
še pogovorili. Ugotovili so, da 

je lastnik Hudournika za pose-
ge na Svetini imel upravno do-
voljenje, vendar je pri izvaja-
nju del prišlo do nekaterih od-
stopanj, zato so zoper njega 
uvedli postopek. Kaj o vsem tem 

pravi Stanko Zakelšek, nam, žal, 
še ni uspelo izvedeti. Kar ne-
kaj dni smo ga klicali po tele-
fonu, pa je bil bodisi na služ-
beni poti ali pa na pomembnih 
sestankih. JI, Foto: GD 

Urbanistični inšpektorji so ugotovili, da rušenje planinskega doma na Svetini ni potekalo 
vovsem v skladu z dovoljenjem. 

Potres na 
Kozjanskem 
Na Kozjanskem je bil v 

petek zjutraj ob 7.29 uri po-
tres, ki so ga čutili nekate-
ri prebivalci občin Podče-
trtek, Šmarje pri Jelšah in 
Bistrica ob Sotli, 

Po podatkih uprave RS za 
geofiziko je bilo žarišče po-
tresa 79 kilometrov vzhod-
no od Ljubljane, stopnja po-
tresa pa 2,9 po Richterjevi 
lestvici. Učinki potresa v šir-
šem nadžariščnem območ-
ju niso presegli V. stopnje 
po evropski potresni lestvi-
ci. Omenjenemu zmernemu 
potresnemu sunku je sledi-
lo nekaj šibkih ponovitev. Si-
cer pa so potres čutili tudi 
na sosednjem Hrvaškem. 

V regijskem centru za ob-
veščanje v Celju niso preje-
li nobenega klica z območ-
ja potresa, v observatoriju 
na ljubljanskem Golovcu pa . 
so nam dejali, da jim je te-
lefoniral krajan Olimja, ki 
je sporočil, da so se na ne-
kaj let stari hiši pojavile • 
manjše razpoke. Na Kozjan-
skem, kjer je hujši potres iz 
leta 1974 še v živem spomi-
nu, so namreč na vsako pre-
mikanje zemlje posebej ob-
čutljivi. BJ 
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Cena plina drvi v nebo 
v mili zimi so Celjane greli računi za ogrevanje - Med lanskim januarjem in letošnjim marcem 12 podražitev nabavnih cen zemeljskega plina 

^Devetdeseta leta so v Celju minevala v 
jprizadevanjih, da bi kar največji del občine 
Lfepredli s plinsko napeljavo, z ugodnimi 
Lnami zemeljskega plina ter vzpodbuja-
njem občanov za priključevanje na plinsko 
pflirežje pa poskrbeli, da bi iz mesta izginilo 
jiniveč ekološko spornih kurišč in bi mešča-
Lj tudi preko zime lažje zadihali. Slednje, 
pstejši zrak, smo Celjani dobili - na dobrih 
jllO kilometrov plinskega omrežja pa je pri-
[ijučenih preko 7 tisoč gospodinjstev, podje-
ij ter šol, vrtcev in drugih ustanov. Pa bo 
^olj ekološka osveščenost Celjanov dovolj, 
^ se trend nekaj sto novih individualnih 
^Iključkov letno ob vse bolj naraščajočih 
(cnah zemeljskega plina ne bo obrnil navz-
io l? 

V Ceiju so z intenzivno plinifikacijo v 
irejšnjem desetletju pripeljali priključke za 
ilin v vse mestne soseske ter lep del primest-
lih krajevnih skupnosti, z omrežjem nepo-
jito ostaja le še nekaj primestnih naselij ter 
inanjše bele lise znotraj mestnih naselij. »Za 
letos,« pravi direktor javnega podjetja Energe-
lika Celje Janez Peterman, »načrtujemo pli-
liifikacijo območja Zgornje Hudinje in naprej 
proti Šmarjeti, Miklavškega hriba, dela Med-
lega, morda Teharja, a naložbe še niso po-
vsem potrjene, odvisne bodo od denarja.« 
Gradnja primarnega omrežja pa je zgolj tisto 
Najosnovnejše, kar ljudem sploh omogoča, da 
ie odločijo za plin. Drugi korak, z izgradnjo 
Individualnega priključka, morajo storiti 
fcdje sami. 
, Povprečja so vselej nehvaležna in ne odra-
}a/o dejanske podobe, a nekaj le povedo -
ede na veljavne cene mora Celjan za spre-
embo energenta pri že obstoječem central-
,em ogrevanju stanovanja odšteti za števec 
»koli 30 tisoč tolarjev, za približno 10 me-
Irov dolg priključek z ustreznimi ventili do 
ivojega stanovanja 120 tisoč tolarjev, plin-
ike peči oziroma kotli pa stanejo od 200 
tisočakov naprej. Če v stano-
vanju še ni radiatorjev in raz-
foda za centralno ogrevanje, 
le stroški temu primerno po-
»šajo in le stežka bi prišli 
ikozi z milijonom tolarjev... 
To je tudi razlog, da v mest-
lem jedru še ni toliko indivi-
iualnih priključkov, kot bi 
ih lahko bilo. Če prištejemo 
le nenehne podražitve ze-
neljskega plina v zadnjih 
nesecih, hitrega povečanja 
itevila priključkov zagotovo 
li pričakovati. 

Visoki računi 
Kurilna sezona se počasi iz-

eka, z njo pa bodo splahnili 
udi visoki zneski, ki smo jih, 
'raviloma vsak mesec višje, 
'lačevali Celjani, ki za vir 
'grevanja uporabljamo ze-
meljski plin. Od lanskega ja-
luarja do letošnjega marca le 
^ tri desetinke manj kot 97-
'dstotna podražitev nabavne 
•ene zemeljskega plina ter 
kupaj 79,5-odstotno poviša-
'je cen, ki jih Energetiki Ce-
le plačujemo uporabniki, sta 
'•^gotovo razloga, zaradi ka-
drih se Celjani držimo za 
llavo. 
Glede na milo zimo, ki je 

'̂ rna po sebi narekovala nižjo 
'orabo, bi meščani upraviče-
no pričakovali, da se bo to 
^znalo tudi v družinski bla-
^jni, a slika je prej obrnjena. 

manj toplote smo zaradi 
'^dražitev vsak mesec plače-
'̂ li več. Nabavne cene, ki jih 
^ zemeljski plin Energetiki 

obračunava podjetje Geoplin 
iz Ljubljane, so se od lanskega 
januarja povišale kar dva-
najstkrat, od septembra na-
prej le z decembrsko prekini-
tvijo. Svoje je z marcem pri-
dala še država z uvedbo pol-
drugega tolarja trošarine za 
kubični meter zemeljskega 
plina. 

Zato so jeza, zaskrbljenost 
in negodovanja meščanov na 
mestu. Na najbolj tankem 
ledu, so prepričani, so se 
znašli tisti, ki so se za spre-
membo energenta odločili 
lansko poletje. »Priključek 
za zemeljski plin smo imeli v 
hiši, nenehna prepričevanja 
znancev, ki so ogrevanje z 
zemeljskim plinom le hvalili 
zaradi preprostega rokova-
nja s kotlom ter nizkih cen, 
pa so nas lani poleti prepri-
čala, da zamenjamo ener-
gent tudi mi. Začelo se je 
razkopavanje, napeljava ozi-
roma razvod po stanovanju, 
in ker smo kotel montirali v 
prenove potrebno kopalni-
co, še menjava keramike ter 
kopalniške opreme. Brez 
kredita seveda ni šlo,« se pri-
duša Celjanka, ki se zadnje 
mesece sicer res greje s pre-
prostim obračanjem gumba 
na termostatu, zato pa jo ob 
odplačevanju kredita, še do-
datno pogreje, ko mesečno 
za ogrevanje odšteje celo ne-
kaj- tolarjev več kot jih je 
lani, ko so njeno družino še 
grela drva in elektrika. 

Ob dejstvu, da tudi v večini 
kotlovnic sistema daljinske-
ga ogrevanja v Celju uporab-
ljajo za energent zemeljski 
plin, seveda tudi cene daljin-
skega ogrevanja niso mirova-
le. Če za izhodišče vzamemo 
konec junija 1999, so se do 
letošnjega marca cene daljin-
skega ogrevanja za stanova-
nja dvignile za slabih 83 od-
stotkov, upoštevaje zgolj va-
riabilni del stroškov, ki so 
vezani na mesečno porabo. 
Ogrevanje se je v zadnjih pe-
tih letih za okoli 60 odstot-
kov podražilo tudi za prosto-
re družbenih dejavnosti ter 
64 odstotkov za poslovne 
prostore. Pri tem so fiksne 
stroške v Energetiki v tem 
obdobju povišali le za ogre-
vanje stanovanjskih prosto-
rov septembra lani ter za 
ogrevanje prostorov družbe-
nih dejavnosti oktobra lani. 

Plačevanje računov 
na čakanju 

v Energetiki ugotavljajo, da 
se je v letošnji kurilni sezoni 
precej povečal delež plačni-
kov, ki svoje obveznosti do 
podjetja poravnavajo z zamu-
do. Dvo ali trimesečni zamik 
plačila je posledica visokih 
zneskov na položnicah in v 
podjetju so tistim socialno 
najbolj ogroženim, ki se ogla-
sijo pri njih, ponudili roko s 
sklepanjem dogovorov, po ka-
terih jim za plačevanje z zami-

kom ne zaračunavajo zamud-
nih obresti. 

Sicer pa ugotavljajo, da je 
trenutno neplačanih računov 
za okoli 400 milijonov tolar-
jev, pri čemer pa je treba vede-
ti, da je dejansko problema-
tična slaba četrtina tega zne-
ska, saj dobrih 300 milijonov 
tolarjev predstavlja mesečno 
realizacijo v času kurilne se-
zone. 

Zaostreni pogoji ter vse viš-
je nabavne cene zemeljskega 
plina, ki jim z oblikovanjem 
svojih cen lani v Energetiki 
niso sproti sledili (šele proti 
koncu leta so mestni svetniki 
podjetju pustili proste roke 
pri prilagajanju cen glede na 
višje stroške vhodne surovi-
ne), sta tudi glavna vzroka za 
izgubo, ki jo bodo beležili za 
lani. Še nerevidirana bilanca 
uspeha kaže, da naj bi je bilo 
za okoli 30 milijonov tolar-
jev. 

Obtožbe drŽave 
če odjemniki zemeljskega 

plina še nekako vzamemo v 
račun zdaj že redne mesečne 
podražitve, ki nam jih zaradi 
zvišanj nabavnih cen energenta 
zaračunavajo v Energetiki, pa 
nihče, tudi odgovorni v javnem 
podjetju, ne morejo razumeti 
obnašanja države, ki si je v 
primeru distribucije in proda-
je zemeljskega plina, ki bi ju 
zaradi ekološke sprejemljivo-
sti morala stimulirati, privoš-
čila kar dvojno obdavčitev. 

Vsak kubik zemeljskega pli-
na je obremenjen z ekološko 
takso, ki je mednarodno do-
govorjena in pogojena s stop-
njo ogljikovega dioksida pri 
izgorevanju in tvorjenja to-
plogrednih plinov. A Sloveni-
ja je ena redkih držav, ki to 
takso kanalizira neposredno v 
integralni proračun, drugod 
jo namensko uporabljajo za 
vzpodbujanje in razvoj alter-
nativnih virov energije; zlasti 
uporabo, bio mase ter proi-
zvodnjo elektrike z vetrnica-
mi. Ob ekološki taksi je v 
Sloveniji s 1. marcem uveljav-

ljena še trošarina, po kateri 
odjemniki plačujemo poldru-
gi tolar za kubik zemeljskega 
plina. »Na koncu pa moramo 
na oboje, tako na obračunano 
ekološko takso kot trošarino, 
obračunati še 19-odstotni da-
vek na dodano vrednost,« pod-
vomi, da gre morda celo že za 

trojno obdavčitev, vodja fi-
nančne službe v Energetiki 
Tončka Jurkošek. 

Pri tem menda ne bo čisto za 
lase privlečena špekulacija, 
da skuša država le preložiti na 
pleča svojih državljanov ob-
veznost plačila okoli 6 mili-
jard tolarjev dolga podjetju 
Geoplin. Slednje je imelo kot 
uvoznik in distributer zemelj-
skega plina za Slovenijo dolo-
čene prodajne cene energenta, 
katerih povišanje mu država 
ni dovoljevala skladno z giba-
njem cen na svetovnem trgu. 
Zdaj, ko je država v pravdi na 

sodišču potegnila krajši ko-
nec, pa bo 6 milijard tolarjev 
podjetju le treba poplačati. 
Očitno bomo vsaj s trošarino v 
poplačilo tega državnega dol-
ga vključeni kar vsi odjemniki 
zemeljskega plina. 

IVANA STAMEJČIČ 
Foto: GREGOR KATIČ 

Zemeljski plin je dolga leta veljal za enega najcenejših 
energentov, zdaj ostaja le še ekološko najbolj čist oziro-
ma sprejemljiv. Še vedno je sicer cenejši od elektrike, 
butan plina v cisternah ter glede na izkoristek in vloženo 
delo tudi od trdnih goriv, cenovno pa se je izenačil s 
kurilnim oljem. In če se slednje po mehanizmu, ki ga je 
določila država za sprotno oblikovanje cen, včasih po-
draži, drugič spet nekoliko poceni, se je zemeljski plin 
doslej le dražil. 

Zaradi vse dražjega ogrevanja s plinom Celjane boli glava. 

KOMENTIRAMO 

Ko si dolžnik 
samemu sebi 

Leta 1998 je bila na sodišče 
vložena prva tožba, s katero so 
v Energetiki Celje skušali izter-
jati dolg za ogrevanje športno-
rekreacijskih dvoran A in B 
Celjskega sejma. Zlasti zad-
nja, z zimskim bazenom že 
zastarela in potrebna temelji-
te prenove, je bila najbolj po-
žrešen odjemnik toplote, pra-
va vreča brez dna. V nasled-
njem letu in zatem še lani sta 
prvi tožbi sledili še dve. 

Spomnimo se, da so dolgovi 
začeli nastajati že v letu 1997, 
odtlej pa so se do vključno prve 
polovice lanskega leta vlekla 
tudi natezanja med družbo 
Celjski sejem in mestno obči-
no, kdo oziroma v kolikšnem 
deležu bo plačal račune. 
Mestna občina je namreč po-
memben delničar sejemske 
hiše, po slednjič le sklenje-
nem sporazumu o razdelitvi 
premoženja znotraj sejemske-
ga kompleksa pa tudi v celoti 
lastnik obeh dvoran. Hkrati je 
v 100-odstotni občinski lasti 
tudi Javno podjetje Energetika 
Celje, ki se za »svoj« denar 
bori na sodišču. 

Po zadnjih podatkih seje na 
glavnico 44 milijonov tolarjev 
dolga obesilo že dobrih 23 mi-
lijonov tolarjev zamudnih 
obresti, s pravdanjem na so-
dišču pa je menda tudi nasta-
lo že za milijon tolarjev sod-
nih stroškov. V Komunalni di-
rekciji Mestne občine Celje so 

pripravili tripartitno pogod-
bo, po kateri naj bi se Celjski 
sejem na eni ter Mestna obči-
na Celje na drugi strani zave-
zala, kako poplačati dolg 
Energetiki. Pogodbo o ureja-
nju razmerij je podpisana le s 
strani Energetike, obema 
dolžnikoma pa se, kot kaže, 
prav nič ne mudi s podpisova-
njem. A za resnejšega part-
nerja se zaenkrat vendarle 
kažejo v družbi Celjski sejem, 
kjer so tretjino od polovice za-
mudnih obresti, ki naj bi jo 
krili sami, že nakazali Ener-
getiki. Najbrž tudi zato, ker je 
na sodišču tožena stranka še 
vedno sejemska hiša. 

A poplačilo dolga - čeprav 
samemu sebi - čaka tudi Mest-
no občino Celje. V podjetju 
Energetika upajo, da bo do 
poravnave prišlo čimprej, saj 
konec koncev občinski dolg 
skupaj s polovičnim deležem 
zamudnih obresti presega po-
lovico vseh spornih terjatev 
podjetja. Le-teh je za okoli 100 
milijonov tolarjev, za prav vse 
pa so vložene tožbe na sodiš-
ču. In če so izterjave normalen 
epilog za občane, »majhne« 
dolžnike z največ nekaj deset 
neplačanimi tisočaki, potem 
bodo tudi v celjskem občin-
skem vrhu morali seči v žep. 
Pa čeprav le zato, da iz levega 
prenesejo milijone v tistega 
na desni strani! 

IVANA STAMEJČIČ 



• GOSPODARSTVO 

Moč pivovarne 
se povečuje 

V naslednjih letih naj bi se prodaja pijač v skupini Pivovarne Laško povečala na 5 
milijonov hektolitrov-Zaradi višjih cen februarja za petino manjša prodaja piva 

s prevzemom Radenske in 
z nakupom splitskega pod-
jetja Prerada se je moč sku-
pine Pivovarne Laško, v ka-
teri je že od leta 1998 tudi 
Vital Mestinje, zelo poveča-
la. Pivovarna je namreč lani 
skupaj s povezanimi druž-
bami prodala 3,2 milijona 
hektolitrov pijač in postala v 
svoji branži največji domači 
proizvajalec, ki pa postaja 
pomemben tudi po evrop-
skih kriterijih. 

Letos naj bi se prodaja sku-
pine povečala na več kot 3,3 
milijona hektolitrov, od tega 
bi pivo imelo 47-odstotni de-
lež, mineralne in naravne vo-
de 35,5-odstotnega, sokovi in 
sirupi pa 17,5-odstotnega. Po-
vezane družbe načrtujejo v le-
tu 2001 več kot 38,7 milijarde 
tolarjev skupnega prihodka in 
2,4 milijarde tolarjev čistega 
dobička. Po besedah direktor-
ja Pivovarne Laško Toneta 
Turnška je znotraj skupine še 
kar nekaj težav, ki pa jih bodo 
uredili še letos, tako da se 
bodo lahko že kmalu pričeli 
kazati sinergijski učinki na 
področju nabave, prodaje in 
skupnih naložb. 

Sama pivovarna je lani pro-
dala 126 milijonov litrov pi-
jač, od tega 98 odstotkov piva. 
Prodaja piva se je v primerjavi 

z letom 1999 povečala za do-
bro desetino, prodaja vode pa 
se je podvojila. Na domačem 
trgu je pivovarna ohranila ve-
činski tržni delež ter hkrati za 
tretjino povečala izvoz, ki 
predstavlja že skoraj 30 od-
stotkov celotne proizvodnje. 

Pivovarna Laško se je pri-
javila na razpis za nakup 
S4-odstotnega deleža pivo-
varne v Banja Luki. Rezulta-
ti bodo znani konec meseca, 
poleg Laščanov pa so ponud-
be poslali še Pivovarna 
Union in štiri evropske pivo-
varne. Pogovarjajo se tudi s 
pivovarnami v ZRJ, kjer jih 
zanimajo tako kapitalske 
povezave kot širitev lastne 
blagovne znamke. 

S prodajo 2.640 hektolitrov 
pijač na zaposlenega se je tudi 
produktivnost povečala za 15 
odstotkov. 

Tako kot prodaja so se lani 
za desetino povečali tudi 
skupni prihodki, pri čemer so 
bili prihodki od prodaje na 
tujih trgih večji kar za 50 od-
stotkov. K tolikšnemu poveča-
nju vrednosti izvoza je prispe-
vala tudi uvrstitev laškega piva 
v višji cenovni razred. Bruto 
dobiček družbe se je v primer-
javi z letom 1999 povečal za 
15 odstotkov in je znašal 1,5 
milijarde tolarjev. 

V upravi pivovarne ocenju-
jejo, da so takšni poslovni 
rezultati dobra osnova za na-
črte v tem letu in tudi za 
izvajanje dolgoročne poslov-
ne strategije. Med prednost-
nimi nalogami ostajajo še na-
prej vodilna vloga na sloven-
skem trgu, povečevanje izvo-
za in večji tržni deleži v tuji-
ni, v ospredju poslovne poli-
tike pa so še vedno kapitalske 
povezave, s katerimi bi si ce-

Po dobrih rezultatih v ja-
nuar ju je prejšnj i mesec v 
primerjavi z enakim lan-
skim obdobjem prodaja laš-
kega piva padla doma kar 
za petino. Razlog so višje 
cene, ki so posledica 50-od-
stotnega dviga trošarin, za 
4,6-odstotno povečanje ce-
ne pa so se odločili tudi v 
pivovarni. V Laškem pravi-
jo, da je bila to prva podraži-
tev po dveh letih in da letos 
cene piva ne bodo več zviše-
vali, 

lotna skupina še povečala ob-
močje prodaje. »V nekaj na-
slednjih letih želimo doseči 
od 4 do 5 milijonov hektoli-
trov prodaje, s čimer se bomo 
kot pomembna skupina uvr-
stili tudi ob bok evropskim 
proizvajalcem,« pravi Tone 
Turnšek. 

JANJA INTIHAR 

Gorenje z okoljskim certifikatom 
Minister za okolje in prostor mag. Janez Kopač je v torek matični družbi Gorenje te 

njenima hčerinskima podjetjema Gorenje Orodjarna in Gorenje Indop predal listine 
pridobitvi certifikata za sistem ravnanja z okoljem po standardih ISO 14001, 

V Gorenju zadnjih deset let načrtno skrbijo za varovanje okolja, zato so v tem času posodobi 
vrsto tehnoloških postopkov, s čimer so količino nevarnih odpadkov zmanjšali za 52 odstotko 
na izdelek, porabo vode za 63 odstotkov, porabo plina pa za 15 odstotkov. Postopno jim je uspel 
odpraviti tudi emisije kloriranih ogljikovodikov ter organskih topil in prahu v ozračje. Kot j 
poudarila vodja oddelka ekologije in analizne kemije Vilma Frece, je varovanje okolja v Skupi: 
Gorenje pomemben sestavni del vodenja podjetja. Zato poleg posodabljanja tehnološki 
procesov redno spremljajo in ocenjujejo učinke svojega delovanja na okolje, izobražujej 
zaposlene in obveščajo kupce o okoljskih usmeritvah in novostih ter uporabljajo le takšn 
materiale, ki manj obremenjujejo okolje. JI, Foto: GREGOR KATII 

Štorski jeklarji končno z dobičkom 
Zaradi težav v proizvodnji je lnexa lani prodala manj, kot bi lahko - Letos začetek gradnje nove čistilne naprave 

Inexa Štore je lani prodala skora j 
85.000 ton jeklenih izdelkov in za-
služila 7,2 mil i jarde tolarjev. Dobiček 
znaša le dobrih pet mili jonov tolarjev, 
kar je manj , kot so načrtovali , vendar 
se je podjet je po n e k a j letih končno 
izvilo iz rdečih številk. Revidirano 
poslovno poročilo za leto 2000 so 
konec pre jšn jega tedna potrdili tudi 
na skupščini d ružbe . 

Direktor Mar jan Mačkošek ocenju-
je, da so na lansko poslovanje pozitivno 
vplivali jasna lastniška struktura pod-
jetja, oživitev jeklarskega trga, osvoji-
tev novih proizvodov in trgov ter inve-
sticijska vlaganja. Zaradi okvare glav-
nega motorja proge 550 pa niso mogli v 
celoti izkoristiti priložnosti na trgu, saj 
bi lahko prodali za 10.000 ton izdelkov 
več. lnexa je lani izvozila 42 odstotkov 
proizvodnje, njene izdelke pa kupujejo 
že v enaindvajsetih državah. 

Povečano povpraševanje se nadaljuje 
tudi letos, podjetje pa ima zasedene 
zmogljivosti za dva meseca vnaprej. Z 
lanskimi naložbami v novo kontrolno 
linijo in nov transportni sistem, so od-
pravili ozka grla na valjarskih progah in 
pri prevzemu dokončanih izdelkov, po-
javila pa so se nova, zato se bodo z 
investicijskimi vlaganji nadaljevala tu-
di letos. Za naložbe bodo namenili 

toliko denarja kot lani, to je okrog 560 
milijonov tolarjev. Letos bodo v jeklar-
ni začeli tudi s pripravljalnimi deli za 
novo čistilno napravo, ki naj bi bila 
dokončana do leta 2003. Pri tem raču-
najo na finančno pomoč države, ki bi 
pokrila 30 do 40 odstotkov vrednosti 

naložbe, kar je bilo predvideno tudi v 
lani sprejetem programu prestrukturi-
ranja jeklarstva, ki ga je v skladu z 
obveznostmi Slovenije v postopku pri-
družitve Evropski uniji izdelalo mini-
strstvo za gospodarstvo. 

JI, Foto: GD 

Na novi kontrolni liniji, ki je stala 280 milijonov tolarjev, lahko zdaj v Inexi z 
veliko natančnostjo pregledujejo izdelke in odkrivajo vse morebitne napake. 

Opremo so kupili pri dveh nemških proizvajalcih in v štorskih Valjih. 

Odskočna desica 
v velenjski Eri tudi na no-

vinarski konferenci, ki je bi-
la minuli teden, niso želeli 
razkriti, kolikšen delež 
družbe Skopski saem so ku-
pili. 

Predsednik uprave Gvido 
Omladič je potrdil le, da so 
večinski lastniki, da so od ma-
kedonske agencije za privati-
zacijo kupili 58 tisoč delnic 

po 100 mark, da so denar za 
nakup zagotovili iz lastnih vi-
rov in s posojili in da namera-
vajo odkupiti še nekaj delnic. 

Nakup sejma je zelo po-
memben, pravijo v Velenju, 
saj je član mednarodne sejem-
ske zveze in ima dobre stike s 
sejmi v Kijevu, Moskvi in dru-
god, kar bi bila za Ero dobra 
odskočna deska za krepitev 
položaja na trgih vzhodne 
Evrope. Gvido Omladič je 
poudaril, da gre pri nakupu 
skopskega podjetja za prvi ko-
rak v zelo premišljeni strategi-
ji, po kateri želi skupina Era 
25 do 30 odstotkov svoje de-
javnosti prenesti na trge bivše 
Jugoslavije. »Tržišče se odpi-
ra, poslovnih priložnosti je 
veliko, vendar, žal, niso vse 
prave, zato bo potrebno veli-
ko previdnosti in trdega dela,« 
pravi Omladič. Era računa tu-
di na bosanski trg, kjer vidijo 
možnosti zlasti za odpiranje 
neživilskih trgovin Adut, s 
prodorom v ZRJ pa bodo za-
čeli takoj, ko se bodo uredili 
odnosi med obema državama. 
Pred dvema mesecema so že 
oživili mešano podjetje Era 
Albatros v Črni gori, kjer na-
meravajo najprej odpreti dva 
cash&carry centra s prehrano, 
nato pa se bodo razširili še v 
ostala mesta, svojo prisotnost 
pa bodo okrepili tudi na Hr-
vaškem. 

Skupina Era je lani ustvarila 
blizu 50 milijard tolarjev pro-
meta, v razvoj in konsolidaci-
jo svojih članic pa je vložila 
preko 1,6 milijarde tolarjev. S 
pripojitvijo še nekaterih tr-
govskih podjetij, med kateri-
mi je tudi celjski Center, bo 
skupina letos dobila še jasnej-
šo podobo. Prav tako letos 
bodo zaključili tudi posodo-
bitev vseh 130 prodajaln, nato 
pa bodo začeli z gradnjo veli-
kih sodobnih trgovskih cen-
trov. 

JANJA INTIHAR 

Za petino več 
prometa 

Cetis je lani ustvaril 5,4 mi 
lijarde tolarjev prihodkov a 
prodaje, kar je za petino vel 
kot leta 1999, čisti dobiček pl 
se je zmanjšal za skoraj osem 
krat in je znašal blizu 48 mil 
jonov tolarjev. Pri tem je treb 
upoštevati, da je Cetis predla 
ni ustvaril 360 milijonov čl 
stega dobička na račun izred 
nih prihodkov. Za letos nač/' 
tujejo v podjetju za preko i 
milijard tolarjev prometa. 

Pšeničnik 
poravnal kupnino 

Bistriški podjetnik Stan 
Pšeničnik je pred dnevi Bank 
Celje vendarle poravnal 12,1 
milijona mark kupnine z 
hotela Sava in Zagreb v Ro 
gaški Slatini. Po pogodbi t 
moral celotno kupnino, z 
katero se je pogodil že kone 
leta 1999, plačati do lanskeg 
decembra, a mu je banka ro 
za plačilo podaljšala do koii 
ca letošnjega februarja. Z ni 
kupom obeh hotelov je Pše 
ničnik, ki se skupaj z Joži 
tom Pipenbaherjpm, lastn 
kom hotela Donat, potegu 
za nakup preostanka preme 
ženja Zdravilišča Rogaški 
postal največji slovenski 2i 
sebni hotelir. 

Kranjc ni več 
direktor 

Nadzorni svet celjskega Gra 
disa je razrešil dolgoletne} 
direktorja Rudolfa Kranjca i 
na njegovo mesto imenov^ 
Lidijo Žagar, ki je bila dosl̂  
komercialna direktorica | 
ljubljanskem Rogu. Kranjc n̂  
bi v podjetju ostal kot svetovi 
lec uprave. Gradiš že nekaj 
posluje z izgubo, ki je lani p' 
še nerevidiranih podatkih zn3 
šala 198 milijonov tolarjev. 



GOSPODARSTVO • 
ISO za doma, CE za Evropo 

Pridobivanje znal<a CE bo letošnja vroča tema, napovedujejo v štorskem podjetju Bosio 

^ d podjetji, ki se že ne-
jj^asa ozirajo po trgih biv-

J u g o s l a v i j e , je tudi Bosio 
jŠtor, največji proizvajalec 
|gl(trouporovnih in plinsko 
gfevanih peči za industrijo 
S l o v e n i j i . Novembra 1999 

J v Zagrebu odprli hčerin-
l;odružbo, zdaj pa iščejo za-
ippnike še v drugih državah. 
1̂0 bodo stekle večje nalož-
(v posodobitev industrije, 
ibili radi zraven,« pravi last-
ile in direktor podjetja Hu-
p Bosio. 

Bosio deluje že enajsto leto 
čeprav je proizvodno pod-

tje odvisno od vlaganj dru-
;a,ves čas beleži 15-odstotno 
1110 rast prihodka. Zadnji dve 
>ii so se uvrstili tudi med pet-
0 najhitreje rastočih podjetij 
Sloveniji, obakrat v zgornjo 
jlovico lestvice. Lani so us-
arili okrog 480 milijonov to-
rjev prihodka, letošnji zaslu-
;k pa naj bi presegel 550 mi-
oiiov tolarjev, kar jim bo, gle-
ena že sklenjene pogodbe in 
olno zasedenost proizvodnih 

zmogljivosti do junija, najbrž 
tudi uspelo. V podjetju je tre-
nutno zaposlenih 32 ljudi. Če 
se bodo odločili za gradnjo še 
ene hale, za katero že imajo 
zemljišče, jih bodo zaposlili še 
petnajst. Povečali bi predvsem 
število ljudi, ki delajo na po-
dročju projektiranja. »Tako 
majhnemu podjetju kot je na-
še, odpirata pot na zahtevne tr-
ge le znanje in inventivnost,« 
poudarja Hugo Bosio. 

S pečmi pokrivajo od 80 do 
90 odstotkov slovenskega trga, 
kjer nimajo domačega tekme-
ca, s ceno, kakovostjo in last-
nim znanjem pa so konkurenč-
nejši tudi od nemških in itali-
janskih proizvajalcev. Največ-
ji lanski projekt je bila izgrad-
nja tunelske peči za Comet, ki 
je v celoti plod lastnega zna-
nja, med njihovimi kupci pa 
tudi sicer prevladujejo večja 
podjetja, na primer Swaty, Ta-
lum. Steklarna Rogaška in dru-
ga. V Avstrijo, kjer že nekaj let 
uspešno sodelujejo s podjetjem 
Hofmann iz Linza, in zadnje ča-
se tudi v Azijo (Južna Koreja, 
Indonezija, Malezija) prodajo 

15 odstotkov proizvodnje, sti-
ke pa navezujejo tudi v Franci-
ji in Nemčiji. »Iščemo konku-
renčno podjetje, s katerim bi 
sklenili strateško partnerstvo. 
Nekaj pogovorov smo že opra-
vili, pri tem pa moram pouda-
riti, da nas ne zanimajo dode-
lavni posli, ampak zgolj celot-
ni proizvodni postopek. Naš 
končni cilj je ustanoviti v Slo-
veniji podjetje v mešani lasti,« 
pojasnjuje Bosio. 

Podjetje je leta 1999 prido-
bilo certifikat kakovosti ISO 
9001, ki ga Hugo Bosio pripo-

roča predvsem tistim manjšim 
podjetjem, ki jim je zaradi hi-
tre rasti zmanjkalo znanja o 
tem, kako organizirati proi-
zvodnjo, poslovanje in nadzor. 
»Certifikat ne vpliva na izbolj-
šanje kakovosti in ima doma 
večjo težo kot v tujini, kjer so 
bolj pozorni na znak CE. Gre 
za najpomembnejšo oznako na 
trgih Evropske unije, s katero 
proizvajalec zagotavlja varnost 
in kakovost izdelka, ki pa na 
našem trgu še ne velja in je, žal, 
še vedno malo takšnih, ki se 
zavedajo njenega pomena. Za 

naše podjetje je znak CE po-
membnejši od certifikatov iz 
skupine ISO 9000, saj vemo, 
da si bomo po vstopu Sloveni-
je v unijo, ko bodo prenehali 
veljati vsi sedanji standardi in 
bodo veljali le evropski, v naši 
panogi lahko le z njim odpira-
li vrata navzven,« poudarja Hu-
go Bosio, ki je prepričan, da 
bo pridobivanje znaka CE vro-

ča tema tega in tudi prihodnje-
ga leta. Pri njih del proizvod-
nje že nosi to oznako, posto-
pek pa je dolgotrajen, zaple-
ten in tudi drag. Bilo bi veliko 
lažje, pravi, če bi bila na voljo 
kakšna predavanja in če bi pri-
dobivanje znaka CE finančno 
podprla tudi država. 

JANJA INTIIIAR 
Foto: GREGOR KATIČ 

Hugo Bosio je zelo kritičen do države in lokalnih oblasti, ki po 
njegovem premalo spodbujajo manjša podjetja. »Namesto, da 
bi država ali lokalna skupnost prostore propadlih podjetij brez-
plačno oddala podjetjem, ki se šele postavljajo na noge, zemljo 
in nepremičnine prodaja po takih cenah, kijih mnogi ne zmo-
rejo plačati. Če pa jih, jim potem zmanjka denarja za stroje. 
Veliko pametneje bi bilo, ko bi občina podjetjem omogočila 
dolgoročni brezplačni najem prostorov propadlih podjetij, ki 

bi jih najemniki lahko čez nekaj časa odkupili.« 

Podjet|u Zagožen 
certifikat ISO 9001 

žalsko podjetje Zagožen, ki 
ukvarja s proizvodnjo in 
odajo materialov za zuna-
i vodovod in kanalizacijo, 
prejšnji teden prejelo certi-
tat kakovosti ISO 900L 
Podjetje Zagožen je pred tre-
i leti praznovalo 20 let po-
ovanja. Lastnik Zdravko Za-
ižen je do leta 1992 delal kot 
mostojni podjetnik, sedaj pa 
devet let uspešno vodi pod-
tje, ki zelo hitro raste in je v 
'oji dejavnosti eno največjih 
Sloveniji. Podjetje ima tre-
iitno trinajst zaposlenih, lani 
3 je ustvarilo 872 milijonov 
'larjev prihodka, kar je 14 od-
otkov več kot v letu 1999. Na 
ovenskem tržišču zastopajo 
iznane svetovne proizvajal-
e vodovodnih materialov, kot 
la Georg Fischer iz Nizozem-

ske in Bopp&Reuther iz Nem-
čije, ter še nekaj slovaških pod-
jetij. Konec leta 1998 so se pre-
selili v nove poslovne prosto-
re, ki imajo 2.300 kvadratnih 
metrov pokritih in 9.000 kva-
dratnih metrov zunanjih skla-
diščnih površin. 

Za letos načrtujejo razširitev 
skladiščnih in prodajnih zmog-
ljivosti ter povečanje števila za-
poslenih. Radi bi se vrnili na 
trge nekdanje Jugoslavije, kjer 
so že bili prisotni in zato že raz-
mišljajo o ustanovitvi podjet-
ja v ZRJ. V podjetju pravijo, 
da bodo s certifikatom ISO 9001 
imeli več možnosti pri prido-
bivanju poslov na javnih raz-
pisih, pripomogel pa jim bo tu-
di k še večji uveljavitvi na do-
mačem trgu in v tujini. 

T. TAVČAR 

Ustniku podjetja Zagožen Zdravku Zagožnu je certifikat 
fodelil direktor ljubljanske podružnice BVQI Zoran Lekič. 

FINANCE 

Vrednostni papirji delniških družb 

Vrednostni papirji investicijskih družb 

Tečajnica 

Borzni indeksi 

* v tednu od 14.3.2001 do 20.3.2001 

Nova ponudba 
stanovanjskega varčevanja 
Vseh petnajst bank, ki so se prijavile na razpis stano-

vanjskega sklada, je dobilo pravice do sklepanja po-
godb iz tretjega razpisa nacionalne varčevalne sheme. 
Banke so zaprosile za 60 odstotkov pravic več, kot jih 
je bilo razpisanih, zato jih je sklad razvrstil v pred-
nostne razrede. 

Pri tem je upošteval regionalno porazdelitev, delež dol-
goročnih posojil prebivalstva v bilančni vsoti bank in po-
kritost poslovne mreže. Posebno prednost je dal tistim ban-
kam, ki so se zavezale, da bodo varčevalcem po izteku var-
čevanja poleg stanovanjskega posojila v dvakratnem zne-
sku privarčevane vsote ponudile še dodatna posojila po enakih 
pogojih, kot veljajo v varčevalni shemi. 

Največ pravic je spet pripadlo Novi Ljubljanski banki, 
sledijo SKB banka. Banka Celje, Banka Koper in druge. Banka 
Celje, na primer, je dobila 2.660 lotov. Za petletno varčeva-
nje bo odobrila 2,1-kratnik privarčevanih sredstev, za de-
setletno pa 2,2-kratnik. 

Sklepanje pogodb v izbranih bankah se bo pričelo 10. 
aprila, glede na izkušnje iz zadnjega razpisa pa najbrž ne 
bo dolgo trajalo. Najnižji varčevalni znesek bo 11 tisoč 
tolarjev. JI 



• KULTURA 

Visoki obisk v 
muzeju 

Minuli teden so se v Zre-
čah sestali nacionalni kores-
pondenti za nominacijo 
evropskega muzeja leta. Med 
slovenskimi muzeji je, kot 
vemo, nominiran Muzej pre-
mogovništva iz Velenja. Pred 
leti se je za to nagrado pote-
goval tudi Otroški muzej iz 
Muzeja novejše zgodovine. 

V nedeljo so si po konča-
nem srečanju v Zrečah Muzej 
novejše zgodovine. Stari pi-
sker in Pelikanov atelje ogle-
dali nekateri člani evropske 
komisije za nominacijo mu-
zejev in bili nad postavitvijo 
razstave Živeti v Celju, razsta-
ve v otroškem muzeju ter 
obeh dislociranih enotah mu-
zeja, nadvse navdušeni. MP 

Mnogo talentov 
Revija glasbenih sol celjske regije 

v Slovenskih Konjicah je bila preteklo soboto po daljšem času 
ponovno revija učencev glasbenih šol celjske regije. Organizi-
ranja tokratne revije se je lotila tamkajšnja domača glasbena 
šola, ki v tem šolskem letu praznuje 50-letnico delovanja. 
Ravnateljica šole Olga Zbičajnik je s svojimi sodelavci poskrbe-
la, da je glasbena prireditev, na kateri so nastopili učenci osmih 
glasbeniii šol, vsestransko odlično uspela. 

S kratkimi sporedi se je 
predstavila cela vrsta solistov 
in komornih skupin, ki so do-
kazali, da se v naših glasbenih 
šolah dobro dela. Učenci obvla-
dujejo tudi skladbe s sodobni-
mi kompozicijskimi prijemi, 
tehničnega znanja jim ne manj-
ka, najpomembnejše pa je, da 
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smo slišali mnogo muzikalno 
dognanih izvedb, kar priča tudi 
o množici glasbenih talentov. 
Seveda je bilo tudi v tej množici 
kar nekaj takih, ki so s svojim 
muziciranjem izkazovali nes-
porne talente. Tako je treba iz 
GŠ Slovenske Konjice posebej 
pohvaliti Katarino Leskovar in 
Klemena Krkleca, iz GŠ Nazar-
je Mojco Bitenc, iz GŠ Radeče 
kvartet klarinetov in kitarski 
duo, iz GŠ Šentjur trio flavt, iz 
GŠ Rogaška Slatina odlično kla-
rinetistko Mašo Jazbec, iz GŠ 
Žalec pa flavtistko Jero Petri-
ček, pianistko Kristino Pečnik 
in atraktivno skupino tolkal-
cev. 

Glasbeni šoli iz Celja in Vele-
nja sta se predstavili zgolj z 

dijaki iz srednje stopnje. Solisti 
iz celjske ter kvartet saksofo-
nov in trobilni kvintet iz velenj-
ske šole so prikazali za svoja 
leta visoko stopnjo glasbene 
zrelosti in jim na nadaljnji glas-
beni poti želimo le vse najbolj-
še. 

Revija je pokazala, da se za 
glasbeno prihodnost na celj-
skem območju najbrž ni treba 
bati. Vprašanje pa ostane slej ko 
prej, kako te talente obdržati in 
jih v prihodnje tudi usmerjati v 
glasbene poklice, predvsem na 
instrumentalnem pedagoškem 
področju. Glasbene šole se na-
mreč še vedno kar precej uba-
dajo s problematiko pomanjka-
nja ustreznih učiteljev in v neka-
terih primerih kar težko ustre-
žejo vsem željam in hotenjem 
po pouku posameznih instru-
mentov. 

Podobne revije pa so prav 
gotovo dobra spodbuda in na-
poved, da zanimanje za tovrst-
no izobraževaiije mladih še ne 
bo upadlo. 

EG 

Naša pesem v Mariboru 
Konec tedna, v soboto in nedeljo, bo štajerska prestolnica 

gostila slovenske pevske zbore na že 17. tekmovanju z naslo-
vom Naša pesem. 

V unionski dvorani bo nastopilo 24 najboljših slovenskih 
zborov, ki jih bo ocenjevala strokovna žirija. Med zbori z našega 
območja bodo nastopili: Komorni moški zbor Celje pod vods-
tvom mladega dirigenta Sama Ivačiča, Vokalna skupina Freya iz 
Šmarja pri Jelšah z zborovodkinjo Mihaelo Pihler in Mešani 
pevsld zbor Svoboda Šoštanj z zborovodkinjo Anko Jazbec. MP 

ZAPISOVANJA 

Napačna besedila 
Brez vsakršnega naklada-

nja, toda ko se nekoga drži 
smola, sega pač drži. In tukaj 
je težko sploh kaj spremeniti. 
Spominjam se nekdanjega so-
šolca, ki se mu je kot nalašč 
zmeraj nekaj pripetilo. Sme-
šnega. Zabavnega. No, za-
bavnega za vse nas, ki srno 
bili nenehne priče njegovi os-
moljenosti. Tudi, ko mu je na 
nekem gradbišču v Ziirichu, 
kjer smo se sprehajali, na gla-
vo padel razmeroma velik ka-
men, si nismo mogli kaj, da se 
ne bi smejali. Smola. Pač. To-
da smola je lahko tudi nekaj 
povsem drugega. 

Predstavljajte si naslednje. 
Napišete romaneskno prozo, 
jo ponudite založniku, ki vam 
za avtorsko delo izplača hono-
rar, knjigo čez nekaj mesecev 
natisne in potem... ups, nati-
sne napačno besedilo. Pod va-
šim imenom. Kot vaše avtor-
sko delo. Kot vaše vrhunsko 
umetniško delo. Kot vaše živ-
ljenjsko delo. Prav, če gre za 
napako v kontekstu zamenja-
ve enega romanesknega tek-
sta za drugega, enega roma-
nesknega teksta za drugo 
umetniško besedilo, recimo 
kratko prozo, poezijo, kar je 
že težje, saj veste forma in 
podobno, če gre za zamenjavo 
z dramskim besedilom, kar je 
spet težko, vendar še nekako 
opravičljivo in predvsem ra-
zumljivo, če gre za zamenjavo 
romanesknega proznega bese-
dila za kakšno dokumentar-
no besedilo poljudnoznanstve-
nega žanra, vse to je še neka-
ko razumljivo in hmm, tudi 
smešno, toda če gre za zame-
njavo romanesknega prozne-
ga dela s finančno bilanco tež-
ko kovinskega obrata za leto 
1998, pa vse skupaj ni prav 
nič razumljivo. Morda le še 
bolj smešno. Ja, pripravite li-
terarni večer, vas na literarno 
branje povabijo in preberete 
sestavek o odpuščanju delav-
cev po zmanjševanju proi-
zvodnje v prvem četrtletju leta 
1998. Zelo zanimivo. Za po-
skusiti! Morda bi rekli post-
modernistično. Citatologija, 
pač, ki ob zakrivanju avtors-
tva prisega na avtoritativ-
nost, to dopušča. Prav. Toda 
postmodeniistično je potemta-
kem tudi kazalo, ki vsebuje v 
svoji notranji strukturiranosti 
nezavedno željo po ugajanju 
in po lucidnosti. Naključje, nič 
drugega. In literarnega ni v 

takem besedilu niti za kan 
ček. Niti za drobtinico. Niti^ 
enega odpuščenega delavca 
Niti za en sam kos želczo]^ 
rude. Nič. Ničesar Popoln^ 
napaka. Ko bodo študentji 
montanistike in metalurgija 
in kaj vem česa še, brskaU pi 
knjižničnih katalogih, bodi 
ob rudi, težki industriji in pi} 
dobnih geslih, zaznali vašf 
ime. Izpisalo se jim bo vak 
velecenjeno delo. Vaša finani. 
na bilanca težkokovinskegi 
obrata za leto 1998. In nehok 
boste postali montanističm 
referenca. Zgledno, ni kaj. k 
zgledi vlečejo. Britney Spean 
je, kot že davno pred njo Mcl 
Cave, hmm, in še je herojev oi 
Jima Morrisona do Madonm, 
izdala že svoje drugo knjižni 
delo. Po avtobiografiji Heai 
to Heart (Iz srca k srcu) 
roman A Mothers Gift (Mak 
rino darilo). In nekako utiša 
la vse tiste, da je le neumm 
kokoška, ki zlata jajca nese; 
svojim izgledom ne pa s pet 
jem oziroma z glavo. Ja, kda 
zna pisati, pač ni neumen, h 
tudi vi, ki ste izdali finančni 
bilanci težkokovinskega obm 
ta za leto 1998, ste v trenutki 
utišah vse tiste, ki so menili, 
da vaše nizko čelo ni sposobm 
drugega kot zgolj nekega m 
razumljivega žlobudranja. 
Zelo zanimivo. In zelo radi 
kalno. Pa še referenca na polp 
montanistike ste postali. In, 
če je v vas količkaj teoretika, 
piarovca, potem boste to svoji 
finančno bilanco znali ceh 
vnovčiti. Ne za pol milijom 
funtov kot Britney Spears, pt 
vendar; o vas se bo pričeli 
govoriti kot o lucidnem in za 
nimivem postmodernističneif 
avtorju, ki je izdal zanimii 
literarni eksperiment. In na 
ročila bodo deževala. Ni vse} 
enkratno izplačanem denw 
nem znesku, pač. Še več, m 
kaj je tudi v vpisu v registe 
zgodovinskega spomina. T( 
velja. Vsaj med Slovenci. Pi 
čeprav boste umrli od lakol 
in v popolni bedi, zapuščen 
in sami. In še to; s svoji'> 
postmodernističnim eksperi 
mentom boste že kaj kmalu i 
vrsti za Prešernovo nagrado 
In, ker vas ne bodo imeli kan 
uvrstiti, vašega dela obrazlo 
žiti, vas bodo obkladah s pasi 
postpostnuklearmoderni 
stom. Ali nekaj takega. 

Piše: TADEJ ČATER 

Prešernov 
nagrajenec v Celju 
Pater Marko Ivan Rupnik je predstavil poslikavo 

vatikanske kapele 

Lanskoletni Prešernov na-
grajenec, akademski slikar, 
teolog, filozof dr. Marko Ivan 
Rupnik iz Rima je v cerkvi Sv. 
Duha v Celju ob diapozitivih 
predstavil duhovnost svoje 
mozaične poslikave kapele 
Odrešenikove Matere v Vati-
kanu. 

Predstavitev tega veličastne-
ga dela, ki je po besedah pape-
ža Janeza Pavla II. v časopisu 
LOsservatore Romano »izraz 
tiste teologije dveh pljučnih 
kril, iz katere lahko Cerkev 
tretjega tisočletja črpa novo 
življenjsko silo«, so že po načr-
tih obravnavale različne komi-
sije, izvajanje dela pa je sprem-
ljala dvanajstčlanska medna-
rodna strokovna komisija teo-
logov, umetnikov in likovnih 
kritikov, je navdušila tudi celj-
ske ljubitelje sakralne umetno-
sti, ki smo napolnili cerkev Sv. 
Duha. 

Izdelava mozaikov po načr-
tih avtorja, ki je najprej študiral 
slikarstvo (končal je likovno 
akademijo 1. 1981 v Rimu), nato 
pa teologijo (doktoriral je iz 
misijonologije na rimski Gre-
gorjanski univerzi 1. 1991, je 
profesor za Vzhodno teologijo 
in duhovnost na papeškem 
Vzhodnem inštitutu in misijo-
nologijo na Gregorjanski uni-
verzi v Rimu), pomeni zanj no-
vo tehniko. V enem izmed po-
govorov za slovensko javnost 
je povedal: »Ta tehnika je tudi 
življenjski slog, saj zahteva, tla 
upoštevaš kamen, ga prizna-
vaš, mu prisluhneš in poma-
gaš, da spregovori. Če kamna, 
ki ga sekaš, ne poznaš, ga ne 

začutiš pod roko, se ti ne odpre 
prav. Podobno je bilo pri na-
šem skupinskem delu. Upošte-
vati je bilo treba asistenta, nje-
gov talent, zmožnost dojema-
nja, poiskati za vsakega njegov 
prostor. Mar ni tudi to Cerkev?« 

Slovenskemu duhovniku -
umetniku velikega formata 
(rojen 1. 1954 v Zadlogu) je 
prvič po revoluciji odprl vrata 
za razstavo tudi ruski državni 
muzej v Petersburgu. 

KAROLINA GODINA 
Foto: VIKTOR BERK Pater dr Marko Ivan Rupnik v razgovoru s poslušalci. 

Celjski oktet pred koncertom 
Najlepše zveni slovenska 

pesem v terci, pravijo člani 
Celjskega okteta, ki so sprva 
tudi nastopali kot Vokalna 
skupina Terca. 

Člani skupine, ki deluje že od 
leta 1979, so z leti in trdim de-
lom dozoreli in repertoar razši-
rili s številnimi skladbami do-
mačih in tujih skladateljev. So-
delovali so na številnih sreča-
njih, koncertih in revijah v Celju 
in okolici in slovensko pesem 
večkrat ponesli tudi prek meja 
domovine; v pobrateno mesto 
Grevenbroich in v Pariz. 

Celjski oktet že osmo leto 
uspešno vodi prof. Alenka 
Firšt. Člani okteta pa so: Ven-
celj Ferant in Janko Rode - 1. 
tenor, Peter Hudohmet in To-
maž Pavlin - 2. tenor, Drago 
Zorko in Hugo Ograjenšek -
bariton ter Miran Krštinc in 
Ernest Pušnik - bas. 

Da bi ohranili trajen spomin 
na skupno obdobje (kar šest 

pevcev iz sedanje zasedbe je 
skupaj že vse od začetkov), so 
posneli tudi dve kaseti. Minuli 
mesec pa so posneli tudi prvo 

zgoščenko. Predstavili jo bodo 
na letnem koncertu v sredo, 
28. marca, ob 19.30 uri v Na-
rodnem domu v Celju. MP 

Celjski oktet (z leve): Tomaž Pavlin, Janko Rode, Miran Krštinc, Vencelj Ferant. Hugo 
Ograjenšek, Drago Zorko, Peter Hudohmet in Emest Pušnik. 



KULTURA • 
Obetavni plesni temelji 

plesni teater Velenje je v 
joboto pripravil večer koreo-
grafij Rosane Štorgelj, Velenj-
^aiike, ki se je lani vrnila s 
triletnega študija v Ameriki, 
prve plesne korake je Rosana 
osvajala v Velenju pri Dragici 
Î avec, kasneje je znanje do-
polnjevala pri Nini Mavec 
Krenker, nato pa ob šolanju na 

laranžerski šoli še v Plesnem 
i centru Maribor pri Astrid in 
; Vlojci IJssar ter na seminarjih. 

Mlada in nadarjena plesal-
l(a je ob podpori Mestne obči-
ne Velenja in Kulturnega cen-
tra Ivana Napotnika dobila 

štipendijo za nadaljevanje šo-
lanja v šoli Alvin Aily Ameri-
can Dance Center v New Yor-
ku. Med študijem je osvojila 
zlasti dve tehniki sodobnega 
plesa; horton in graham. Hor-
ton je izrazito ameriški so-
dobni plesni slog, ki se v 
Evropi ni posebno zasidral, je 
tehnika čistih plesnih linij, 
mehkega, tekočega gibanja s 
poudarkom na centru težno-
sti. Graham je z učenci Mart-
he Graham, legende ameriš-
kega modernega plesa, prav 
tako prišel iz Amerike in je 
zlasti v šestdesetih letih moč-
no vplival na sodobno plesno 
snovanje starega kontinenta. 

Rosana Štorgelj je v Kultur-
nem domu Velenje v soboto 
predstavila dve koreografiji; 
Proti svetlobi in Ko si v svojem 
trenutku. Proti svetlobi je lah-
koten preplet plesnih motivov, 
pretkanih z mladostno igri-
vostjo, vedrino in svetlimi tre-
nutki, ki poudarjajo medse-
bojne prijateljske vezi, razpre-
dajoče se v plesnem prostoru. 
Mlade gojenke Plesnega stu-
dia N so se pri tem prav dobro 
izkazale - ne le v izraznosti, 
marveč tudi z do določene 
stopnje osvojenimi prvinami 
horton tehnike. Ko si v svojem 
trenutku so zaplesale starejše 
članice plesne skupine Studia 

N Katja Čater, Tjaša Praznik in 
Petra Tekavec, ki po novem 
nastopajo kot Plesni teater Ve-
lenje. V goste so povabile Ma-
riborčana Marka Urbaneka, 
sicer plesalca Plesnega centra 
Ljubljana. V koreografiji je na-
stopila tudi Rosana Štorgelj ter 
navdušila s prikazano paleto 
plesnega znanja in izraznosti -
skratka z zrelo plesno kreaci-
jo. Zelo dobro so ji sledili tudi 
ostali nastopajoči. S skupino, 
ki se je predstavila ta večer, je 
Plesni teater Velenje postavil 
obetavne temelje za razmi-
slek o ustanovitvi profesional-
nega plesnega centra. 

' DALIBORKA PODBOJ 

Kad, izpolni mi željo! 
v Likovnem salonu v Ce-

lju, v tem najstarejšem raz-
stavišču v mestu, se zadnje 
čase lotevajo zelo nenavad-
nih postavitev razstav. Po 
Neobičajnih dvojicah, ko so 
posegli v radijski medij, od 
koder je bilo »slišati« razsta-
vo Jožeta Baršija, so minuli 
torek poskrbeli za novo pre-
senečenje. 

Odprli so namreč video in-
stalacijo Jasne Hribernik in 
Zmaga Lenardiča z naslovom 
(Izpolni mi željo. Instalacija je 

pred dvema letoma gostovala 
na mednarodni umetniški 
manifestaciji Passaggi v itali-
janskem mestu Biella in 
vzbudila nemalo zanimanja 
javnosti in stroke. In najbrž 
bo vzburkala tudi celjsko jav-
nost. 

Osnovno instalacijo sestav-
ljajo tri glinene kadi, ki jih je 
izdelal Zmago Lenardič v so-
delovanju z Goriškimi ope-
karnami. Kadi so nekakšni 
nadomestki za fontane želja, 
nameščene na različnih jav-
nih lokacijah. Kar je nenavad-
no in kar bo zbujalo pozor-
nost, bodo v teh kadeh na-
meščeni monitorji z videom, 
ki ponuja drugačno možnost 
srečanja z zlato ribico in iz-
polnjevanjem želja. Obisko-
valci imajo možnost izpolniti 
listič želja ali neposredno vpi-
sati želje na www.tol.sik.si/ 
goldfish, kjer si lahko ogleda-
jo (ali izpolnijo) tudi želje 
drugih obiskovalcev. 

Projekt so si v Likovnem 
salonu Celje zamislili na treh 
lokacijah: v študijski knjižnici, 
zdravstvenem domu in pošti. 
V Likovnem salonu bodo 
vzporedno predstavljali po-
stavitev vseh treh video pro-
jekcij in omogočili stalen do-
stop do medmrežne strani za 
obiskovalce. 

V instalaciji Izpolni mi že-
ljo, se (tako pravi stroka), 
avtorja provokativno poi-
gravata z dvomom v obstoj 
in zmožnost izražanja oseb-
nih in skritih želja znotraj 
potrošniško uniformiranih 
družb. 

Umetnika Zmago Lenardič 
in Jasna Hribernik, ki sodelu-
jeta občasno v skupnih pro-
jektih že od leta 1995, bosta 
27. marca ob 18. uri v Likov-
nem salonu gosta v nizu veče-
rov Pogovori z umetniki. 
Vprašanj o nenavadnem ne bi 
smelo manjkati! 
. ^ - - MATEJA PODJED 

Biloie, 
je in bo 

Preteklost 17 celjskih gim-
nazijk so dolgi popoldnevi in 
večeri, prebiti v plesnih dvora-
nah, v sedanjosti se ples pre-
pleta z guljenjem šolskih klo-
pi v L Gimnaziji v Celju, pri-
hodnost pa... Delček nje nas 
čaka že jutri, v petek zvečer ob 
19.30 uri v veliki dvorani Na-
rodnega doma, na tradicional-
nem večeru sodobnega plesa. 

Večere sodobnega plesa pri-
pravljajo celjske gimnazijke, ki 
se ukvarjajo z različnimi zvrst-
mi plesa in plešejo v različnih 
plesnih skupinah že nekaj let. 
Vodilo letošnjega bo »Bilo je. Je! 
Bo?«, z njim in koreografijami, 
ubranimi na razmišljanja o pre-
teklosti, sedanjosti in prihodno-
sti, polni dvomov o tem, ali bo 
svetla ali temna, lepa kot luč na 
koncu temnega hodnika, ali bo 
konec kot zaprašen zid, ki se ga 
ne da podreti, pa bodo mlade 
plesalke jutri zvečer zagkrožile 
45-minutni program. IS 

Verzi Albine 
Čî šnar 

V Skomarski hiši je bil v 
organizaciji KUD Vladko Mo-
horič Zreče že 15. literarni ve-
čer ljudskih pesnikov. Tokrat 
se je predstavila Albina 
Črešnar iz Koroške vasi nad 
Zrečami. 

Ljudsko pesnico je predsta-
vil Anton Gričnik, ki je tudi 
pripravil izbor predstavljenih 
pesmi. Živopisan pesniški je-
zik kmečke žene in matere 
treh sinov veje iz vsakega 
sklopa prestavljenih pesmi. 
Njeno čutečo dušo je prepojila 
lepota Pohorja in preprostega, 
a bogatega pohorskega življe-
nja. S pravo pohorsko »štimo« 
so prireditev popestrili tudi 
bratje njenega moža in har-
monikar. M. L. 

Frankofonsici 
dan 

Ministrstvo za šolstvo, 
znanost in šport, veleposla-
ništvo Republike Francije, 
Francoski inštitut in Zavod 
republike Slovenije za šols-
tvo že tretje leto zapored or-
ganizirajo Frankofonski dan, 
ki bo jutri, v petek, v Sloven-
skem ljudskem gledališču v 
Celju, s pričetkom ob 12.30. 
Prireditev bo pričel Zoran 
fredin s francoskimi šanso-
ni, nadaljevali pa dijaki gim-
nazij in študenti, ki so s svoji-
mi mentorji pripravili dram-
ske in glasbene točke v fran-
coskem jeziku. Najboljši bo-
do nagrajeni. SK 

Portreti slikarice Irine Rahovsicy- Kralj 
v Savinovem likovnem salonu v Žalcu do 31. marca razstavlja portrete akademska 

slikarka Irina Rahovsky - Kralj. 
Na otvoritvi je o njej in njenih delih spregovorila likovna kritičarka Marlen Premšak, ki je med 

drugim dejala, da je slikarka odlična portretistka, stroka ji priznava talent in sijajno slikarsko 
znanje, vendar je morebiti zaradi svoje nekompromisnosti nekoliko zapostavljena. 

Serija portretov slovenskih umetnic, predvsem slikark, je začela nastajati že v zgodnjih 
asemdesetih letih in v radikalizirani obliki še vedno nastaja. V zadnjem času ji je še posebno pri 
srcu podoba pesnice. Svetlane Makarovič, ki je na otvoritvi prebrala nekaj svojih pesmi (na 
sliki), V kulturnem programu je nastopil še kvintet Haraminet, razstavo pa je, odprla 
akademska slikarka Jelica Žuža. T. TAVČAR 

PRIREDITVE 
GLEDALIŠČE 

SLG - Tramvaj poželenje 
27. 3. ob 10.30 za abonma 
Poslovno-komercialna šola 1, 
28. 3. ob 10.30 za abonma 
Srednje ekonomske šole. 

Kulturni dom Zreče 23. 3. 
ob 19.30 ljudska komedija 
»Micki je treba moža«. 

Dom kulture Velenje 24. 3. 
ob 10. uri lutkovna igrica 
Škrat Kuzma, ' Lutkovnega 
gledališča iz Maribora. 

Kulturni dom Zarja Tr-
novlje 23. 3. ob 19.30 komedi-
ja »Dobri vojak Josef Švejk«, v 
izvedbi gledališkega ansamb-
la KUD Zarja iz Trnovelj. 

OŠ Dramlje 22. 3. ob 17. uri 
»Video klub«, v izvedbi gleda-
liške skupine OŠ Dramlje. 

Kulturni dom Šmartno ob 
Paki 24. 3. ob 19. uri ljudska 
igra »Halo, obiralke so to!« v 
izvedbi gledališke skupine 
KUD Svoboda Griže. 

Kulturni dom Luče ob Sa-
vinji 25. 3. ob 12. uri božična 
legenda »Leta nič, en dan po-
tem...« v izvedbi Ljubiteljske-
ga gledališča Teharje. . 

KONCERTI 
Narodni dom 28. 3. ob 

19.30 koncert skupine St. 
Georges Strings iz Beograda. 

Zdraviliški dom Dobrna 
23. 3. ob 19.30 območna revija 
malih vokalnih skupin Mest-
ne občine Celje ter občin Do-
brna, Štore in Vojnik. 

Savinova hiša 21. 3. ob 20. 
uri koncert Mariborskega 
kvarteta flavt. 

Dvorana Plesnega foruma 
24. 3. ob 21. uri Celjski večer 
z... Ali Capone štrajh trio. 

Kulturni dom Šentjur 23. 
3. ob 21.30 mini koncert Celj-
ske skupina Skalala. 

Glasbena šola Šentjur 26. 
3. ob 18. uri klavirski koncert 
Mojce Krajnc. 

RAZSfAVE 
Savinov likovni salon Ža-

lec razstava Portretov aka-
demske slikarke Irine Ra-
hovsky-Kralj. 

Galerija sodobne umetnosti 
22. 3. ob 19. uri otvoritev razsta-
ve Božidarja-Teda Kramolca. 

Galerija likovnih del mladih 
- Stari grad Celje razstava na-
grajenih likovnih del slovenskih 
otrok na razpisu Petrola »Otroci 
- odraslim 2000«. Razstava je na 
ogled ob sobotali in nedeljah od 
11. do 17. ure, do 31. 3. 

Galerija Velenje razstava 
slik Tanje Špenko. 

Galerija Zavoda za zdravs-
tveno varstvo Celje razstava 
akademskega slikarja Domna 
Slane. 

Razstavišče Kulturni cen-
ter Laško razstava fotografij 
Borisa Skalina iz Žalca. 

Pokrajinski muzej Celje 
razstavi »Prazgodovinska 
umetnost Slavonije in Bara-
nje« ter »Potočka Zijalka - no-
va izkopavanja«. 

Pokrajinski muzej Celje, 
pritličje Stare grofije Praz-
godovinska umetnost Slavo-
nije in Baranje, do 1. 5. 

Muzej novejše zgodovine 
Živeti v Celju in Slovenska 
zobozdravstvena zbirka, stal-
ni razstavi. Stari pisker stalna 
razstava »Zatirani, a liikdar 

poteptani«; fotografski atelje 
Josipa Pelikana razstava 
»Celje, ki ga ni več«. V okviru 
razstave Živeti v Celju - 23. 3. 
od 10. do 11. in od 16.30 do 
17.30 demonstracija obrtnika 
- urarja. 

Razstavišče Kulturnega 
centra Laško razstava Milana 
Lamovca. 

Galerija Volk Dragan llič, 
do 31. 3.; galerija Borovo Ve-
sna Filipič, do 28. 3.; Splošna 
bolnišnica Celje »Kulinarika 
na Internetu«, do 4. 4.; Etol 
Rajko De Marti, do 31. 3.; 
Merx Katja Vrbovšek, do 31. 
3.; galerija Otto razstava Hra-
nislava Kociča, do 28. 3.; trgo-
vina Sv. križ v Rogaški Slatini 
Štefan Vrbanič; hotel Štor-
man Silvo Blazinšek. 

OSTALO 
Mladinski center Celje 22. 

3. od 16. do 18. angleška delav-
nica, ob 20. uri potopisno pre-
davanje o Jordaniji; 23. 3. od 
16. do 19. hkovna delavnica, 
ob 20. uri otvoritev razstave 
Epistolae obscurorum viro-
rum«; 26. 3. od 17. do 18.30 
nemška delavnica; 27. 3. od 
15.30 do 19.15 glasbena delav-
nica, od 18. do 20. pa računal-
niška delavnica; 28. 3. od 18. 
do 20. računalniška delavnica. 

Pokrajinski muzej Celje -
22. 3. od 16. do 17.30 delavnica 
za šolarje do 10 let »Z lonč-
kom v preteklost«, 27. 3. od 
16. do 17.30 pa delavnica za 
predšolske otroke »Naredim 
si lonček«. 

Kulturni dom Šentjur 23. 
3. ob 19. uri celovečerni nastop 
Akademske folklorne skupine 
France Marolt iz Ljubljane. 

Dom krajanov Zagrad 23. 
3. ob 17. uri prireditev ob ma-
terinskem dnevu, ki ga pri-
pravlja Moško pevsko druš-
tvo »Pod gradom« Celje. 

Kulturni dom Rogatec 23. 
3. ob 19. uri 3. srečanje tam-
buraških skupin z naslovom 
»Naj poje tamburica«. 

Knjižnica Laško 27. 3. ob 
19. uri predavanje ob mate-
rinskem dnevu bibliotekarke 
Tilke Jamnik, ki bo spregovo-
rila o branju v družini. 

Sindikalni dom Huda ja-
ma v Rečici pri Laškem 24. 3. 
ob 19. uri prireditev Kulturne-
ga društva Lipa Rečica ob 15-
letnici delovanja. 

Cerkev Sv. Martina v Laš-
kem 25. 3. ob 10.30 praznova-
nje materinskega dne. 

Kulturni dom Ponikva 23. 
3. ob 19. uri proslava ob mate-
rinskem dnevu. 

Kulturni dom Šentvid pri 
Planini 24. 3. ob 19. uri prire-
ditev ob materinskem dnevu. 

OŠ Kalobje 25. 3. ob 10.30 
prireditev ob materinskem 
dnevu. 

Kulturni dom Dramlje 25. 
3. ob 15. uri proslava ob mate-
rinskem dnevu. 

Dom kulture Velenje 27. 3. 
ob 19. uri tradicionalna huma-
nitarna prireditev Bolero 2001 
z naslovom »Zate živim«. 

Knjižnica Velenje 22. 3. ob 
17.30 vehkonočna delavnica z 
Darjo Huš. 

Kulturni dom Trnovlje 24. 
3. ob 16. uri proslava materin-
skega dne z nastopom članov 
amaterske gledališke skupine 
KUD Zarja, noneta Cvet in 
učencev OŠ Ljubečna. 

http://www.tol.sik.si/
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Se želi župan znebiti 
direidorice? 

Je preoblikovanje Zavoda za kulturo Žalec plod nesoglasij med županom Lojzetom Posedelom 
in direktorico Zavoda Anko Krčmar ali gre res le uresničitev sklepov deliWene bilance? 

Da je preoDiikovanje Za-
voda za kulturo Žalec re-
zultat nesoglasij med žal-
skim županom Lojzetom 
Posedelom in direktorico 
Zavoda za kulturo Anko 
Krčmar, se v Žalcu že dolgo 
govori. Župan Lojze Pose-
del govorice odločno zani-
ka, Krčmarjeva pa o preob-
likovanju zavoda zaenkrat 
ne želi govoriti. 

Zavod za kulturo Žalec naj 
bi se do 30. junija letos 
preoblikoval v Zavod za pri-
reditve Žalec in v Medobčin-
sko matično knjižnico. No-
voustanovljeni Zavod za pri-
reditve, katerega ustanovite-
ljica bo Občina Žalec, bo 
združeval področja kulture, 
turizma in športa v Občini 
Žalec, Medobčinsko matič-
no knjižnico pa bo odslej 
financiralo vseh šest spod-
njesavinjskih občin. 

Želja ostalih 
županov 

»o reorganizaciji Zavoda 
za kulturo smo pričeli raz-
mišljati med razpravo o deli-
tveni bilanci,« pravi župan 
Lojze Posedel. »Ta je bila 
podpisana 6. aprila lani in 
do takrat smo s predstavniki 
ostalih občin predelali vsa 
skupna področja. Vsi javni 
zavodi so ostali skupni in se 
tako tudi financirajo, pri Za-
vodu za kulturo pa so pred-
stavniki ostalih občin jasno 
izrazili stališče, da ne želijo 

nadaljevati sodelovanja kot 
soustanovitelji. Zato smo 
sklenili, da se sedanji zavod 
razdeli,« pravi .župan Pose-
del. 

Po njegovih besedah novi 
Zavod za prireditve ustanav-
ljajo predvsem zato, da se 
prireditve v Žalcu ne bodo 
več prekrivale in pa, ker v 
okviru Občine Žalec še ni 
poskrbljeno za področje tu-
rizma. »Vsa tri področja v 
sklopu Zavoda za prireditve 
bodo ločena po finančnem in 
vsebinskem delu. Zaposlili 
bomo tri programske direk-
torje - vsakega za svoje po-
dročje d-ela.« 

Spremembe 
»če bi bilo res, da sem se 

želel znebiti Krčmarjeve, bi 
to lahko storil že v prvih 
mesecih po volitvah,« pravi 
Posedel in dodaja, da bo 
imela Anka Krčmar normal-
no možnost prijave na javni 
razpis za programsko direk-
torico za področje kulture. 
»Lahko se prijavi na razpis za 
knjižnico ali za področje 
kulture v sklopu novousta-
novljenega zavoda, od osta-
lih vlog pa bo odvisno, ali bo 
na razpisu izbrana ali ne. V 
primeru, da se to ne bo zgo-
dilo, ji bo ponujeno drugo 
delovno mesto, primerno 
njeni izobrazbi. Če s tem ne 
bo zadovoljna in se bo odlo-

čila, da odide, pa bo dobila 
odpravnino, kot je to zapisa-
no v njeni individualni po-
godbi,« pravi Lojze Posedel. 

Tudi zaposleni v Občinski 
matični knjižnici Žalec 
spremljajo dogajanje s stra-
hom; predvsem, ker ne vedo, 
ali bodo čez tri mesece še 
imeli službo ali ne. »V po-
godbi o delitveni bilanci je 
zapisano, da se vseh šest za-
poslenih prenese v novousta-
novljeno Medobčinsko ma-
tično knjižnico, ki jo bo šest 
občin financiralo po določe-
nem ključu, tako da bodo vsi 
doslej zaposleni službo ob-

držali,« zatrjuje Lojze Pose-
del. 

Po preoblikovanju Zavoda 
za kulturo bodo vsakemu od 
treh področij iz proračuna Ob-
čine Žalec dodeljena namen-
ska sredstva. »Za področje 
športa vsako leto namenjamo 
približno 28 milijonov, kar bo 
odslej šlo v Zavod za priredi-
tve, za kulturo pa bo v letoš-
njem proračunu Občine Žalec 
namenjenih 116 milijonov to-
larjev,« pravi Lojze Posedel. 

Odprti ostajata predvsem 
dve vprašanji in sicer: ali bo 
kulturi v Žalcu tudi po preob-
likovanju zavoda uspelo zadr-
žati tako visoko kakovostno 
raven in ali bodo v šestih obči-
nah zares redno poravnavali 
obveznosti do novoustanov-
ljene medobčinske knjižnice. 
V primeru, da se to ne bo 
zgodilo, je namreč mogoče 
pričakovati, da bodo zaposle-
ni zares kmalu ostali brez 
plač. Ali vsaj, da bodo v doslej 
dobro delujoči žalski knjižni-
ci nenadoma prenehali kupo-
vati nove knjige... 

ALMA M. SEDLAR 

Najemna pogodba 
na čakanju 

Črkoslikar Ladislav Per-
čič, ki že leta opozarja na po 
njegovem nezakonito izpe-
ljavo in nepravilnosti v de-
nacionalizacijskem postop-
ku za stavbo v Linhartovi 
ulici 18 v Celju, je prejšnji 
teden iz občinskega stano-
vanjskega sklada prejel v 
podpis najemno pogodbo za 
poslovni prostor v tej stavbi. 

Poslovni prostor, v katerega 
naj bi se vselil z aprilom, sredi 
marca sicer še ni bil povsem 
urejen, prav tako pa Perčič še 
vedno nima svoje opreme in 
orodja, ki so mu ju odvzeli ob 
deložaciji. Delovnega prosto-

ra, v katerem bi lahko oprav-
ljal svoje delo, si sicer še kako 
želi, a kaj, ko se k črkoslikars-
tvu ne more vrniti tako zlah-
ka. V zadnjih letih, kar po 
deložaciji iz najemnega po-
slovnega prostora v Linhartovi 
18 ne more več opravljati svo-
je dejavnosti, se mu je namreč 
nabralo dobrih 6 milijonov 
tolarjev dolga do države, saj v 
času, ko je bil brez dela, ni 
mogel plačevati prispevkov in 
davkov. Blokada žiro računa 
je torej poglavitna ovira, da bi 
se Perčič z aprilom znova lah-
ko lotil svoje dejavnosti, s ka-
tero je bil prisiljen prekiniti 
dve leti pred upokojitvijo. Ta-
ko še naprej ostaja brez dela in 
seveda tudi brez dohodkov vse 
dotlej, da bo zaključena obno-
va denacionalizacij skega po-
stopka. 

Ker se Ladislav Perčič kljub 
ponujenemu poslovnemu 
prostoru v najem ne more 
znova lotiti svoje dejavnosti, 
sta v četrtek z direktorjem 
celjskega stanovanjskega skla-
da Slavkom A. Sotlarjem pod-
pisala izjavo, v kateri se zave-
zujeta, da bo najemna pogod-
ba za poslovni prostor podpi-
sana takrat, ko bodo izpolnje-
ni vsi pogoji za nemoteno de-
lo. Kdaj bo to, je zaenkrat 
nemogoče napovedati, zato 
ostaja pripravljena najemna 
pogodba »na čakanju« za pod-
pis. 

1. STAMEJČIČ 

DESKANJE 
PO SPLETU 

Na začetku 
Ko sem že udobno živel v 

zmoti, da je iskanje po sve-
tovnem spletu postalo nekaj 
povsem samoumevnega, 
sem od znanca prejel elek-
tronsko sporočilo, v katerem 
me je prosil, naj mu poiščem 
neko stran, ki jo je že ves 
dan zaman iskal. Nič lažje-
ga, sem pomislil, in se od-
pravil na iskanje. Če previ-
siš na spletu po več ur na 
dan, je to seveda lahko in 
celo zabavno opravilo. Kaj 
pa naj storijo tisti, ki se s 
spletom srečujejo občasno 
in z njim nimajo veliko iz-
kušenj? Moj predlog je Bare 
Bones 101 (http://www.se. 
e d u / b e a u f o r t / l i b r a r y / b o -
nes.html). 

Gre namreč za preprost in 
enostaven uvod v iskanje po 
spletu. Namenjen je pred-
vsem tistim, ki jih jezi, da se 

na iskalnikih utapljajo v tiso-
čih zadetkih iskanja in izgub-
ljajo čas ter telefonske impul-
ze. Sestavila ga je Ellen 
Chamberlain, profesorica in 
vodja knjižnice na univerzi v 
Južni Karolini. Chamberlai-
nova je najbrž ob svojem delu 
opazila nemoč in jezo mno-
gih novih uporabnikov Inter-
neta, ko so se znašli pred goro 
nepreglednih podatkov in po-
stavila to nadvse koristno 
stran. 

V dvajsetih lekcijah je na 
poljuden in enostaven način 
predstavljeno delovanje iskal-
nikov, razlike med navadnimi 
in meta iskalniki, imeniki, 
portali ter ostalimi vodniki po 
spletu. V nadaljevanju je pred-
stavljeno nekaj najbolj popu-
larnih in zmogljivih iskalni-
kov in imenikov, vse skupaj pa 
je zabeljeno z vrsto drobnih, a 
koristnih nasvetov. Ravno do-
volj in ne preveč informacij, 
ki bodo novopečenega deskar-
ja usmerili na pravo pot. 

Ena izmed osnovnih težav 
pri deskanju po spletu je n ,̂ 
mreč prav prevelika k o l i č i n a 
informacij. Razumevanja 
principov, na katerih delujejo 
takšni in drugačni iskalniki, ĵ  
potemtakem ključnega pome. 
na. Če bi od običajnega upo-
rabnika pričakovali, da se bo 
za vsakdanjo uporabo šel učit 
teorijo iskalnih algoritmov in 
podatkovnih baz, bi seveda 
merili v prazno. Prav zato je 
takšen prijazen vodnik več kot 
dobrodošel. 

Poleg podrobnejšega vpogle-
da v Vahoo, Google, Alta Vista, 
HotBot, Excite in še nekaj dru-
gih iskalnih velikanov se boste 
tako lahko srečali tudi z izrazi 
kot so »iskalna strategija«, »j-
skanje po poljih« ali »Booleovj 
operatorji«. Brez skrbi, razu-
mevanje takšnih in podobnih 
izrazov ne zahteva predznanja, 

le nekaj minut branja - in splet 
bo postal veliko prijaznejši 
prostor. 

Na primer, iskalna strategi-
ja ni nič drugega kot določa-
nje cilja še preden se sploh 
odpravimo iskati željeno in-
formacijo. Saj veste, odločiti 
se je treba, ali želimo izvedeti 
splošne informacije, ali nas 
zanima kaj povsem specifič-
nega, koliko časa imamo na 
voljo, ali bomo samo malce 
podeskali v smeri tistega, kar 
nas zanima in podobno. Gle-
de na to se potem tudi odloči-
mo, kateri iskalnik, imenik 
ali portal bomo obiskali in 
kako se bomo zadeve lotili. 
Priporočljivo branje za vsa-
kogar. Tudi za tiste, ki se na 
spletu počutijo že povsem do-
mače. 

Vas j a OcvirK 
vasja@slowwvvenia.com 

Stanovanje za družino Družinec 
Konec februarja je Dragu in Dragici Dru-

žinec s Ponikve do tal pogorela stanovanj-
ska hiša, z njo pa tudi vsa oprema in osebne 
stvari. Nesreča je še posebej hudo prizadela 
Dragico, ki je skoraj povsem slepa, saj jo je 
iztrgala iz domačega, njej znanega okolja. 

Občina Žalec je na seji odbora za odpravo 
posledic požara in na dopisni seji Občinskega 
sveta oškodovancema odobrila enkratno so-
cialno pomoč in jima dodelila solidarnostno 
stanovanje za dobo enega leta z možnostjo 

podaljšanja. Ključe jima je župan Lojze Pose-
del izročil t a ponedeljek. Družinčeva se bosta 
lahko vselila, ko bosta imela vsaj najnujnejšo 
opremo. Za nakup te in nekaterih nujnih 
osebnih stvari je pri Banki Celje odprt žiro 
račun št. 50700-620-16, skUc 05-1376152-
426903, kamor lahko vsi, ki so odprtih src in 
rok nakažejo svoj prispevek. Z zbranimi 
sredstvi pa bodo pričeli tudi z obnovo pogore-
lega objekta. 

T. TAVČAR 

Ženske pO i ^ r u bralcev, ki so zaznamovale podobo knežjega mesta 

Andreja Rihter 
Rojena Celjanka je po končani gimnaziji 

nadaljevala s študijem na Filozofski fakulteti v 
Ljubljani, kjer je diplomirala iz zgodovine in 
sociologije. Zaposlila se je v Muzeju revolucije 
(današnjem Muzeju novejše zgodovine) in se 
po petih letih dela kot kustosinja zavihtela na 
mesto direktorice. 

Njeno strokovno delo je bilo vseskozi pove-
zano z reševanjem in proučevanjem premične 
in nepremične kulturne dediščine. Zlatarska 
zbirka. Pelikanova fotografska zbirka in nje-
gov stekleni fotografski atelje, slovenska zo-
bozdravstvena zbirka, je samo nekaj naslovov 
njenih najodmevnejših projektov. 

Vseskozi aktivno sodeluje tako v domačih 
kot tudi mednarodnih strokovnih združenjih 
muzealcev. Je predsednica Skupnosti muze-
jev Slovenije, nacionalna korespondentka 
Evropskega muzejskega foruma... Aktivno je 
sodelovala na številnih domačih in medna-
rodnih konferencah in srečanjih, za kar je 
prejela številna priznanja: Bronasti grb mesta 
Celja, Švabovo priznanje in Valvasorjevo 
priznanje. 

Vrhunec njene dosedanje kariere pa je ned-
vomno nastopilo ob koncu preteklega leta, ko 

je bila imenovana za kulturno ministrico v 
vladi republike Slovenije. 

BRANKO GOROPEVŠEK 

http://www.se
mailto:vasja@slowwvvenia.com
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Denar bo za valeto 
8.b z Vranskega zmagovalec prvega tedna naročniške akcije 

^cija Naročniki 2001 se je razvnela že v prvem tednu, saj so 
mladi sodelavci zbrali kar osemdeset družin, ki bodo vsak 

ftrtek prejemale svež izvod Novega tednika. Najbolj so se 
utrudili učenci 8. b razreda z Osnovne šole Vransko, ki so se 
licije lotili res zagnano in zbrali kar devet novih naročnikov. 

0ade Vrančane smo v torek 
i[iotili med uro zgodovine, ko 
J presenečeni zrli v leče naše-
j fotoreporterja Gašperja. 
l)dstvo tamkajšnje šole, ki se 
Diiaša z nazivom eko šola, 
jm je prepustilo užitek, da 
510 jim sporočili veselo novi-

co. Učenci so si namreč prislu-
žili skoraj 60 tisoč tolarjev na-
grade! Razredničarka Magda 
Oblak, ki se je sramežljivo pri-
družila svojim varovancem 
pred objektivom, nam je pove-
dala, da se za sodelovanje v 
naši akciji niso odločili samo 

zaradi obljubljenih nagrad, saj 
jih veseli, da pomagajo širiti 
kulturo branja. Res pa je, da se 
nagrade ne bodo branili, saj 
veliko učencev prihaja iz so-
cialno šibkejših družin in zato 
velikokrat težko prinesejo de-
nar za šolske dejavnosti. 

Sprva kar malce zadržani 
učenci so se razživeli, ko smo 
skupaj razmišljali, za kaj bo-

do namenili dobljeno nagra-
do. Na končnem izletu so že 
bili, menda so se neznansko 
zabavali v italijanskem zaba-
viščnem parku Mirabilandija. 
Pred njimi pa je še letošnje 
slovo od osemletnega drgnje-
nja osnovnošolskih klopi, ža-
lostno vesela valeta. »Zadnje 
čase je navada, da pripravimo 
valeto v vaškem gostišču, za-

to bo denar prišel zelo prav. 
Če pa bomo najuspešnejši tu-
di na koncu akcije, bomo del 
nagrade namenili tudi šolske-
mu skladu Žarek upanja, s 
katerim na naši šoli finančno 
pomagamo učencem.« 

Vrančani pra^»jo, da so v pr-
vem tednu največ novih naroč-
nikov dobili med sorodniki in 
sosedi, nagrada pa jim bo dala 

novega poleta, da bodo obi-
skali tudi okoliške prebivalce. 
Do odločitve, kdo bo najboljši 
razred, bo zagotovo še zelo 
tesno, saj Vranskemu 8.b tesno 
sledita Za iz OŠ Dramlje in 6.e 
iz OŠ Žalec s po osmimi novimi 
naročniki, za petami pa so jim 
tudi 4.a iz II. OŠ Celje in 6. 
razred iz OŠ Ljubečna s po 
petimi novimi naročniki. Med 
šolami se je najbolje odrezala 
OŠ Štore, kjer je deset sodelu-
jočih razredov zbralo kar 17 
novih naročnikov, OŠ Žalec (v 
akciji sodelujejo trije razredi) z 
dvanajstimi in OŠ Ljubečna 
(pet razredov) z enajstimi no-
vimi naročniki. 

SKO 
Foto: GAŠPER DOMJAN 

Sole, ki sodelujejo 
v akciji 

oš Slivnica pri Celju, Z b, OŠ Primoža Trubarja Laško, 6. a, 
)Š Dramlje, 7. r., 11. OŠ Celje, 4. a, 4. b, 4. c razred, OŠ Dobje, 8. 
jzred, OŠ Hruševec, 8. a, 8. b razred, I. OŠ Žalec, 6. a, 6. b, 6. c, 
i d in 6. e razred, OŠ Frana Kranjca Celje, 5. a razred, I. OŠ 
ielje, 7. a, Z b, in 7. c razred, OŠ Griže, Z a, 7. b razred, OŠ 
llzela, 7. b razred, OŠ Frankolovo, 5. - 8. razred (4 razredi), 
Š Ob Dravinji Slovenske Konjice, 5. razred, OŠ Šmarje pri 
elšah, 6. b, Z d in 8. b razred, III. OŠ Celje, 5. b razred, OŠ Lava, 
.b, 4. a, 4.b, Z b, 8. b in 8. c razred, OŠ Štore, 1. a, 1. b, 2. a, 2. b, 
I a, 3. b, 4. b, 5. a, 5. b, 6. a, 6. b, 8. a, 8. b in 8. c razred, OŠ 
fatov Letonja Šmartno ob Paki, 6. a in 8. b razred, OŠ Slivnica 
B Celju, Z b razred, OŠ Vransko, 8. b razred, OŠ Antona 
ikerca Rimske Toplice, 8. a razred, OŠ Bistrica ob Sotli, 6. a 
p e d , OŠ Ljubečna, 1. b, 2. a, 3, a, 3. b, 4. a, 5. a, 6. a, 6. b, Z j ) 
laS. a razred, OŠ Prebold, 3. a razred, OŠ Braslovče, 5. a razred. Veseli učenci 8.b so bili najbolj zagnani v prvem tednu naše akcije Naročnik 2001. 
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Vreme nam žuga, mi 
pa v leicarno po aspirin 

Vremenske spremembe, ki smo jim priča, nam ne prinašajo nič dobrega, opozarjajo strokovnjaki 

Marca smo, pravih zim-
skih razmer pa v Sloveniji 
letos nismo učakali. Name-
sto da bi februarja kidali 
sneg, smo na vrtovih in 
travnikih nabirali zvončke, 
teloh in trobentice. Zdaj 
smo se od meteorološke zi-
me že poslovili, je nastopila 
tudi koledarska pomlad, 
kakšno spomladansko sne-
ženje pa nas lahko le še 
preseneti in potem hitro po-
tolaži z mislijo na sonce, ki 
ima že pravo moč, da snež-
no odejo hipoma spremeni v 
brozgo in vodo. 

Toda: kakšni bosta spomlad 
in poletje? Nas bo med polet-
nimi počitnicami zeblo, jesen 
pa razočarala z letino in s 
poplavami? Pa bo vsaj prihod-
nje leto spet prava zima? To so 
vprašanja, ki nas zanimajo, ko 
nam vreme ni pogodu, ko nam 
zaradi vremenskih sprememb 
pade koncentracija, se nas lo-
teva depresija in ko zaradi 
glavobola hitro sežemo po as-
pirinu. Firma Bayer je za nas 
lepo poskrbela. A le malokdo 
pomish, da je to čudno vreme 
posledica bolezenskega stanja 
našega planeta. Da je ta naša 
Zemlja bolna zaradi brezbriž-
nega obnašanja človeka. Torej 
je človek tisti, ki bo moral 
Zemljo pozdraviti in se s tem 
rešiti lastne pogube. Na to nas 
meteorologi in drugi znans-
tveniki, ki se ukvarjajo z vre-
menom in naravnimi zakoni-
tostmi plinastega plašča, ki 
ovija naš planet, že lep čas 
opozarjajo. 

»Vremensice 
čarovnice« in 

icmečkepratiice 
Zanimanje za vreme se je v 

zgodovini človeštva dolga ti-
sočletja razvijalo v obliki ve-
rovanj in magij. Iz tega se je 
rodilo tudi laično prerokova-
nje vremena, ki se je ohranilo 
nekaj tisoč let in ponekod ob-
staja še danes. Na Madžar-
skem so še v IZ stoletju seži-
gali tako imenovane »vremen-
ske čarovnice«, ki so bile krive 
za uničeno letino. Valvasor pi-
še, da so leta 1686 kmetje v 
okolici Zagreba zaradi slabe 
letine sežgali veliko čarovnic. 
Na Slovenskem je bil zadnji 

čarovniški proces leta 1745 
proti Apoloniji Heric in dru-
gim obtoženkam iz Veržeja, 
vendar se proces ni končal z 
obsodbo sežiga na grmadi, 
zahvaljujoč trezni glavi ta-
kratne vladarice Marije Tere-
zije. 

Kmet, zlasti poljedelec, je 
od vekomaj najbolj odvisen 
od vremena. Zato so kmetje v 
daljni preteklosti sami izobli-
kovali pravila za napovedova-
nje vremena.. »Pooblačitev 

prihaja od zahoda, dež bo,« je 
napovedal vremenar, ki je ži-
vel pred približno dva tisoč 
leti, ime pa mu je bilo Luka. 
Po poklicu je bil zdravnik in 
sopotnik apostola Pavla. »Ko 
zakikirika petelin na gnojiš-
ču, ko muhe postanejo nad-
ležne, sol pa vlažna in se zido-

vi rosijo, ko se okrepijo zada-
hi in lastovke nizko letajo, ko 
je Mesec obkrožen s kolobar-
jem, tedaj se bo vreme zagoto-
vo poslabšalo, pričelo bo de-
ževati.« Ta in še mnoga druga 
kmečka vremenska »preroko-
vanja« so se med ljudmi ohra-
nila vse do danes. 

Časa nimamo vec 
že od nekdaj je ljudi vzne-

mirjala misel o podnebnih 
spremembah, pogosto jih je 
tudi navdajala s strahom. No-
vejše spoznanje, da smo ljudje 
tisti, ki vplivamo na podneb-
je, pa ni sad zadnjih desetletij. 
Švedski kemik Arrheinius je 
bil leta 1896 prvi, ki je izraču-
nal, kako bi povečana koncen-
tracija ogljikovega dioksida v 
ozračju lahko vplivala na tem-
peraturo. Zanimanje javnosti 
za globalno ogrevanje ozračja 
se je pospešilo zlasti v zadnjih 
dveh desetletjih minulega sto-
letja, ko so se v te razprave 
vključili tudi politiki. 

Trditvam znanstvenikov, da 
se svetovno podnebje spremi-
nja, danes nihče več ne opore-
ka. Glavnino sprememb pred-
stavlja segrevanje zemeljske po-
vršine, le-to pa naj bi povzroči-
lo še druge spremembe, ki bodo 
za človeštvo v glavnem neugod-
ne. Znanstveniki svoje trditve 
in opozorila krepijo z argumen-
ti: da je povprečna temperatura 
na zemeljskem površju v zad-
njem stoletju porasla za okoli 
0,5 Celzijeve stopinje, povpreč-
na morska gladina pa se je v tem 
času dvignila za 10 do 25 centi-
metrov. V zadnjih letih se vrsti-
jo rekordno visoke mesečne in 
letne temperature. Površina 
skoraj vseh ledenikov na svetu 
se manjša, če se bo ta trend 
nadaljeval, bodo nekateri izgi-

nili že v nekaj desetletjih, med 
njimi tudi nekateri himalajski 
ledeniki, ki dajejo vodo milijo-
nom ljudi. Enako se dogaja z 
našim Triglavskim ledenikom, 
ki se je v zadnjih petnajstih letih 
pretvoril iz enega zajetnega ko-
sa ledu v pet manjših zaplat. V 

zadnjih letih so opazni pogo-
stejši in intenzivnejši neugodni 
vremenski pojavi, kot so razno-
vrstna neurja, tropski cikloni, 
nalivi in z njimi povezane po-
plave, na drugi sh-ani pa suše 
ipd. 

Topla greda 
Ko so znanstveniki ugotovili, 

da se s podnebjem nekaj nena-
vadnega dogaja, so se vprašali o 
vzrokih. Z meritvami so ugoto-

vili, da so se zaradi človekov}} 
aktivnosti v ozračju močno p̂^ 
večale koncentracije nekaterjj, 
toplogrednih plinov, med kâ ^ 
rimi so najpomembnejši ogijj. 
kov dioksid, metan in duš i^ 
oksid. Ti plini se imenujejo 
toplogredni zato, ker njihovj 
prisotnost v ozračju ustvarja 
učinek tople grede. Absorbir^, 
jo namreč dolgovalovno (tg. 
plotno) sevanje, ki ga oddaja 
zemeljsko površje, in ga dei 
vrnejo proti površju, del pa ŝ  
ga izgubi v vesolje. Koncentra-
cije teh plinov v ozračju so 
začele naraščati z industriali^j 
cijo, torej pred približno dvesto 
leti, k čemur je največ prispeva, 
lo kurjenje fosilnih goriv, naj. 
prej premoga, nato pa še nafte 
in lasneje še zemeljskega plin^ 
Od takrat pa do danes so s« 
koncentracije ogljikovega diok-
sida povečale za 25 odstotkov 

metana za 150 odstotkov 
dušikovega oksida za 15 odstot-
kov. Te koncentracije so pove-
čujejo zato, ker naravni sistemi 
niso sposobni absorbirati vseh 
presežkov teh plinov, ki so po-
sledica človekovih dejavnosti. 
Če v našem ozračju ne bi bilo 
toplogrednih plinov, bi bila 
povprečna temperatura na ze 
meljski površini za okoli 30 
odstotkov nižja od sedanje. 

Le kaj iz tega bo? 
Padavin je letos pozimi pad-

lo 482 mm (večina v obliki 
dežja), kar je sicer več od 
dolgoletnega povprečja (287 
mm), vendar pa je bila razpo-
reditev padavin izredno nee 
nakomerna. Skoraj polovica 
jih je padla v novembru, naj-
manj pa februarja. 

Takšne vremenske razmere 
lahko vplivajo na rastline, če 
prav njihov počitek (dorman-j 
co) le v izjemnih primerih 
prekinejo ugodni zunanji po-, 
goji, pravijo strokovnjaki v 
Inštitutu za hmeljarstvo in 
pivovarstvo v Žalcu. Letos so_ 
pričele zgodaj rasti nekaterê  
okrasne rastline in ozimna ži j 
ta. V trajnih nasasdih (sadov-, 
njaki, vinogradi, hmeljišča)j 
zaenkrat ni opaziti bistvenih j 
odstopanj od prejšnjih let. , 

Kar zadeva škodljivce, dol-
goletne izkušnje kažejo, da (v̂  
nasprotju s splošno razširja 
nim mišljenjem) niti ostre nič 

Astrometeorolog iz 17. stoletja. 

Zanimivo pisanje o vremenu in napovedovanju vremena je 
najti v kmečkih pratikah. V Slovenski stoletni pratiki (1969) 
najdemo tele vremenske pregovore za prve tri mesece v letu: V 
prosincu O^nuarju) toplota, v svečanu (februarju) mrzlota. 
Kar že v sušcu (marcu) zeleni, rado se še posuši. Če sušca 
živinče po travniku nori, mali ga traven (april) spet v hlev 
zapodi... Pa še nekaj splošnih vremenskih rekov v zvezi z 
vremenskimi znaki na nebu ter s spremembami na rastlinah in 
živalih: Ako je dosti kač, bo dobro leto. Če je v dežju trtni cvet, 
malo steče vinca v klet. Dosti snega, dosti sena. Kadar praprot 
trikrat pozebe, je dobra letina. Počasen listja pad, dosti 
gosenic na pomlad. V hroščevem letuje mnogo dežja. Kadar se 
bliska od Kopra, je suknja rada mokra... 

Vključujejo se svetovni politiici 
Da bi, za človeštvo nevaren razvoj podnebnih sprememb-

preprečih ali vsaj omilili, je bila leta 1992 sprejeta Okvirnf 
konvencija Združenih narodov o spremembah podnebja] 
Njeno bistvo je zajeto v 2. členu, ki pravi: »Končni cilj te 
konvencije je doseči ustalitev koncentracij toplovodnih pli-
nov v ozračju na ravni, ki bo preprečevala nevaren človekov 
vpliv na podnebni sistem.« Slovenija je to konvencijo podpisa; 
la leta 1992 na svetovnem vrhu v Rio de Janeiru. Naslednji 
korak v tovrstnih prizadevanjih je bil leta 1997 sprejeti Kiotsld 
protokol, v katerem so določene konkretne obveznosti posa? 
meznih industrializiranih držav, da zmanjšajo emisije vseK 
toplogrednih plinov. Kiotski protokol bo stopil v veljavo, ko 
ga bo ratificiralo zadostno število držav. Poskus (neuspel), da' 
bi se to zgodilo, je bil lani novembra na prekinjeni konferend 
v Haagu, še en tovrstni dialog pa je bil vzpostavljen na začetku 
marca v Trstu, kjer so se zbrali ministri za okolje iz sedmih' 
najrazvitejših držav sveta in Rusije. % 

Vremenska slika evropskega satelita. 
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Vremenske spremembe nam ne prinašajo nič dobrega. 
Znanilci teh so tudi mile zime z dežjem namesto snega. 

mile zime ne vplivajo bistveno 
na njihov razvoj. Škodljivci 

'namreč pozimi mirujejo, zato 
,zelo malo reagirajo na neobi-
, (iajne vremenske razmere. 
I Množičnost njihovega pojava 
; je odvisna predvsem od tega, 
kako ugodne so razmere za 

; njihov razvoj po končanem 
i zimskem mirovanju, torej 
I spomladi. 
! Nekoliko drugače je pri bo-
j ]em\\. Te v zimskem času bolj 
'i reagirajo na ugodne razmere 
1 za razvoj. To se v letošnji sezo-
! ni odražd pri žitih, ki so zaradi 
, t o p l e jeseni in zime bolj razvi-
^ ta kot običajno in so zato zdaj v 
j razvojnih stopnjah, ko so ob-
' futljiva za nekatere bolezni. 
Drug takšen primer je bresko-
va kodravost. Kjer so zelo 
ugodne lege za razvoj breskev 
in nektarin, so se zimski popki 
ie prebudili iz zimskega miro-
vanja, zato so bile ponekod 
najbrž že okužbe s to bolezni-
jo, ki jo bo v nadaljevanju 
sezone izredno težko prepreči-
ti oziroma ozdraviti. 

Tudi pri plevelih v ozimnih 
žitih je letos neobičajno sta-
nje. Pleveli so se skupaj z žiti 
(z manjšimi presledki) na-
ureč razvijali tudi v zimi in so 
zato oboji v tem času neobi-
čajno razviti. Pričakovati je 
ûdi, da bo treba proti nekate-

rim škodljivcem, boleznim in 
plevelom spomladi ukrepati v 
tlrugačnih rokih, kot smo si-
cer vajeni. 

Kaj pa mrčes, ki nas v naravi 
pika, zbada in zastruplja, da 

lahko zaradi njih resno zboli-
mo? Na to vprašanje nam je 
odgovoril asist mag. Ivan Er-
žen, direktor Zavoda za 
zdravstveno varstvo Celje. 
»Sorazmerno visoke povpreč-
ne temperature, ki smo jih 
beležili v letošnji zimi, bodo 
prav gotovo vplivale tudi na 
pojav nekaterih bolezni. Zla-
sti moram omeniti lymsko 
boreliozo in klopni menin-
goencefalitis. Povzročitelje 
teh bolezni prenašajo klopi, 
ki so pri nas zelo razširjeni. 
Klopi živijo več let, njih števi-
lo pa je močno odvisno od 
števila malih gozdnih sesal-
cev, ki so najpomembnejši go-
stitelji klopov. Človek je le 
slučajni gostitelj. V primeru, 
ko so zimske temperature so-
razmerno visoke (kot je bilo 
letos), je glodalcev v naravi 
več, boljši so pogoji za razvoj 
klopov in zato pričakujemo, 
da bo klopov letos zelo veliko. 
To pa tudi pomeni, da bodo 
obiskovalci narave pogosteje 
dobili klopa, kar možnost 
zbolevanja povečuje.« 

Spomladanska 
utrujenost in cvetni 

praii 
Zdravo telo vremenske 

učinke podzavestno izravnava 
in le občutljivejši ljudje ga 
občutijo kot obremenitev, 
pravi Tanja Cegnar s Hidro-
meteorološkega zavoda R Slo-
venije, strokovnjakinja za vre-
me in bioprognoziranje. In 

nadaljuje, da ne le vremenske 
spremembe, katerih trajanje 
merimo v dnevih ali celo 
urah, ampak tudi letni časi 
vplivajo na naše počutje. Naj-
pogosteje govorimo o biokli-
matskih vplivih spomladi, ko 
se razmeroma topli dnevi iz-
menjujejo s prodori hladnega 
zraka. 

V zmernih geografskih širi-
nah je zima za vremensko ob-
čutljive ljudi najbolj naporen 
čas. Vremenski dražljaji so 
pozimi bistveno močnejši kot 
poleti, dogajanja v ozračju so 
bolj izrazita, vremenske fron-
te prinašajo večje temperatur-
ne razlike, hitrost vetra nekaj 
kilometrov nad tlemi je v pov-

prečju precej večja kot poleti, 
pozimi se tudi več zadržuje-
mo v zaprtih prostorih, zato je 
možnost, da se nalezemo pre-
nosljivih bolezni, večja. Če 
povežemo število smrti in let-
ne čase, ugotovimo, da je nji-
hovo število v zmernih geo-
grafskih širinah največje pozi-
mi, spomladi pa se začne 
zmanjševati vse do najnižjih 
vrednosti v poznem poletju. 
Kot najbolj značilno pomla-
dansko težavo štejemo alergi-
jo na cvetni prah, ki marsiko-
mu močno greni ta čudoviti 
letni čas. Kako pa se človeški 
organizem odziva in prilagaja 
na globalne podnebne spre-
membe, ki smo jim priča? * 

Vplivi zaradi 
porušenega 
ravnovesja 

čeprav je znanost v zadnjih 
desetletjih močno napredova-
la v razumevanju vplivov vre-
mena in podnebja na počutje 
in zdravje ljudi, ostaja še veli-
ko nejasnosti, predvsem glede 
vpliva podnebnih sprememb, 
tako naravnih kot tudi tistih, 
ki so posledica človekove de-
javnosti. 

»Že sedanje razmere nam 
pogosto povzročajo težave in 
včasih nepopravljive zdravs-
tvene posledice, nihče pa ne 
more predvideti, kako učin-
kovito se bomo prilagajali in 

prilagodili novim spremem-
bam. Fiziološka prilagoditev 
na podnebne razmere je opaz-
na že po nekaj dneh, popolna 
prilagoditev na ekstremne 
razmere pa. lahko traja tudi 
več let,« pravi Cegnarjeva. 

Zelo težko pa je oceniti (po-
sredne) vplive prek porušene-
ga ravnovesja ekosistemov, 
sprememb v prehrani zaradi 
sprememb v kmetijski proi-
zvodnji in bolezni rastlin, po-
razdehtvi zajedavcev in ško-
dljivcev, povečani onesnaže-
nosti okolja ne le lokalnega 
izvora, ampak tudi prenosa 
onesnaženja na velike razda-
Ije. 

MARJELA AGREZ 
^ Foto: GREGOR KATIČ 

Črni scenarij 
Po scenarijih, narejenih s pomočjo računalniških klimat-

skih modelov, se bo ob nadaljnjem naraščanju emisij toplo-
^ednih pUnov povprečna temperatura na zemeljskem površ-
in do leta 2100 zvišala za okoli 2 stopinji C, to pa bo med 
^ g i m povzročilo: dvig gladine morja za okoli 50 centime-
^ov, na nekaterih območjih povečanje oblačnosti in padavin, 
•̂ a drugih območjih (zaradi hitrejšega izhlapevanja) povečano 
^ušnost in širjenje puščavr zaradi višjih temperatur pa se bo 
^odil pomik kmetijskih in ekoloških pasov nekoliko proti 
^loma oziroma proti večjim nadmorskim višinam. Najbolj 
Etično pri teh predvidenih spremembah je to, da naj bi se 
godile v razmeroma kratkem času. Pričakovane spremembe 
"^o imele velike socialne in gospodarske posledice. Tudi pri 
•̂ ŝ lahko pričakujemo povečano škodo zaradi vremensldh 
îm, naprimer v kmetijstvu, negativne vplive na oskrbo z 

^odo, pretrese v zimskošportnem turizmu in ne nazadnje tudi 
•^^ativne vphve na zdravje. 
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»Preko mojega trupla!« 
Bojani Žafron, materi petih hčera, grozi, da bo ostala brez vseh, ker so po preselitvi v Celje zašle v slabo družbo 

^mmmmmmmmmmmmmmjammmmBm 
v ponedeljek je v uredništvo poklicala Bo-

jana Žafran, mati petih otrok. Lani decem-
bra se je, po ločitvi, skupaj s petimi otroki iz 
Slivnice preselila v Celje. Hudinja je znana 
kot past za mladostnike, in vanjo so padli 
tudi mesta nevajeni Žafranovi otroci. Starej-
ša hči je pustila šolo in se odselila k fantu, 
socialna delavka iz Šentjurja je skupaj z oče-
tom v petek prišla po srednji hčerki. Odpelja-
li so ju v Krizni center, od koder sta dan poz-
neje pobegnili. Zdaj nameravajo na Centru 
za socialno delo Šentjur Bojani odvzeti še 
najmlajši hčerki. 

Ker je vrnitev k bivšemu možu očitno edini 
način, da obdrži otroke, se je Bojana Žafran 
odločila, da se bo skupaj z mlajšima hčerkama 
preselila nazaj v Slivnico. »Za garsonjero pla-
čujem 38 tisoč tolarjev in upam, da bomo, ko 
se vrnemo, bolje živeli, otroci pa se bodo vrnili 
v staro okolje, ki so ga bolj vajeni.« Mlajša de-
klica na vprašanje, ali se želi vrniti k očetu, 
odgovori: »Da. Pogrešam mucke.« Muce v gar-
sonjeri, v kateri se je nekaj mesecev stiskalo 
šest ljudi, res ne more imeti in če ji bo svoboda. 
ki je je vajena iz otroških let, 
vrnila veselje do šole in ji po-
magala dvigniti samozavest, je 
to dobro - čeprav se bo druži-
na, kolikor je je sploh še osta-
lo, s tem morda ponovno iz-
postavila nasilju... »Razen otroš-
kega dodatka in socialne po-
moči sem skoraj brez dohod-
kov in vrnitev je edini način, 
da sploh preživimo.« 

Agonija družine se je priče-
la že doma, saj je bil mož na-
silen do nje in do otrok. »Zato 
smo odšU in prepričana sem 
bila, da odhajamo v boljše živ-
ljenje. Vendar so hčerke pad-
le v slabo družbo, starejša je 
nehala hoditi v šolo, vse bolj 
pa so izostajale tudi mlajše tri. 
Sedemletna hčerka, ki obisku-
je 1. razred, noče v šolo zato, 
ker pravi, da sošolci z njo gr-
do ravnajo. »Zafrkavajo me in 
pravijo mi, da sem grda,« po-
ve prikupna deklica. Mlajša se-
stra, ki obiskuje vrtec, je vi-

deti samozavestna in iznajdlji-
va, tako kot njena dve leti sta-
rejša sestrica pa že pozna ve-
čino črk. 

Pogubno mesto 
Tudi srednji dve dekleti, ki 

sta stari dvanajst in petnajst let, 
sta obiskovali osnovno šolo. 
Mesto je vase potegnilo tudi nji-
ju in pričeli sta izostajati od 
pouka, zato so se na Centru za 
socialno delo Šentjur odloči-
h, da ju bodo odpeljali v Kriz-
ni center in od tam v vzgojni 
zavod. »O tem smo se pogovo-
rili z mamo, ki se je že nasled-
nji dan, ko smo prišli po de-
kleti, očitno premislila,« pra-
vi Karohna Šohnc. »Ko smo ju 
v petek prišli iskat, nista hote-
li iti.« S socialno delavko je bil 
tudi oče, ki so ga začeli fantje 
pred blokom zmerjati in mu 
groziti. »Zato sem poklicala po-
licijo,« pravi Bojana Žafran. 

»Ko so prišli policisti, se je sta-
rejša hčerka s policistoma res 
grdo pogovarjala, potem pa so 
vendarle odpeljali obe mlajši 
hčeri.« Ti sta že naslednji dan, 
v soboto, pobegnili iz Krizne-
ga centra in sta še vedno na be-
gu-

»Ko smo izvedeli, da v pone-
deljek dekhca, ki hodi v L raz-
red, spet ni bila v šoli, smo do-
končno sklenili, da je potreb-
no nekaj ukreniti, da bomo re-
šili vsaj najmlajši dve,« pravi 
socialna delavka CSD Šentjur, 
Karolina Šolinc. »Poklicali 
smo mamo in rekli, da pride-
mo po otroke, vendar je ona 
rekla: »Samo preko mojega tru-
pla.« Zato smo se odločili, da 
še počakamo, vendar v tem tre-
nutku ne vemo, kaj bomo sto-
rili. Dejstvo pa je, da so dekle-
ta prepuščena sebi in da mora-
mo poskrbeti za to, da ne bo-
do na cesti.« 

Nazaj k očetu 
Kot je povedala direktorica 

Centra za socialno delo Šentjur 
Cvetka Jager, bo Bojana Žafran, 
če se bo zares vrnila k nekdanje-
mu možu, otroke lahko obdrža-
la. Nekoliko nenavaden pogoj 
je to, posebej glede na to, da tu-
di na Centm za socialno delo Šent-
jur, kjer so družini sicer vedno 
pomagali, razmere v družini do-
bro poznajo. »Naš glavni cilj je, 
da otroci niso prepuščeni cesti,« 
pravi Jagrova, »in storili bomo 
vse za to, da jim bomo omogo-
čili boljše razmere.« 

Po veljavnih smernicah so bio-
loški starši vendarle pravi star-
ši, pri odločanju o tem, kaj se 
bo z njimi zgodilo, pa je po-
trebno upoštevati tudi voljo 
otrok. Res je, da Žafranovi ne 
živijo v idealnih razmerah, res 
pa je tudi, da je Bojana Žafran 
trdno odločena, da se bo za 
otroke borila do zadnjega. 

Je za Žafranova dekleta res 
že vse izgubljeno ali bi jim bi-
lo mogoče pomagati na kakšen 
drug način? Navsezadnje v sla-
bo družbo zaidejo tudi otroci 
mestnih, izobraženih in bolj 
vplivnih staršev - pa jim zato 
še ni potrebno oditi v rejništvo 
ali v vzgojni dom. 

ALMA M. SEDLAR 
• - Foto: GREGOR KATIČ 

Z roko v roki 
v Žalcu 

Dekanijska Karitas Petrov-
če je v dvorani II. slovenskega 
tabora v Žalcu tudi letos pri-
pravila dobrodelni koncert. 
Pod geslom Z roko v roki je 
sodelovalo 13 skupin in pev-
cev iz širšega celjskega ob-
močja. Izkupiček koncerta 
je znašal okoli milijon to-
larjev. T TAVČAR 

Bojana Žafran: »Za svoje otroke se bom 
borila do zadnjega!« 

Krivi so mali 
oicrogii 

Dom Centra šolskih in obšolskih dejavnosti na Gorenj^ 
zaprt zaradi vnosa redkega virusa 1 

Nekaj drži: za množična 
obolenja otrok, ki so gosto-
vali v domu Centra šolskih 
in obšolskih dejavnosti na Go-
renju, ni bila kriva hrana, ne 
pijača, niti vzdrževanje. Kriv 
je bil vnos malih okroglih vi-
rusov Calici, kar so za obole-
le iz prve skupine otrok že do-
končno potrditi v Inštitutu za 
mikrobiologijo v Ljubljani, še 
vedno pa niso končane prei-
skave izločkov zadnje obo-
lele skupine. Do zaključka 
preiskav bo center zaprt. 

Nov center na Gorenju je bil 
odprt vsega tri mesece - od 15. 
januarja do 12. marca, ko ga 
je zdravstvena inšpekcija zača-
sno zaprla zaradi množičnega 
obolenja že tretje skupine 
otrok. Najprej so oboleli otro-
ci iz Kopra, teden za njimi iz 
Šempetra pri Novi Gorici, na-
to še otroci iz Mirne Peči pri 
Novem mestu. V teh treh sku-
pinah je bilo skupno 105 otrok, 
za močnimi, vendar kratkotraj-
nimi prebavnimi motnjami sta 
zboleli dve tretjini otrok. »Še-
le rezultati preiskav z elektron-
sko mikroskopijo, ki so jih po-
trdili s preiskavo PCR v Inšti-
tutu za mikrobiologijo v Ljub-
ljani, so pokazali, da so bili pov-
zročitelji pri nas doslej izred-
no redki mali okrogli virusi Ca-
lici. Šlo je torej za izbruh obo-
lenja v skupini, v kateri je bil 
nekdo s tem virusom okužen. 
Obolenje se je hitro razširilo, 
saj so ti virusi zelo nalezljivi, 
prenašajo se >iz rok v usta<, pa 
tudi preko zraka. Zato je bila 
okužba fizično vezana na pro-
store, v katerih so se zadrževa-
li oboleli in so po prvi skupini 
oboleli tudi otroci dveh nasled-
njih skupin. Epidemija je se-
daj končana, preiskave pa so 
potrdile, da nikakor ni bila ve-

zana ne na hrano, ne na pija-
čo, niti na vzdrževanje prosto-
rov,« poudarja vodja službe za 
epidemiologijo celjskega Zavo-
da za zdravstveno varstvo magj 
Alenka Skaza, dr. med. 

Sprva so namreč sumili, da 
je epidemija nastala zaradi uži-
vanja zdravstveno oporečne 
hrane ali pijače, vendar so bijj 
vsi odvzeti vzorci negativni. Prj. 
stoj ni so tokrat odredili razku-
žilne ukrepe, ki so jih v domu 
sicer izvedli, a s tem niso pre-
prečili obolenja naslednje sku-
pine otrok. 

S tem je tudi pojasnjeno, za-
kaj niso oboleli otroci in nji-
hovi vzgojitelji v vrtcu in v os-
novni šoli na Gorenju, ki so si-
cer v ločenih prostorih, a v is-
tem objektu, hkrati pa ni nika-
kršnega jamstva, da ne bi še kdaj 
prišlo do vnosa okužbe (tako 
kot kjerkoli drugje). »To je za 
vse nas, ki delamo v domu, 
izredno neprijetno. Zagotovi-
li smo najboljše možne pogo-
je, pa je vseeno prišlo do epi-
demije. Po njenem izbruhu v 
skupini iz Kopra smo postopa-
li strogo v skladu z navodili 
zdravstvene službe, vse smo 
razkužili, opozorili naslednic 
skupino... Prav zato nas je še 
tohko bolj prizadel plaz nepre-
verjenih informacij v časopis-
ju,« opisuje razmere v domu 
pedagoški vodja Emil Mumel. 

V času, ko je dom zaprt, so 
morali dve skupini otrok že us-
meriti drugam. Pričakujejo, da 
bo dom zaprt še približno te-
den dni - dokler ne bodo zaklju-
čene prav vse preiskave in oprav-
ljeni vsi potrebni ukrepi. Potem 
pa se za obisk ni treba toti. Kljub 
vsem zapletom, ki so jih pov-
zročili mali okrogli virusi, ni 
bilo odpovedi gostovanj in vse 
do 30. junija bo po napovedih 
dom na Gorenju polno zaseden. 

. .M- . MILENA B. POKLIC 

Nevarni odpadki 
na varno 

V nadaljevanju akcije zbiranja nevarnih odpadkov iz; 
gospodinjstev so celjske Javne naprave v občinah Štore,| 
Vojnik in Dobrna zbrale kar precejšnjo količino nevarnihj 
snovi, ta teden pa so z zbiranjem začeli v Savinjski dolini.! 

V občinah Štore, Vojnik in Dobrna so občani v enem tednu; 
v poseben zabojnik odložili 4 tone odpadnih baterij in aku-3 
mulatorjev, več kot 1.300 kilogramov odpadnih olj in maš-̂  
čob, 650 kilogramov lepil, barv, črnil in smol, dobrih 500̂  
kilogramov kemikalij in zdravil ter skoraj prav toliko čistil,^ 
ob tem pa še precej odpadne embalaže in pesticidov ter nekaj ̂  
drugih nevarnih odpadkov. 

Ta teden Javne naprave nadaljujejo zbiranje nevarnih od-̂  
padkov iz gospodinjstev na območju žalske občine, kjer bo 
po posebnem razporedu, objavljenem na letakih, zabojnik 
krožil po naseljih do ponedeljka, zatem pa bodo z akcijo 
zbiranja nevarnih odpadkov nadaljevali v preostalih petih 
spodnjesavinjskih občinah. IŜ  

Vlado Rojnik - novi predsednik 
člani Planinskega društva Žalec so na občnem zboru in 

za novega predsednika izbrali Vlada Rojnika. 
Pred tem je bil kar dvanajst let predsednik Janez Meglič. Žal-

ski planinci imajo v oskrbi dve planinski postojanki in sicer na 
Bukovici in Šentjungertu, ki sta skozi vse leto dobro obiskani in 
oskrbovani. T. T. 
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Pungi iz pravega testa 
>Josip Šojat je moj najboljši trener doslej« - Brez hobijev zaradi obveznosti 

froiitman Celja Pivovarne 
jjko Roman Pungartnik je 
Ijlubu najdlje. V članskem 
jpštvu mu teče že petnajsta 
ĵ ona. Je nesporna zvezda 
l̂ liiica Golovca, že nekaj 
jja, potem ko je izpopolnil 
jojo igro na desnem krilu, 
, kar nekakšen zaščitni 
uak celjskega rokometa. 

Vzadnjih sezonah se je uve-
3vil tudi na »svetovnem tr-
j(<, zato ga lahko premamijo 
ioniidbe iz tujine. V soboto 
ip skupaj s soigralci na morda 
lajtežji preizkušnji doslej, 
ired potjo v Pamplono, na 
rvo tekmo polfinala lige pr-
akov, se je razkril za Novi 
ednik. 
Se spominjate prve tekme 
članskem dresu? 
Nikoli je ne bom pozabil. Z 
ekdanjo reprezentanco Jugo-
lavije smo odigrali prijatelj-
ko srečanje. Takratni trener 
lavko Ivezič me je pri mojih 
6-letih poslal na parket. Zna-
E1 sem se na levi strani in z 
iagonalnim metom tik pod 
ratnico premagal Mirka Baši-
a. Sledila je še pripravljalna 
;kma z banjaluškim Borcem, 
iihče mi ni rekel, da sem v 
Mavi. Zagledal me je Ivezič 
1 dejal: »Si nor, kaj čakaš? 
reobleci se, ti boš odslej ved-
0 v ekipi!« Naj omenim še en 
ripetljaj. Naš sedanji soigra-
;cJani Čop je za Borca izvajal 
edemmetrovko. Nakazal je 
let, žoga pa mu je ušla in 
idskakljala proti sredini igriš-
i... Pa da ne bo spet pomote, 
laimam kaj proti Čopu. Pred 
edni sem pač dejal, da ga ne 
lotrebujemo. Videli ste, česa 
e sposoben Renato ,Vugri-
lec... 
...ki igra na »vašem« me-

ilu. 
Moja uveljavitev je zagoto-
0 povezana z mestom desne-
3 zunanjega napadalca. Tudi 
'rva profesionalna pogodba 
Pta '91 pred kvalifikacijami 
a prvo zvezno ligo v Zagrebu. 
Wm je Tone Tiselj pripeljal 
'roša Šerbca in me preselil na 
irilo. 
So bili začetki težki? 
Nekajkrat sem se kot deček 

N premislil. Prišel sem z 
"premo v vrečki na trening, pa 

me zafrkavali. Po drugi 
''rani pa sem imel srečo. Za-

d̂i poplave v Celju naj bi 
••fning na Tehniški šoli odpa-
'̂ l- Takrat me nič ni ustavilo, 
dvorani pa sem se znašel le s 
^^nerjem Tisljem. Moj pri-
god ga je očitno presunil, de-
^'je, da sem očitno iz pravega 
Na. Kasneje sem bil v slačil-
Fah manj krat »krščen« od 

soigralcev. 
, Tisti čas je vaša osnovna 

nosila ime po Veljku 
rahoviču, športno vzgojo 
P"* sta poučevala Miro Kocu-
; in Mičo Mijač! 
I Predvsem slednji me je zelo 
fPodbujal, naj se že vendarle 
Nočim za redno vadbo roko-
r^ta. Sčasoma sem prebrodil 

težave in na prvi uradni 
"̂ '̂ nski tekmi proti Iskri iz 

Bugojna v drugi zvezni ligi 
zabil pet golov. Od takrat smo 
v klubu Rado Petru, Vlado 
Privšek in Andrej Šušterič. Te-
če že petnajsta sezona. Jubi-
lejna sezona bo menda ja pri-
nesla največji uspeh. 

Uvrstitev v finale lige prva-
kov bi poplačala marsikaj! 

Vsi bi si zaslužili ta tako 
želeni finale: igralci, trenerji, 
vodstvo, pokrovitelji, navija-
či, novinarji, prijatelji, so-
vražniki... In še nekaj vam 
zagotavljam: v finalu bi imeli 
ogromne možnosti, saj bi ta-
krat zaigrali res povsem sproš-
čeno. 

Ste boljši od Prul? 
Smo, vem pa tudi, katero je 

naslednje vprašanje. Ciljate 
namreč na Pamplono, kjer so 
Ljubljančani lani zmagali v 
polfinalu pokala pokalnih 
zmagovalcev s 24:23. A naj-
prej so doma izgubili z 28:27 
in preostala jim je le igra na 
vse ali nič. Tudi mi smo zma-
gali v Blaugrani, potem ko nas 
je Barcelona »dobila« v Celju. 
To se dogaja, greš in se »ste-
peš«. Na žalost nismo slavili 
ne mi ne oni, finali sta pripad-
li Špancem. 

Portland zdaj čaka vas. 
Spomini na Pamplono? 

Lepi. Pred dvema letoma 
sem dosegel 10 golov (Pepi 
Manaskov 11, op.p.). Čeprav 
smo izgubili zadnjo tekmo v 
skupini lige prvakov s 35:31, 
nismo bili razočarani. Prvo 
mesto smo imeli že v žepu, 
gostitelji pa so morali zmaga-
ti, sicer bi se v četrtfinale uvr-
stil Redbergslids. Ključni mož 
je bil tedaj Villaldea. 

Kaj pa sedaj? 
Kupili so Jacksona Richard-

sona. To je dejstvo, ki pove 

vse. Želijo si na vrh. Tudi 
ostala imena so slavna. Gar-
ralda, Jakimovič, Erekondo, 
Mainer, pa vratarja Buligan in 
Hombrados, ki nas je pojedel 
s Teko v Golovcu, potem ko 
Olssonu ni šlo. Radi bi skalpi-
rali Barco, a prej morajo nas. 

Je morebitni visok poraz 
že lahko usoden? Konkret-
no, bi znali nadoknaditi šest 
golov zaostanka? 

Bi. To tudi moram reči, si-
cer lahko kar zaključim karie-
ro, če ne verjamem v lastno 
sposobnost. Ni pa prijetno lo-
viti visoko razliko. 

Kdo je bližje finalu, Kiel 
ali Barcelona? 

Nemci so izjemno nepred-
vidljivi. Doma so odlični. Za-
grebčane so v lanskem polfi-
nalu odpravili na Hrvaško z 11 
goli, tam pa so viseli na nitki. 
Predvidevam, da bo tako tudi 

proti Barci. Visoka zmaga, na-
to visok poraz. Marsikdo je 
pomislil, da so si izbrali Lov-
čen v četrtfinalu. Ne, izbrali 
so si predvsem prvo tekmo 
pred svojimi navijači. 

So vas res poklicali iz Kiela? 
O tem nočem govoriti. 
Pa vendar... 
Imam pogodbo še za eno 

sezono s Celjem Pivovarno 
Laško. 

Ki pa jo lahko sporazum-
no tudi prekinete? 

Res je. 
Vsi hvalite vzdušje. Kaj se 

je spremenilo od prvega Šo-
jatovega obdobja? 

Nič. No, Šojka je dvajset 
kilogramov lažji. Tudi takrat 
je bilo vse O.K. Zadnjič je 
prišel na trening ves namrš-
čen. Pristopil je in me vprašal, 
če deluje jezen. Prikimal sem, 
on pa: »Tako tudi moram iz-
gledati!« 

Enotnost pride na dan, ko si 
v škripcih. Turški in francoski 
prvak bi nam lahko pokvarila 
sezono, in to v Golovcu. Zde-
setkani, a združeni z navijači, 
smo odpravili vse tegobe. Šo-

jat je v moji karieri nasledil 
Hasanefendiča, Zovka, Požu-
na, Tislja, Zorka, Kosteliča, 
Ljubuškiča in Iveziča. Zaradi 
specifičnega karakterja je naj-
boljši, a tudi ostali niso bili 
slabi. 

Delujete sproščeno. Morda 
zato, ker imate vstopnice že 
v žepu? 

Prvič sem jih vzel nekaj več. 
Za moja starša, za taščo in 
tasta... 

Priljubljeni celjski lokali? 
Nikoli nisem bil ljubitelj 

pohajanj po gostiščih. Vsak 
viden uspeh seveda proslavi-
mo. Če pridemo v finale? Celo 
Celje bo vedelo, kje smo bili 
tisto noč. 

Ostane kaj časa za hobije? 
Prav nič. Imam preveč ob-

veznosti . Če jih ni, se z Iris 
posvetiva hčerkici Živi-Vi-
ti. 

Po dolgih letih boste spet 
živeli v hiši? 

Sprva sem s starši ter se-
strama Sonjo in Kristino pa 
bratom Gertijem bival v hiši 
v Lindeku nad Frankolovim, 
kjer sem se tudi rodil. Po-
tem smo se preselili v hišo v 
Vojniku, pri mojih petih le-
tih pa v stanovanjski blok na 
Lavi. Gradnja moje hiše v 
Celju je pri koncu, vselil se 
bom za svoj trideseti rojstni 
dan. 

' ' DEAN ŠUSTER 

»Pungi je pri devetnajstih 
imel v drugi ligi z zunanjega 
položaja preko 70 odstotno 
realizacijo meta. Vseeno 
sem ga postavil na krilo. Do-
življal sem veliko kritik, 
zdaj pa je Roman eno naj-
boljših desnih kril na sve-
tu!« je povedal eden iz mno-
žice izjemnih trenerjev iz 
Celja, Tone Tiselj. 

Hčerkica Živa-Vita z očkom Romanom 

Nova pridobitev Portlanda francoski zvezdnik Jackson Richardson. 

Kdo bo »popušil«? 
Tik pred začetkom novi-

narske konference Celja Pi-
vovarne Laško si je trener 
Josip Šojat prižgal cigareto 
in dejal: »Bolje da sada puši-
mo, nego u subotu!« 

Legendarnega stavka nismo 
prevedli, ker bi izgubil smi-
sel. »Tudi oni so si želeli nas 
pred žrebom, tako da so mož-
nosti objektivno 50-50. V 
obrambi Garraldo zamenjuje 
Olalla, Jakimoviča pa Kise-
Ijev. To moramo izkoristiti s 
hitro igro. Ključ do uspeha bo 
naša uspešna obramba 3-2-1. 
V posnetku s Cetinja smo vide-
li, kako se mučijo proti takšni 

postavitvi Lovčena. Moji bo-
jevniki morajo pokazati pravi 
značaj, pa bo šlo!«, je končal 
Šojka. 

Izkušeni Alvaro Načinovič 
trdi, da se je na posnetku tek-
me Barcelona - Portland dalo 
opaziti nekaj pomanjkljivosti 
tekmecev iz pokrajine Navar-
ra.|^ Edvard Kokšarov ni še 
nikoli tišje govoril, zatorej bo 
zagrmel na parketu: »Celje je 
dolgo čakalo na izjemno pri-
ložnost. Vseh ducat nas mora 
biti razpoloženih.« 

Dosedanja medsebojna izi-
da v skupini predlanske lige 
prvakov 27:24 in 31:35 ne po-

vesta veliko. Zanimivejši je 
podatek, da si je televizijski 
prenos obračuna z Montpel-
lierjem iz dvorane Golovec 
ogledalo več .kot pol milijona 
gledalcev oziroma 37 odstot-
kov anketiranih. Ne glede na 
to v soboto prenosa na TVS ne 
bo (istočasno je prenos nogo-
metne tekme Rusija - Sloveni-
ja), videli pa bomo posnetek. 
Za takojšnjo informacijo ne 
boste prikrajšani. Kot vedno 
bo Radio Celje neposredno 
prenašal obračun. Reporter 
Dean Šuster bo z vami ob 17. 
uri. 

D. Š. 

Bivši klub Rolanda Pašnika Portland San Antonio. 
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Merkurjev prvenec za 
nemirno nedeljo 

Košarkarice Merkurja prvič letos ugnale Ježicanke - Odločitev v nedeljo 

Po visokem porazu na prvi 
tekmi v Ljubljani, kjer so se 
Celjanke enakovredno ko-
sale z nasprotnicami le pr-
vih 20 minut, so v gimnazij i 
Center pripravili vse za raz-
glasitev novih državnih pr-
vakinj. Toda domačinke so s 
fanatično borbenost jo pre-
prečile slavje Ljubl jančank. 

Gostje nikakor niso našle 
pravega orožja proti agresivni 
celjski obrambi, kakršne letos 
še nismo videli. Čeprav so Je-
žičanke hitro prišle do pred-
nosti 6 točk, se je Merkur 
uspel vrniti, toda tudi po co-
me-backu ni kazalo na prvi 
letošnji uspeh proti favorizi-
ranim Ježičankam, kajti igra v 

napadu nikakor ni stekla. Na 
srečo tudi gostje zavoljo čvr-
ste obrambe tekmic niso pri-
hajale do izdelanih metov in 
500 gledalcev je bilo navduše-
nih nad domačim vodstvom 
za 8 točk, ki pa tudi še ni bilo 
odločilno. 

Srce premagalo 
strah 

Izenačena in negotova 
končnica naj bi bila prednost 
za gostje, ki bi s svojimi iz-
kušnjami morale tehtnico 
nagniti na svojo stran, toda 
mojstrsko vodenje ekipe, s 
kakršnim je navdušil domači 
strateg Željko Ciglar, je do-
mačinke pripeljalo do slavja. 
Prvega v tej sezoni nad Lek 
Ježico! Pred finišem so sicer 
Celjanke za trenutek izgubile 
niti igre, napake so si sledile, 
odgovornost je bila velika. 
Dodatno jih je zmedel še ne-
koliko spremenjen kriterij 
sodnikov Boltauzerja in Fi-
šerja, ki sta dovoljevala še 
ostrejšo igro, že v prvem pol-
času pa sta se se izkazala z 
grožnjo gostujočemu trener-
ju, ki je bentil ob vsaki njuni 
odločitvi, V ključnih trenut-
kih je Juli ja Perlič hladno-

krvno zadevala proste mete 
in dotolkla nasprotnice. »Pr-
vič v sezoni smo napade Ljub-
ljančank onemogočali na nji-
hovi polovici. S tem smo po-
daljšali njihov prehod v na-
pad, česar niso pričakovale in 
to nam je prineslo uspeh. Ne 
smem pa pozabiti na fanatič-
no borbenost, za katero mo-
ram varovankam čestitati,« je 
po tekmi žarel od sreče do-
mači trener Željko Ciglar. 
Njegov adut je bila tudi po-
vratnica Barabara Sušin, ki 
je že lani zaključila svojo 
športno pot, pred dvema me-
secema pa se je vnovič vrnila 
na pomoč. Njene izkušnje so 
prišle prav predvsem v začet-
ku obračuna, ko je nekajkrat 
izigrala dobro postavljeno 

ljubljansko obrambo. »Roko-
metni« rezultat gostjam ni 
mogel prinesti uspeha, tega 
se je zavedal tudi njihov stra-
teg Dragomir Bukvič: »Tek-
mo smo izgubili v glavah 
igralk. Ne vem česa so se 
ustrašile. Videli ste lahko, da 
so bile izjemno živčne, če-
prav ne vidim pravih razlo-
gov. V krču pač nismo mogli 
zmagati in verjetno nas pred 
novo revanšo čaka ogromno 
pogovorov, predvsem pa 
strelskih treningov. Naš od-
stotek meta je bil katastrofa-
len.« Ježičanke so se po tekmi 
zmedeno spogledovale, po 
seriji letošnjih zmag nad Ce-
Ijankami pač niso pričakova-
le preobrata v tako pomem-
bnem trenutku... 

Odslej 50:50 
Tudi javnost ni verjela v ču-

dežno vstajenje Merkurja, ki 
je bil letos že ožigosan kot 
drugo moštvo v državi. »Tako 
sem menil tudi sam, a se ni-
sem predal. Nasprotnice so 
res kakovostnejše, vendar to 
še ne pomeni, da morajo zma-
gati, čeprav je razkorak večji 

• kot lani, ko smo postali prva-
ki. Na tretji tekmi je vse odpr-
to, kajti Ježičanke bodo eno-
stavno morale zmagati in igra-
le bodo pod bremenom silovi-
tega pritiska. Mi pa nimamo 
česa izgubiti, lahko le pozitiv-
no presenetimo,« napoveduje 
Ciglar. Z zmago v Celju si je 
kariero podaljšala 31-letna 
Barbara Sušin, ki je presene-

čena prejela poslovilno darilo 
pred tekmo, v Savljah pa bo 
spet morala odigrati pomem-
bno vlogo, čeprav se bodo Je-
žičanke nanjo zagotovo bolje 
pripravile. Podobno kot na 
Mirno Deak, ki v Celju s svo-
jimi 12 točkami sicer ni posta-
vila kakšnega strelskega re-
korda, toda izsilila je ogrom-
no osebnih napak nasprotnic 
pod obročema. Hrvatica bo v 
nedeljo," na tretji finalni tek-
mi, zanesljivo najtežja uganka 
za Ježičanke. 

Celjani so prvaki... 
...v organizaciji prireditev. 

Že ničkolikokrat so dokazali, 
da v slovenski ženski košarki 
na tem področju nimajo para. 
Show z Alenko Kolman, sve-

tinsko godbo na pihala, ^ 
batsko skupino Skokci iî i 
pico nagrad za najboljše pQ 
meznice so dodatno popejj 
finale. V prestolnici mj^ 
sredo niso premogli niti ur] 
nega napovedovalca, v nJ 
Ijo ga bodo zagotovo, saj j 
srečanje neposredno prenj 
la tudi nacionalna televi^ 
zato si naš »največji« klubi 
vega spodrsljaja ne sme J 
voščiti. Na igrišču pa je m(j 
če prav vse. Če Ježičanke; 
drugič zapored izgubijo j 
slov državnih prvakinj, je^ 
gotova tudi prihodnost kl̂ ^ 
Sodniški kriterij bo vsaj ^ 
ce prilagojen nedeljskim j 
stiteljicam, kar se doslej v 
nalu play-offa še ni zgodilo 
v Merkurju so pripravljeni 
vse. Tudi na nov naslov? 

Verjetno ne najbolj, saji 
Matej Polutnik in Frat 
Ramšak, ki tvorita vodj 
»funkcionarski« dvojec v llj 
bu, napovedala umik iz koš 
ke v primeru novega uspel 
Na srečo je šlo zgolj za ša 
želita pa si, da bi lahko pre, 
mila obljubo: zmaga v Lji 
Ijani in nadaljnja zvesto 
klubu, ki se je s pokrovitelji 
Merkurjem že dogovoril 
novo dveletno sodelovanje, 

TOMAŽ LUK 
L^- lpoto : GAŠPER DOMJi 

Mirna Deak (z žogo) je spravila v zep Ano Perovic in Daliborko Jocič (v ozadju). Celjska klop je nestrpno pričakovala prvo letošnjo zmago nad Ježičankami. 

Milovicu noga, roka Kuharju! 
Košarkarje Savinjskih Hopsov bo odslej vodil Boštjan Kuhar, ki je zamenjal Predraga Miloviča 

Trimesečna polzelska kri-
za je kulminirala minulo so-
boto, ko so Savinjski Hopsi 
pred maloštevilnimi gledalci 
izgubili še lokalni derbi proti 
Kemoplast Alposu. Sedaj že 
bivši trener nikakor ni mogel 
ustreči klubskemu vodstvu, 
ki si je želelo zmage, zato se 
je sodelovanje končalo. 

Ko so domačini silovito za-
čeli in v uvodnih minutah 
pridno polnili koš nasprotni-
kov ter dobili prvo četrtino, je 
kazalo na polzelski zasuk. To-
da vodstvo z 28:24 je bil le 
pesek v oči navijačev, ki so 
izobesili transparent: »Peda 
mi smo s tabo!« Podpora tre-
nerju ni zalegla. Edini, ki so ga 
zagovarjali, so bili Hmelj 
.boys, ki so pred tem »nagnali« 
Mihajla Počka nato pa z meta-
njem predmetov na igrišče 

dvakrat prekinili lokalni der-
bi. Vsi ostali obiskovalci te-
kem Savinjskih Hopsov so mu 
že zdavnaj obrnili hrbet. 

Z Marsovci ni šlo 
Da je Predrag Milovič v zad-

njih tekmah preveč improvizi-
ral, je povsem jasno. Ko se je 
znašel v slepi ulici, je enostav-
no izgubil kompas in njegove 
poteze na klopi niso več imele 
pravega pomena, igra njegovih 
varovancev pa ne repa ne glave. 
Včasih je menjal prepozno, 
drugič se mu je preveč mudilo. 
Minulo soboto z zamenjavo 
Primoža Kobaleta, ki se je vrnil 
po poškodbi in napovedal do-
bro partijo, a je moral po 7 
minutah na klop, od koder ni 
bilo več povratka. Pravo nas-
protje je bil Damir Milačič, .ki 
je neumornp metal - v prazno. 
»Relsnično sem ostal brez pra-
vih rešitev. Na Polzeli sem pre-

živel tri najtežje mesece v svoji 
27-letni karieri. Moram se zah-
valiti navijačem, ki so mi zau-
pali, ampak tudi to ni pomaga-
lo,« je takoj po porazu proti 
Kemoplast Alposu zagrenjeno 
pripovedoval Milovič, še bolj 
žalostno pa je nadaljeval: »Pr-
vič se mi je zgodilo, da sem 
povsem zgrešil pri izbiri tuj-
cev. Razen nekaterih izjem, so 
vsi razočarali. Še vedno se mi 
zdi, da imam dobro ekipo, 
dobro smo delali, na treningih 
so igralci kazali bistveno več 
kot na tekmah. Ko so prišli na 
igrišče, so izgledali kot Mar-
sovci. Doslej se mi še ni prime-
rilo, da ne bi znal motivirati 
svojih varovancev... Upam, da 
bo imel moj naslednik veČ sre-
če.« O svoji trenerski usodi 
tedaj še ni razmišljal, le zdelo 
še mu je, kaj naj bi počel do 
konca sezone. »Morda bi lahko 
poizkusil z mlajšimi selekcija-

mi, kajti na Polzeli imajo ljud-
je radi košarko,« je razmišljal 
»Peda«, ki je še vedno upal na 
novo priložnost, če ne prej, 
prihodnjo sezono. 

Kuhar 
preporoditelj? 

Igralci še vedno ne želijo 
govoriti o razmerah pri Sa-
vinjskih Hopsih. »Enostavno 
ne vem, kaj je narobe. Ne gre 
nam,« je ocenil igro kapetan 
Matjaž Cizej, ki pa trenerje-
vih težav ni želel komentirati. 
Tudi domačin Vinko Rov-
šnik, ki si kruh služi pri Ke-
moplast Alposu ni seznanjen z 
dogodki v Savinjski dolini. »-
Žalostno je, da se to dogaja 
prav Hopsom,« je bilo vse kar 
je vedel povedati o krizi. 

Trenutni položaj na lestvici je 
za Polzelane zaskrbljujoč, igra 
je katastrofalna in Milovičevega 

naslednika čaka vse prej 
lahko delo. Člani upravnega 
bora Savinjskih Hopsov, ki ji 
soboto prvič po dolgem časi 
bilo na spregled v hodni 
pred garderobami, so v zače 
tedna sprejeli odločitev, da r 
sto trenerja prvega moštva z 
pajo Boštjanu Kuharju, mla 
mu strategu, ki se je posla i 
kot pomočnik Borisa Zrins 
ga. Njegovim uslugam so si 
klubu odrekli, ko jim je zd 
vdirati voda v grlo pa so 
poklicali na pomoč. Za si 
ambicioznega, a neizkušeni 
trenerja bodo prihodnji me 
na voljo številne priložnosti 
uveljavitev: slabše kot je, 
Polzeli itak ne more biti, st\ 
se lahko obrnejo le na bo 
Dodatna prednost je odl̂  
dveh povsem zgrešenih inve 
cij - Dragana Tomoviča in 1 
mira Milačiča. 
M ^ M M M M TOMAŽ LUK 
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Župan desetič, 
nogometaši osmič 

fjogometaši CM Celja Pub-
lil̂ unia so še osmič zapored 
ijgtali neporaženi v doma-
ĝpi državnem prvenstvu. 

Ifeprav so z Muro želeli os-
vojiti vse točke, se zaradi 
j l a b š e predstave v drugem 
polčasu ni izšlo. 

Vseeno v celjskem taboru 
pi bilo čutiti pretiranega ra-
zočaranja, kajti zavedajo se, 
ija morajo biti zadovoljni z 
j ^ v r s t n i m štartom v spomla-
d a n s k i del sezone. Proti 
prekmurcem jih je spodbu-
jal tudi celjski župan Bojan 
5rot, ki je - kakor so izraču-
nali Publikumovi funkcio-
narji - desetič obiskal Skalno 
|(let, zato so ga obdarili z 
[Uineno-modro majico s šte-
vilko 10 na hrbtni strani. 
»Prijetno sem presenečen, 
saj darila nisem pričakoval. 
Škoda, ker naši niso znjaga-
li, saj bi tako lahko prehiteli 
celo HIT Gorico na tret jem 
mestu,« je postal ambiciozen 
župan. O podobnih podvigih 
in visokih uvrstitvah je mi-
nule dni razmišljal že mar-
s i k d o , trener Marijan Pu-
šnik pa se na vse kriplje 
trudi »umiriti žogo«, saj se 

zaveda, da do konca prvenstva 
vse ne bo šlo kot po maslu. Na 
lokalnem derbiju proti Rudar-
ju čez 10 dni bosta zaradi 
rumenih kartonov manjkala 
Beršnjak in Helbl, vprašanje 
pa je v kakšnem stanju se bodo 
vrnili reprezentanti. 

Bolj zaskrbljeni po štartu v 
spomladanski del pa so v Vele-
nju, saj so osvojili vsega toč-
ko. Po porazu proti Mariboru 
Pivovarni Laško je bil trener 

Damir Pekič (levo), ki je letos zabil že 14 golov, spretno 
uhaja svojim čuvajem. 

Maric finalist ingostadta 
žalski karateisti so se s slovensko reprezentanco udele-

iž); odprtega prvenstva Bavarske, na katerem se je pomeri-
lo kar 367 tekmovalk in tekmovalcev iz 9 držav. Največ je 
pokazal Luka Marič. 

V kadetski konkurenci je Marič v kategoriji do 60 kg 
prepričljivo zmagoval vse do finala, kjer je imel obilo smole, 
saj si je poškodoval nogo in moral prepustiti zmago nasprotni-
ku, sam pa se je zadovoljil z 2. mestom. Še prej se je zalomilo 
Matjažu Končni, ki že v drugem krogu ni kontroliral udarca in 
je bil diskvalificiran. Teja Šavor pa je z reprezentančno ekipo, v 
kateri sta bili še Bukovnikova in Nakičevičeva v repesažu 
ugnala nemške in bavarske nasprotnice in zasedla 3. mesto. 

Gostovanje v Ingolstadtu je sodilo v okvir priprav na člansko 
državno prvenstvo, ki bo čez mesec dni v Žalcu in na evropsko 
prvenstvo v začetku maja, ki bo v Bolgariji. Naslednja 
preizkušnja za naše najboljše karateiste pa bo že pojutrišnjem 
v Milanu. T.L. 

NA KRATKO 
Celje: v 17. krogu 1. kegljaš-

ke lige je Miroteks premagal 
izolski Mehano z 8:0 v točkah 
in 2673:2339 v podrtih keg-
Ijih. Pri domačinkah je spet 
blestela Biserka Petak, ki je 
podrla 482 kegljev. V nasled-
njem krogu konec meseca bo-
do Celjanke v derbiju 18. kro-
ga gostovale v Kranju pri Tri-
glavu. 

Ravne: na DP za slepe in 
slabovidne v kegljanju sta se 
zmag veselila dva Celjana. 
Med ženskami je s kar 561 
podrtimi keglji slavila Mari-
ja Fras, pri moških pa v kate-
goriji B-1 Matej Žnuderl 
(417). 

Toni Tomažič celo zadovo-
ljen z igro svojih varovancev, 
ki očitno prihajajo v boljšo 
formo. »Žal smo imeli v uvod-
nih tekmah preveč težav, zato 
ni bilo rezultatov. Vseeno me-
nim, da nam bo v nadaljeva-
nju prvenstva steklo,« pravi 
neumorni borec Roman Ple-
sec. Velenjski kibici, ki so Ob 
jezeru pogostokrat opazili 
Edina Osmanoviča, nekdanje-
ga trenerja Publikuma in HIT 
Gorice, so njegove obiske že 
začeli povezovati z Rudarje-
vim trenerskim stolčkom. Na 
srečo se Tomažič na tovrstne 
govorice ne ozira in upa, da 
nestrpni predsednik Lah s so-
delavci ne bo nasedel drob-
nim provokacijam. 

T.L., Foto: GREGOR KATIČ 

ŠPORTNI 
KOLEDAR 

PETtlC23.3. 

MAU NOGOMET 
1. SLMN, 17. krog - Celje: 

Maxi klub - Puntar Alpko-
merc (20). 

SOBOrA.24J. 

KOŠARKA 
Liga Kolinska, 3. krog 11. 

dela, skupina za prvaka - No-
vo mesto: Krka Telekom - Ro-
gla (20), od 7. do 12. mesta -
Šentjur: Kemoplast Alpos - He-
lios (19), Kranj: Triglav - Sa-
vinjski Hopsi (20.15). 

ROKOMET 
Liga prvakov, polfinale -

Pamplona: Portland San An-
tonio - Celje Pivovarna Laško 
(17). 

1. DRL (m), 16. krog - Lju-
bljana: Slovan - Gorenje (19). 

1. DRL (ž), 2. krog 11. dela -
Žalec: Žalec - M-Degro Piran 
(19). 

NEDEUA,25.3. 

KOŠARKA 
1. SKL (ž), finale končnice -

Ljubljana: Lek Ježica - Mer-
kur Celje (16). 

Liga Kolinska, 3. krog 11. 
dela, liga za prvaka - Laško: 
Pivovarna Laško - Union Olim-
pija (18). 

PANORAMA 
NOGOMET 

i.SNL 
21. krog: Maribor-

Pivovarna Laško - Rudar 1:0 
(1:0), CM Celje Publikum -
Mura 1:1 (1:0); Pekič (35) 
Vrstni red: Olimpija 42, Ma-
ribor Pivovarna Laško 41, HIT 
Gorica 34, CM Celje Pu-
blikum 32, Rudar, Dravograd 
28, Primorje, Korotan 27, Ko-
per 25, Mura 23, Domžale 21, 
Tabor 20. 

il.SNL 
17. krog: Dravinja - Alumi-

nij 0:1 (0:1), Železničar - Eso-
tech Šmartno 1:1 (1:0); Mu-
jakovič (67). Vrstni red: Ži-
vila Triglav 38, Jadran Šepič 
33, Esotech Šmartno, Elan 32, 
Aluminij 30, Zagorje 29, 
Ivančna Gorica 27, Nafta 26, 
Dravinja 23, Železničar 20, 
Viator&Vektor, Beltinci 17, 
Feroterm Pohorje 16, Brda 7, 
Renkovci 5. 

iii.SNL-sever 
14. krog: Paloma - Vransko 

5:0, Zreče - Mons Claudius 
0:4, Usnjar - Krško 2:2. Vrstni 
red: Ptuj 34, Usnjar 33, Palo-
ma 28, Kozjak 27, Rogoza 19, 
Kovinar, Zreče, Vransko 18, 
Stojnci, Hajdina 15, Krško, 
Gerečja vas 14, Mons Claudius 
13, Fužinar 9. 

KOŠARKA 

UGAKOUNSKA 
2. krog II. dela - liga za 

prvaka: Rogla - Pivovarna 
Laško 81:89 (58:73, 38:49, 
12:26). Dundovič 16, Petra-
novič 13, Zarič, Sivka 12, Zin-
rajh 9, Šporar 7, Benič 5, 
Herman 4, Starovasnik 2, 
Temnik 1; Ovčina, Duščak 19, 
Jurak 13, Nakič, Dragšič 12, 
Udrih 8, Brolih 4, Bajramovič 
2. Vrstni red: Union Olim-
pija, Krka Telekom 47, Pivo-
varna Laško 41, Geoplin Slo-
van 37, Rogla, Kraški zidar 35. 
Od 7. do 12. mesta: Savinjski 
Hopsi - Kemoplast Alpos 
84:91 (58:69, 41:52, 28:24). 
Hughes 15, Belina 14, Cizej 
13, Gorjup 11, Ručigaj 9, Ka-
dič 6, Kobale 5, Čatovič, Mila-
čič 4, Ivanovič 3; Misirača 25, 
Kahvedžič 16, Rovšnik 14, 
Novakovič 9, Tomažin, Petro-

vič 8, Ribežl 7, Jovanovič 4. 
Vrstni red: Helios, Triglav 35, 
Kemoplast Alpos 34, Zagorje 
BZ 30, Savinjski Hopsi 29, 
Loka kava 27. 

I.SKL(Ž) 
Finale končnice, 1. tekma: 

Lek Ježica - Merkur Celje 
84:60 (59:46, 40:39, 26:20); 
Deak 15, Potočnik 14, Koma-
dina 12, Ramšak 10, Pertinač 
5, Sušin 4. 2. tekma: Merkur 
Celje - Lek Ježica 46:42 
(35:28, 23:24, 17:16); Deak 
12, Obrovnik, Sušin, Potoč-
nik 6, Ramšak 5, Komadina 4, 
Perlič 3, Pertinač, Veble 2. 

ROKOMET 

POKAL RZS 
Četrtfinale: Celje Pivovarna 

Laško - Gorišnica 30:22 
(18:12); Kokšarov 5, Tomšič, 
Praznik, Žvižej 4, Pungartnik 
3, Kulinčenko, Vugrinec, Na-
činovič, Gajič 2, Kozlina, 
Šerbec 1. 

1.DRL(m| 
16. krog: Gorenje - Inles 

Riko 30:19 (14:6); Kavaš 5, M. 
Oštir 4, Rutenko, Sovič, Roz-
man 3, Kukavica, Kavtičnik, 
Plaskan, B. Oštir, Dobelšek 2, 
Gajšek, Gavriloski 1. Vrstni 
red: Celje Pivovarna Laško 29, 
Prule 67 26, Gorenje 25, 
Prevent 23, Rudar 18, Velika 
Nedelja 16, Trimo 14, Termo 
11, Slovan 8, Inles Riko 6, 
Dobova 5, Pivka Perutninar-
stvo 1. 

I.DRL(Ž) 
18. krog: Žalec - Burja 

39:18 (17:13); Zidar 9, T Do-
lar 7, Kline 5, V Dolar, Derčar 
4, Potočnik, Irman 2, Jager, 
Jukič, Korotneva, Čulibrk 1. 

MAUNOGOMET 

1.SLMN 
16. krog: Sevnica - Maxi 

klub 5:2 (1:0); Dobovičnik 
(21., 31.). Vrstni red: Ll Litija 
37, Beton MTO 32, Sevnica 
31, Naja, Meterorplast 26, 
Puntar Alpkomerc 25, TF 
Beton 19, Mizarstvo Širovnik 
10, Maxi klub, Tomaž MP 8. 

Ognjeni icrst športne dvorane 
v Nazarj ih so dogradil i sodobno špor tno dvorno, s katero je celotna Zgornja Savinjska 

dolina končno dobila objekt , ki bo služil tako za potrebe nazarskih osnovnošolcev kot za 
Vrhunske špor tne priredFtve. 
, Dvorana je večnamenska, uradna otvoritev pa bo 12. aprila, ko naj bi v Nazarje prišli 
številni visoki gosti, med njimi tudi predsednik države Milan Kučan in ministrica za šolstvo 

šport Lucija Čok. 
, Za prvo športno prireditev v dvorani sta poskrbela mednarodna rokometna sodnika, domačina 

Zgornje Savinjske doline, Darko Repenšek in Janko Požežnik. V promocijski tekmi sta se 
'Minuli petek pomerili najboljši ekipi Celja Pivovarne Laško in Trima Trebnje. Med številnimi 
^'lanimi obrazi je bilo v prepolni dvorani opaziti tudi Toneta Turnška, predsednika celjskih 
^okometašev in zgornjesavinjskega rojaka, kar daje slutiti, da bo trenutno najboljša rokometna 
l̂̂ ipa v državi na nazarski parket še stopila. EDI MAVRIČ, Foto: CIRIL SEM 

Premor za reicreativce 
Lige v malem nogometu, ki izmed vseh ligaških rekreat ivnih tekmovanj privabljajo 

največ igralcev in tudi gledalcev, so zaenkrat končane. Zaključilo se je namreč zimsko 
tekmovanje, poletne lige pa se začnejo pr ihodnj i mesec. 

V njih igra okrog 500 ljubiteljev malega nogometa, v zimski ligi nekaj manj. V dvorani so se 
tekmovanja zaključila, največ borbenosti pa so spet prikazali v veteranski ligi, kjer je slavilo 
moštvo Buttler (na sliki) z najboljšim strelcem Borivojem Simičem na čelu. Nagrado za fair 
play je dobila ekipa Aškerčeve, eno najstarejših rekreativnih moštev na Celjskem. T.L. 
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Napeljevanje k 
umoru - znova 

Sojenje Izidorju Rožencvetu in Borutu Užmahu ponovno no začetku - Javnost ni 
smela videti ne slišati 

Zaradi spremembe v sena-
tu se je na Okrožnem sodiš-
ču v Celju vnovič začela 
glavna obravnava zoper Izi-
dorja Rožencveta iz Poljčan 
in Boruta Užmaha iz Celja, 
obtožena večih kaznivih de-
janj, med drugim napeljeva-
nja k umoru. 

Kazniva dejanja, za katera 
ju bremeni obtožnica, izvirajo 
iz oktobra leta 1999, ko sta se 
hotela znebiti Marka Šelekar-
ja, ki je bil zanju nevaren. 
Šelekar naj bi namreč preveč 
vedel o njunih »dejavnostih« 
in to povedal policiji. Zato se 
je Rožencvet 27. oktobra 
predlani v gostinskem lokalu 
Tequila v Mariboru sestal z 
nekim moškim in mu pove-
dal, da išče morilca. S to ose-
bo se je čez dva dni ponovno 
sestal, tokrat v hotelu Holiday 
Inn v Zagrebu, ko je povedal, 
da je oseba, ki jo hoče dati 
umoriti, Celjan Marko Šele-
kar, s katerim je sprt" in ki mu 
je nevaren. Na ponovnem se-
stanku januarja lani v Hotelu 
Štorman v Celju, ko-je bil pri 
pogovoru prisoten tudi Borut 
Užmah, je Rožencvet pristal 
na znesek 10 tisoč mark, ki ga 
je bil pripravljen plačati moril-
cu. Maja je sledil še en sesta-
nek, na katerem naj bi se bili 
dogovorili o izvršitvi umora, 
takrat pa je bila zadeva že 
dovolj zrela za policijsko za-
slišanje in kazensko ovadbo. 
Oseba, s katero sta se Ro-
žencvet in Užmah sestajala, je 
bil namreč tajni policijski so-
delavec, vsi pogovori pa so 

bili zvokovno in slikovno po-
sneti. 

Obtožnica ju bremeni na-
peljevanja k storitvi kaznive-
ga dejanja umora in kaznive-
ga dejanja tatvine osebnega 
avtomobila Renault 19, Ro-
žencveta pa še kaznivega de-
janja ponarejanja listin (za 
ukradeno vozilo) in nedovo-
ljenega prometa razstrelilnih 
snovi, saj so pri hišnih prei-
skavah pri njem našli vojaško 
razstrelivo TNT, plastično 
razstrelivo Vitezit in električni 
detonator. Koncem maja lani 
je bila zadeva zrela za policij-
sko ovadbo, osumljenca pa 
so privedli k preiskovalnemu 
sodniku. Rožencvet in Už-
mah sta v priporu od 4. junija 
dalje. 

Glavna obravnava s sena-
tom, ki mu predseduje 
okrožna sodnica Ingrid Le-
šnik, se je pričela novembra 
lani, sledile so tri prekinitve, 
v petek pa se je vnovič priče-
la, ker je na senatni stol sedel 
novoizvoljeni sodnik porot-
nik. Sicer pa oba obdolženca 
vse očitke iz obtožnice ves 

čas sojenja zanikata. V r 
tek, ko se je glavna obravi 
va vnovič začela in nada 
vala z dokazovanjem, je b 
zaslišana priča Erna Požlf 
ki naj bi navedla nekaj o! 
liščin v zvezi z najdenim r, 
strelivom, plastično vrefl 
ki jo je slučajno zagledala 
prostoru blizu podstrešja 
mislila, da je v njej strup 
miši. Obtoženi Izidor i 
žencvet pa je že na začei 
razprave zahteval, naj sô  
če ponovno zasliši pričo I 
šana Jeromla in da naj se n 
po devetih mesecih čakanj 
priporu, že končno doka 
da je sploh kdaj koga na| 
Ijeval k umoru. Njegova ti 
te v, da je nedolžen, se je b 
čas precej zamajala s pred 
janjem audio in video { 
snetkov, narejenih v časuj 
licijskega tajnega sledenja 
snemanja. O teh zapisih 
moremo poročati, saj je b 
glavna obravnava v tem d( 
za javnost zaprta in bila | 
tem preložena na nedoloi 
čas. 

MARJELA AG?: 

Družinska tragedija 
Sedemletni M.S. iz Miklavža pri Taboru je v soboto, 1 

marca, izgubil življenje. 
A.S. je blizu svoje stanovanjske hiše s traktorjem cepil dr 

preko nezaščitenega kardana. Ko je jemal novo deblo, je 
zadnjemu delu traktorja prišel njegov sedemletni sin in 
tako približal nezaščitenemu kardanu, da ga je zagrabilo; 
obleko. Otrok je pri tem utrpel tako hude poškodbe, da jel 
kraju nesreče umrl. 

Zavarovalniške goljufije 
Policisti prijeli peterico, ki naj bi se okoriščala z zavarovalniškimi goljufijami 

Policisti so prišli na sled 
peterici (K.H., S.G., L.G., K.G., 
B.C.) redno ali pogodbeno 
zaposlenih v zavarovalniški 
hiši Slovenica, Zavarovalnici 
Tilia iz Novega mesta in v 
Zavarovalnici Maribor. 

Storili naj bi več goljufij pri 
sklepanju avtomobilskih za-
varovanj. Zoper njih so podali 
kazenske ovadbe, dve osebi 
pa so policisti pridržali in ka-
sneje privedli k preiskovalne-
mu sodniku. Gre za zlorabo 
pravic odgovorne osebe in 
ponarejanje listin, pravi Karol 
Turk, vodja oddelka za splo-
šno kriminaliteto pri uradu 
kriminalistične službe PU Ce-
lje. Osumljeni so delovali na 
podoben način. Zavarovanci 
naj bi jim ob prvem zavarova-
nju v večini primerov plačali 
100-odstotno premijo zavaro-
vanja, čeprav naj bi na zava-
rovalno polico navedli znesek 
v višini 50 odstotkov premije 

zavarovanja, razliko med pla-
čano in prikazano premijo pa 
potisnili v žep. Tako je, deni-
mo, zavarovalni zastopnik za 
prvo avtomobilsko zavarova-
nje zahteval plačilo celotne 
premije v višini 70 tisoč tolar-
jev, na polico pa zapisal 
27581,00 tolarjev S tem si je 
pridobil protipravno premo-

ženjsko korist v znesku ne 
več kot 42 tisočakov. Pri za 
rovanju tovornega vozila 
bile številke seveda kre{ 
višje. Policisti so doslej obr 
navali trideset takšnih prir 
rov, verjetno pa gre za ve 
število, pravi Turk in dodi 
da z zbiranjem obvestil 
vedno nadaljujejo, 

Radarske kontrole bodo... 
• v petek, 23. marca, dopoldne v Slovenskih Konjic^ 
popoldne pa v Mozirju; 
• v soboto, 24. marca, dopoldne na območju celotne regij 
popoldne pa v Velenju; 
• v nedeljo, 25. marca, dopoldne na območju celotne regi 
popoldne pa v Celju; 
• v ponedeljek, 26. marca, dopoldne v Šentjurju, popold 
pa v Slovenskih Konjicah; 
• v torek, 2Z marca, dopoldne v Velenju, popoldne pa 
Mozirju; 
• v sredo, 28. marca, dopoldne v Celju, popoldne pa 
Šentjurju; 
• v četrtek, 29. marca, dopoldne v Slovenskih Konjic« 
popoldne pa v Rogaški Slatini. 
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Ropar s pištolo v vojniški banki 
Uslužbenke Banke Celje so med ropom banke v Vojniku delovale izjemno prisebno - V času ropa je bila pred banko skupina otrok 

»Vstopil je tik pred koncem 
popoldanske izmene. Stal je 
y vrsti in pri prvem okencu 
^menjal nekaj denarja. Ko 
jem zaklenila vrata, banka 
^ ni bila prazna, zato je 
namenjal še en bankovec, 
^le ko sem zaklenila vrata 

predzadnjo stranko in je 
pred okencem ostal sam, je 
j^vlekel pištolo, vrgel vrečo 
in v hrvaškem jeziku rekel: 

je rop!« 

Obe uslužbenki za okenci 
ganke Celje - poslovne enote 
Vojnik, v kateri je nemaski-
ran neznanec v četrtek okoli 
11.33 ure dopoldne izvedel 
rop in odnesel okoli 2 milijo-
na tolarjev, sta delovali iz-
jemno prisebno. »Počasi sem 
v vrečo dajala denar. Vedela 
sem, kako pomembno je, da 
pridobim čas. Ker sem vide-
la, da ni pozoren, sem denar 
prelagala še bolj počasi, da bi 
ga bilo čim manj. Vse skupaj 
je trajalo le kakšno minuto, 
ampak ta minuta je bila dolga 
kot cel dan,« pravi uslužben-
ka, v katero je hrvaško govo-
reči ropar, oblečen v bundo 
in v kapo s ščitnikom, pome-
ril s pištolo. 

Kotvfiimu 
Sodelavka v banki pa se spo-

minja: »Čeprav sem si med 
izobraževanji o tem, kako rav-
nati v primeru ropa, vedno 
predstavljala, da takšnega ro-
parja sploh ni težko zgrabiti in 
ga prestrašiti, je bilo v resnici 
povsem drugače. Ko sem vide-
la pištolo, sem bila tako otr-
pla, da nisem mogla storiti 
prav nič. Kar molčala sem, 
stala pri miru in na noben 
način nisem mogla pomagati 
sodelavki. Ona je ohranila 
bolj mirno kri; občudovanja 
vredno je, kako počasi mu je 

dajala v vrečo tisti denar... in 
koliko denarja je s tem rešila. 

Ko se je obrnil, da bi odšel, 
sem šla za njim do vrat in mu 
odklenila. Skoraj porinila 
sem ga ven, saj sem komaj 
čakala, da gre, on pa je rekel 
le: »Čuvaj djecul«. Ravno ta-
krat so pred banko stali otroci 
iz bližnjega vrtca. Njegove be-
sede sem razumela kot grož-
njo, zato sem se še bolj ustra-
šila. Potem je odšel, me pa 
smo se šele takrat zavedle, kaj 

se je sploh zgodilo,« pravi gos-
pa, ki se ji v dolgih letih službe 
na banki nikoli ni zgodilo kaj 
podobnega. 

»Najhuje je bilo naslednji 
dan,« pravi njena sodelavka. 
»V času ropa, ko je vame meril 
s pištolo, sem razmišljala le o 
tem, da ima pištolo in da si ga 
moram čim bolje zapomniti. 
Tresti sem se pričela šele na-
slednji dan, ko sem pomislila, 
da bom morala preživeti de-
lovni dan na istem mestu.« 

Naslednji dan uslužbenkama 
ni bilo treba na delo, na po-
moč so jima priskočili kolegi 
iz celjske mestne hranilnice. 

In varnost? 
»Zaposlene ves čas učimo, 

da je najbolj pomembno, da 

ohranijo in zavarujejo človeš-
ka življenja. Zato je potrebno 
v trenutku, ko ropar v nekoga 
meri z orožjem, delovati 
predvsem prisebno in vsaj ta-
krat ustreči njegovim zahte-
vam. Hkrati je dobro, da si ga 
ogledajo in da si skušajo za-
pomniti čim več podrobnosti 
ter da takoj, ko je to mogoče 

oziroma ko ni več življenjsko 
ogrožen, uslužbenec sproži 
alarmno napravo,« pravi Ire-
na Mužič, direktorica sektor-
ja splošnih poslov v Banki Ce-
lje, kjer so pred mesecem dni 
za zaposlene organizirali izo-
braževanje na temo, kako rav-
nati v primeru ropa. 

Zgodba četrtkovega ropa v 
Vojniku se je na srečo končala 

Za rope denarnih ustanov 
je značilno, da so izvedeni 
bliskovito ter presenetijo za-
poslene, Ponavadi traja rop 
minuto ali manj, storilci pa 
se do žrtev pogosto obnašajo 
izredno surovo. Najpogoste-
je jim grozijo z nožem ali s 
pištolo. Za delavce, ki so žr-
tev ropa, je najpomembneje, 
da ohranijo mirno kri in da 
ne ogrožajo sebe ali sodelav-
cev. 

V Sloveniji v zadnjih letih 
naraščajo prav ropi v denar-
ne ustanove. Največ ropov 
se v Sloveniji zgodi med 
12,00 in 22.00 uro oziroma 
ob zapiranju med 18.00 in 
22. uro. Najbolj pogosti dne-
vi, ko so izvedeni ropi, so 
ponedeljki, torki in srede, 
najmanj ropov pa se zgodi v 
soboto in nedeljo. 

Vojniška banka, iz katere je ropar odkorakal z vrečo denarja. 

MINIKRIMICI 
Pravi motorist 

Iz trgovine Univerzum v 
Kocbekovi ulici v Celju je nek-
do v sredo, 14. marca, ukradel 
skuter Gilera ter moško kolo 
Scott. Da ga ne bo zeblo, se je 
okoristil še s tremi usnjenimi 
jaknami. Lastniku J.A. je pov-
zročil za okrog 700 tisoč tolar-
jev škode. 

Ulovili tatica 
v četrtek, 15. marca, je tatič 

na Kersnikovi cesti v Velenju 
vlomil v stanovanjsko hišo, 
last V.T., a je takoj pobral šila 
in kopita, saj ga je pri delu 
zalotil lastnik. Možje postave 
so se še enkrat izkazali, saj so 
tatiča »zasegli«na naslovu za-
časnega bivališča na Gubčevi 
cesti v Velenju. Gre za 20-
letnega D.B. 

Priprava na 
gradnjo 

Gradbeni material je bil 
Znova zaželen v času od po-
iiedeljka do petka pretekli 
l^den. Neznanec je namreč 

nedograjene stanovanjske 
hiše v Pesju pri Velenju od-
'̂ esel v neznano orodje in 
gradbeni material. M.Š. je 

oškodoval za okrog 450 tisoč 
tolarjev. 

Kaj bo s kladivom? 
v noči na petek, 16. marca, je 

nekdo vlomil v gradbeno bara-
ko na dvorišču Muzejskega trga 
v Celju. S seboj je odnesel pnev-
matsko kladivo Bosch, vredno 
okrog 300 tisoč tolarjev. 

Hoteli premikastiti 
policiste 

Policisti so v soboto, 17. 
marca, pri kontroli cestnega 
prometa izvajali postopek z 
E.K., voznikom osebnega vo-
zila iz Rogaške Slatine. Sled-
nji je med postopkom začel 
zmerjati policista, nato pa ju 
je še fizično napadel. E.K. je 
bil pri tem laže telesno poško-
dovan, prav tako tudi trije po-
licisti, ki so vročekrvneža le 
uspeh umiriti. 

Prišel razmetavat 
Minuli vikend je neznanec 

vlomil v stanovanjsko hišo v 
Lipju. Razbil je več lestencev 
in stekel, razmetaval po pre-
dalih in poškodoval telefon. Z 
vandalskim početjem je last-
niku F.J povzročil za okrog 
300 tisoč tolarjev škode. 

Razkrili krut umor 
54-letnega Savinjcana Danijela Konca naj bi ubil Celjan B. K. 

Na Policijski upravi Celje 
so v torek, 20. marca, razkri-
li izsledke o lanskem izgi-
notju 54-letnega Danijela 
Konca iz okolice Žalca, ka-
terega truplo so po organizi-
rani iskalni akciji našli ju-
nija lani v hudourniškem 
potoku. Obdukcija je potrdi-
la, da je šlo za nasilno smrt, 
ki naj bi jo zakrivil 36-letni 
Celjan B.K. 

B.K. naj bi bil zelo agresiv-
na oseba, saj naj bi se že od 
leta 1999 fizično in psihično 
znašal nad Danijelom Kon-
cem. Dalj časa naj bi ga imel 
zaprtega v hiši, od njega zah-
teval hrano in denar ter ga 
pretepal. Vendar naj ne bi bil 
nasilen le nad Koncem. Zo-
per osumljenega so policisti 
namreč spisali že 33 kazen-
skih ovadb (večina s predz-
nakom nasilja, predvsem 
nad slabotnejšimi osebami) 
ter 13 predlogov za uvedbo 
postopka pri sodniku za pre-
krške. Konc pa ni bil edini, 
nad katerim naj bi se znašal 
B.K. Kot je povedal načelnik 
Urada kriminalistične poli-

cije PU Celje Robert Mrav-
Ijak, naj bi bilo žrtev različ-
nih oblik nasilja še več, ven-
dar zaradi groženj te B.K. 
niso upale prijaviti organom 
pregona. B.K. naj bi o umoru 
Konca premišljeval že sep-
tembra 1998, ko ga je ta pri-
javil zaradi izsiljevanja in 
protipravnega odvzema pro-
stosti, zaradi česar so polici-
sti zoper B.K. že takrat uved-
li preiskavo. Prav to naj bi 
bilo za Konca usodno. B.K. 

naj bi uresničil svojo namero 
4. maja 1999, ko naj bi Dani-
jela Konca na poti od Liboj 
do njegove hiše začel prete-
pati. Ko pretepeni ni več ka-
zal znakov življenja, ga je 
odvlekel v bližnji hudourniš-
ki potok in tam pustil njego-
vo truplo. 

Preiskovalni sodnik je zo-
per osumljenega odredil sod-
no pridržanje, v torek pa so ga 
tudi zaslišali. 

SIMONA ŠOLINIČ 

M x m 

• Tudi vlomilski kruh ima 
včasih sedem skorij. Nezna-
nec, ki se je trudil v sredo, 14. 
marca, vlomiti v fotokopirni-
co na Glavnem trgu je očitno 
še pripravnik v poslu. Za izku-
šenega bi bilo to mala malica. 
X.Y. pa je nad zadevo obupal 
in šel iskat tatinsko srečo in 
cenejše fotokopiranje dru-
gam. 
• Začne se z veliko sreče, kon-
ča pa z veliko hrupa. Govori-
mo o poroki. Za B.R. so spo-
mini na medena leta že zelo 
oddaljeni. Zdaj sta z ex-ženo 
pri delitvenih poslih. Ona bi 
stanovanje prodala, B.R. pa je 
nasprotovanje prikazal prete-
kli teden. Snel je namreč vrata 
stanovanja in na steno dopi-
sal, da stanovanje nikakor ni 
naprodaj. Da bi odgnal še naj-
bolj zagrete kupce, pa je po 
sobah polival barvo. Ex-žena v 
jok, »umetniku« pa so za na-
grado napisah kazensko ovad-
bo. 
• V petek, 16. marca, so poli-
cisti opažih negibno moško 
truplo pred Vija Vajo. Prišli so 
do spoznanja, da truplo še 
vedno diha in izpušča alko-
holne hlape, ime pa mu je 
Konrad. 
• M.F. je pretekli teden zaradi 
mističnih vibracij v sosed-
njem stanovanju dobila mo-
čan glavobol in takoj poklica-
la policiste. Očitno so se mi-
stične sile iz Arje vasi naveli-
čale vsakodnevnih preiskav in 
se »prelocirale« v Celje. 
• M.P. in M.M. sta si v pone-
deljek, 19. marca, izmenjala 
nekaj udarcev. Oba se hvalita, 
da sta zmagala, izmenjavo so 
si odšli pogledati tudi možje 
postave in zadevo v miru pre-
sodili. Razsodbo bo objavil 
sodnik za prekrške. S.Š. 

PROMETNENESREČE 
UmrivDebru 

Letošnjo šesto smrtno žr-
tev na cestah celjske regije je 
terjala prometna nesreča v 
sredo, 14. marca, v naselju 
Debro pri Laškem. 

47-letni S.J. iz Pečovja je z 
osebnim vozilom peljal iz 
Laškega proti Celju in na rav-
nem delu ceste nenadoma 
zapeljal na levi vozni pas in 
trčil v nasproti vozeče tovor-
no vozilo. S.J. je umrl na 
kraju nesreče, voznik tovor-
nega vozila, F.H. (51) iz 
Gavc, pa je bil laže ranjen. 
Gmotno škodo na vozilih so 
ocenili na okrog 15 milijo-
nov tolarjev. 

Hudo poškodovan 
Italijan 

Hude telesne poškodbe je 
dobil italijanski državljan 
M.S. (24) v prometni nezgo-
di na avtocesti Vransko-Ho-
če, izven naselja Pletovarje, 
v petek, 16. marca. 

M.S. je iz smeri Celja vozil 
tovorno vozilo s priklopni-
kom in dohitel 59-letnega Or-
možana C.N., ki je prevažal 
rezan les. Štiriindvajsetletnik 
je s prednjim čelnim delom 
vozila trčil v zadnji del pri-
klopnika ter ga potiskal pred 
seboj in se pri tem hudo tele-
sno poškodoval. Na vozilih je 
nastala za okrog 15 milijonov 
tolarjev škode. 

Poškodovana 
kolesarica 

Prometna nesreča s hudo 
poškodbo kolesarke se je 
pripetila v nedeljo, 18. mar-
ca, na lokalni cesti v Florja-
nu. 

43-letna M.A. iz Topolšice 
je vozila kolo iz smeri Metleč 
proti Florjanu. Ko je zapeljala 
v križišče s prednostno cesto, 
je z osebnim vozilom po pred-
nostni cesti pripeljal dvajset-
letnik J.Š. iz Florjana in trčil 
vanjo ter jo hudo ranil. Škode 
je bilo za 300 tisoč tolarjev. 

brez žrtev; prav lahko pa bi se 
tudi drugače. Grozljivi vtisi 
bodo v spominu vseh treh us-
lužbenk, ki zaradi varnosti os-
tajajo neimenovane, ostali še 
nekaj časa. 

ALMA M. SEDLAR 
Foto: GAŠPER DOMJAN 
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Bo imela Minka 
več sreče? 

čisto na tiho se je zgodil 
pravcati lepotni udar. Na De-
lu-revije so se zadnji hip od-
ločili in odkupili licenco 
(govori se o 50.000 markah 
ali, kot je izjavil eden od 
odgovornih v tem podjetju, 
tako rekoč zastonj, toda dru-
ge informacije govorijo o 
90.000 dolarjih, to pa ni več 
tako zastonj) za Miss Univer-
sum, petdeset let staro prire-
ditev, ki je najbolj ostra kon-
kurenci Miss VVorld, za kate-
ro ima pri nas licenco 
Zdravko Geržina. 

Predstavnike drugih medi-
jev izven Delove hiše sploh 
niso vabili ne na predstavi-
tveno tiskovno konferenco 
in ne na samo prireditev, ki 
jo je prenašala TV3, še več, 
eden od hišnih novinarjev je 
celo izjavil, da se je odpravil 
po nakup cigaret, pa ga je 
Stopov urednik Igor Savič, 
to je tisti, ki bo čez nekaj dni 
glavni pri letošnjih Viktorjih, 
potegnil za rokav in zvlekel 
na tiskovno konferenco. Še 
več, izbora, kakršen je v na-
vadi pri recimo Geržinovi 
Miss sveta ali pa pri Ribnikar-
jevi Lepotni kraljici, sploh ni 
bilo, ampak so povabih k so-
delovanju »največjega« le-
potnega strokovnjaka za 
žensko lepoto gospoda Igor-
ja Š., ki bolj kot po lepotnem 
znanju slovi po tem, da sta se 
z nekim znanim ljubljanskim 

fotografom, ki pa se je med-
tem zelo umiril, z lepoticami 
najraje ukvarjala zelo oseb-
no, predvsem na fotografovi 
jahti v Portorožu. Igorju je 
presenetljivo hitro uspelo 
zbrati dvajset deklet, zraven 
je prišel Aljoša Rebolj, ki je 
vso zadevo v Mariboru tudi 
vodil in je poleg številnih be-
sed izrekel tudi kup bedarij. 
Poleg sta bila neuničljiva 
oboževalca lepote Nina Ga-
zibara in Jure Cekuta, slikar 
iz Prekorij pri Celju. 

Druga spremljevalka je po-
stala Doris Gajšt, prva Nastja 
Borak, zmagala pa je presreč-
na Minka Alagič, ki bo videla 
Portoriko, kjer bodo izbrali 
svetovno Miss Universum. 
Bomo videli, če bo Minka 
imela kaj več sreče od naših 
mišic, od katerih se še nobe-
na ni uvrstila v finalni del, pa 
tudi blizu njega ne, čeprav so 
potem vse govorile, kako so 
jih opažih. 

Shšah smo, da bi sedanji v. 
d. generalnega direktorja 
slovenske televizije Janez 
Čadež, ki je že namignil, da 
bo ponovno kandidiral za 
mesto generalnega direktor-
ja, kmalu ostal brez svojega 
najhujšega sovražnika. Bilo 
je na Krvavcu, kjer se je na 
smučanju srečalo kakšnih 
150 predstavnikov sedme si-
le, in kjer se je smučal tudi 
Rajko Gerič, predsednik te-
levizijskega sindikata novi-
narjev. Ko je hotel izstopiti s 

sedežnice, se mu je za sedež 
zataknila vrvica vetrovke. 
Vrglo ga je z glavo naprej, pa 
navzdol in na srečo se je 
vrvica strgala. Kaj bi bilo, če 
bi se strgala nad strmino, 
kjer sedežnica obrne? Žični-
čar, ki je bil pred vetrom 
varno skrit v hišici, ni niče-
sar opazil. Da bi bila nesreča 
še hujša, je zvečer naznanil 
kandidaturo na mesto gene-
ralnega direktorja slovenske 
televizije Luka Škoberne, 
najboljši kuhar štajerskih ki-
slih juh, največji šaljivec 
med novinarji, vendar tudi 
izredno dober novinar, ki se 
je med drugim - kot vojni 
dopisnik - kalil na bližnjevz-
hodnih bojiščih, sedaj pa je 
urednik Naše Slovenije. 

NINA KAVRAN-ADLEŠIČ 

Dijaki Poklicne in tehniške strojne šole Šolskega centra Celje so imeli maturantski ples ] 
februarja^ Na fotografiji so dijaki S-3.d razreda: (zgoraj od leve proti desni): Primož Krnja 
Tomaž Gaberšek, razrednik Marjan Jamnišek, Milovan Durič, Primož Es, Danijel Žafm 

Dejan Babic in Milomir Dakovič. 

Maturanti na plan 
Maturanti srednjih šol -

vabimo vas, da nam pošljete 
fotografijo svojega razreda 
in ji priložite imena vseh so-
šolcev na fotografiji. Objavili 
jo bomo in postala bo lep 
spomin za današnje in pri-
hodnje dni, ko boste tudi ob 
časopisnem izrezku obujali 
spomine na zadnje srednje-
šolske dni in na zrelostni 
izpit. Fotografirate se lahko 
v razredu, parku, na matu-
rantskem plesu, izletu... Če 

fotografije nimate, bomo za-
njo poskrbeh mi. Izpolnite 
kupon in dogovorjenega 
dne vas bo obiskal naš foto-
reporter. Kupone pričaku-
jemo na naslov: Novi ted-
nik, Prešernova 19, 3000 
Celje. 

Tokrat se predstavljajo dijaki 4.E razreda Poklicne in tehi\ 
ke šole (smer elektro), ki so v okviru Šolskega centra Celje 5i 
maturantski ples odplesali 3. februarja. Na fotografiji 
(spodaj od leve proti desni): Evgen Koželj, Matej Podvrsti 
Dragan Vasic, Bojan Mitič, Gregor Marzek, Damjan Krki 
Andrej Kumer, Rok Doberšek, Aleš Dremelj, Jernej Regošt 
Tomaž Zupane, Matic Zorko, Marko Hlevnjak, Robert H 
vat. Maja Kamenik, Aleš Podgoršek, Tomaž Pevec, Ja 
Pirih, Marko Kozjak, Franci Guček, Janko Slatenšek, razn 
nik Dušan Špom, Gorazd Bukšek, ravnatelj IgorDosedla, A 

Žlof in Peter Bevc. 
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Jožefovo podeželsko veselje 
petrovče so bile obdane s 

jvetlečim kolobarjem avto-
jpobilske pločevine, ki je 
pohlepno požiral okoliška 
jjvorišča in travnike. Z nje-
govega obrobja so se zgri-
jjjale mravljinčje kolone in 
je združevale pred tamkajš-
njo kmetijsko zadrugo ob 
jtantih, napihovanju har-
monike in vročih klobasah z 
ĵ ra. Na vrsti je bil trinajsti 
Jožefov sejem. 

Dopoldanski del sejma je 
\j[\ v znamenju upokojencev 
'in kmetov iz bližnje in daljne 
okolice. Konec koncev je 
slednjim sejem tudi name-
njen. Zato so med stojnicami 
odmevali udarci kovaških 
Idadiv, ko so mojstri pred 
zbirko kovanega železja do-
kazovali odličnost svojega 
dela. Motike, lopate, grablje, 
kose in drugo koristno želez-
je je hitro menjavalo lastni-
ke, dopoldanski hit so bile 
tudi sirkove metle, ki so jih 
ponujali prodajalci suhe ro-
be. Ta na začetku novega ti-
sočletja očitno doživlja rene-
sanso, saj, so namnoženi po-
Itomci Ribnčana Urbana za-
sedli skoraj vsak četrti pro-
dajni kotiček. Žlice, kuhalni-
ce, pručke, pleteni stoh in 
košare ter kup lično izrezlja-
nega lesa so mamili mimoi-
doče, da so na plan vlekli 
^narnice in po glasnem »gli-
&n]u« skrbno odšteli dogo-
vorjeno vsoto. Bolj podjetni 

so si ogledovali razstavljene 
traktorje in avtomobile ter 
večje orodje in mehanizacijo. 

Seveda so na svoj račun priš-
li tudi kramarji, ki so zavzeli 
sejemski prostor na drugi stra-
ni železniške proge in človeš-
ki reki pred svojimi stojnica-
mi na vse pretege hvalili ponu-
jeno blago. Zbirka je bila veli-
častno pisana, od poceni čev-
ljev, do na kitajskem stkanih 

čipk, najbolj zanimive pa so 
bile mizice, pred katerimi je 
pleme prodajalcev ponujalo 
ganljivo ceneno plastiko. In 
vsi skoraj do pičice enako. Kot 
da bi vrhovni mešetar vsake-
mu od njih izročil plastik fan-
tastik komplet in jih nagnal na 
sejmišče. Če ste potrebovali 
ure z dvajsetminutno garanci-
jo ali tok za mobitel, niste 
mogh zgrešiti. 

V prostorih zadruge so bili 
uglednejši razstavljavci. Kme-
tijska svetovalna služba iz Žal-
ca je prosvetljevala s progra-
mom integrirane pridelave ze-
lenjave in koraki ekološkega 
kmetijstva. Mlekarna Celeia 
in Celjske mesnine so ponuja-
le svoje izdelke, Govedorej-
sko društvo in aktiva kmečkih 
žena Spodnje savinjske doline 
iz Petrovč in Griž pa so z 
razstavo mlečnih in mesnih 
izdelkov Spodnje Savinjske 
ter razstavo jedi iz mleka ter 
teletine in govedine povzroča-
li cedenje slin. Da ta ne bi 
preplavila razstavišča in da la-
kota le ne bi prehudo zvijala 
želodcev, so se obiskovalci to-

lažili z degustacijo, ki sta jo 
dopolnili še kmetiji Režaj in 
Praprotnik. Še več veselja pa 
so imeh ob degustaciji vin 
društva savinjskih vinogradni-
kov. 

Na žalost se nismo udeležili 
dražbe rabljenega kmečkega 
orodja, ki se je začela ob 13. 
uri in je bila menda prav ži-
vahna. »Od 31 kosov rabljenih 
strojev in orodja je bilo proda-
nega več kot polovica,« nam je 
zaupal direktor Kmetijske za-
druge Rudi Trobiš, idejni oče 
Jožefovega sejma. Prav dražba 
je bila seme, iz katerega je 
nastal sedanji sejem. »Včasih 
smo hcitirali dan po božiču, 
vendar je bilo takrat ponavadi 
premrzlo, kmetje pa čez zimo 
še razmislijo, kaj bodo proda-
li in kaj bi še potrebovali na 
kmetiji. Zato smo prireditev 
predstavili na Jožefovo, star 

cerkveni praznik, ko kmetje 
ne delajo in si vzamejo čas za 
obisk sejma.« 

Tako je skozi leta nastal 
pravi podeželski sejem, ki ga 
je pred leti že obiskalo več 
kot deset tisoč ljudi. »Letos, 
ko ne pobiramo vstopnine, 
smo ocenili, da nas je obiska-
lo okoli sedem tisoč ljudi. 
Ljudje radi pridejo, se spre-
hodijo, srečajo stare znance 
in se poveselijo,« pravi Tro-
biš. Med njimi je bil tudi 
žalski župan Lojze Posedel, 
saj je bila Občina Žalec letos 
pokrovitelj prireditve. Lahko 
je bil zadovoljen, saj sta pri-
jazno vreme in zabavni pro-
gram PGD Dobriša vas marsi-
katerega Jožeta in Jožico pri-
pravila do zelo veselega raz-
položenja. 

SEBASTIJAN KOPUŠAR 
Foto: GREGOR KATIČ 

Razstava jedi iz mleka ter govedine in teletine je bila paša za oči in muka za želodce, ki so 
proseče krulili ob namiznem razkošju. 

Suha roba je očitno znova v modi, saj so bile stojnice na 
gosto posejane, hit sejma pa so bile gotovo sirkove metle, ki 

so šle za med. 
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Vandalizem v vrtcu 
Poškodovana in uničena igrala enote Sonce celjskega Vrtca Anice Černejeve - Rešitev očitno le visoko ograjeno in 

zaklenjeno dvorišče 

Ničkoliko Celjanov, zdaj že 
v najstniških ali odraslih le-
tih, ima v lepem spominu 
senčno dvorišče ob vrtcu na 
Kajuhovi. Soseska na obrobju 
starega mestnega jedra nikoli 
ni imela prostornega in us-
trezno opremljenega otroške-
ga igrišča, zato pa so otroci, 
tudi tisti, ki so že prerasli vr-
tec, vselej našli prostor za igro 
na prostranem, poleti prijet-
no senčnem dvorišču. Zadnja 
leta si v vrtcu prizadevajo, da 
bi dvorišče ogradili z visoko 
ograjo in ga zvečer zaklepa-
li, saj je vandalizma vse več. 
Zadnje uničevanje igral so si 
objestneži privoščili minuli 
konec tedna. 

Prijazne, po poplavi leta 1990 
prenovljene igralnice v vrtcu, 
vrednem svojega imena, očit-
no ostajajo še zadnje varno za-
točišče malčkom. Sončno ru-
meno pročelje stare vile so že 
pred leti prekrile črne kracari-
je neznanih duhovitežev, dvo-
rišče pa postaja ob petkih, so-
botah in nedeljah, velikokrat 
pa tudi med delovnim tednom, 
nočno zbirališče mladostnikov. 
Zjutraj najdena razbita steklo-
vina, plastenke in ostala nesna-
ga, dopolnjena še z odvrženi-
mi injekcijskimi iglami, zapo-
slenih v vrtcu ne preseneča več. 
Vrtčevski hišnik Slavko Kranjc 
ima zato že nekaj časa nalogo, 
da ob prvem jutranjem svitu 
pride v službo, pregleda kak-
šno je dvorišče in ga po potre-
bi temeljito počisti in pospra-
vi še pred prihodom prvih malč-
kov v vrtec. 

Tako je bilo tudi v ponede-
ljek zjutraj, ko je na dvorišču 
našel pravo razdejanje. Prevr-
njena ih polomljena igrala te 
dni že popravlja, povsem uni-
čeno pa je bilo igralo s toboga-
nom, po katerem so se malčki 
še kako radi dričali, stane pa 
kar 150 tisoč tolarjev. Območ-
je vrtca v nočnem času in ko-
nec tedna nadzorujejo varnost-
niki podjetja Samo d.o.o., ki 
so konec tedna v zgodnjih ju-
tranjih urah na dvorišču sicer 
opazili skupino mladostnikov, 
vendar se med njihovim obho-
dom na dvorišču (še) ni doga-
jalo nič nenavadnega. 

Direktorica Vrtca Anice Čer-
nejeve Ana Ramšak pojasnju-
je, da imajo podobne težave z 
vandalizmom kot na dvorišču 
enote Sonce tudi pri Luni ob 
Ljubljanski cesti. »Čeprav sem 
bila sama dolgo prepričana, da 
ograje niso rešitev, da tisto, kar 
je prepovedano, še bolj izziva. 

zdaj menim, da je edina rešitev 
za varnost naših malčkov po-
stavitev visoke ograje okoh dvo-
rišča. Ograjeno igrišče ter za-
klepanje v večernih urah se je 
že izkazalo za uspešno pri naši 
enoti na Čopovi, podobno pa 
ravnajo tudi v Vrtcu Zarja,« pravi 
Ramšakova, ki zadnji dve leti 
opozarja in prosi za pomoč od-
govorne v občinski upravi. Od-
govor je vselej enak; denarja za 
postavitev ograje v občinski bla-
gajni ni dovolj. Na zadnjem se-
stanku s predstavniki oddelka 
za družbene dejavnosti konec 
lanskega leta pa je Ramšakova 

zahtevala, da se tudi za to po-
dročje izdela program prednost-
nih nalog oziroma naložb; ah 
se bo ograja okoli Sonca posta-
vila še letos, pa bo znano po po-
trditvi občinskega proračuna. 

" IVANA STAMEJČIČ 
Foto: GREGOR KATIČ 

Hišnik Slavko Kranjc, ki zaradi pogostih pojavov vandalizma v vrtcu prihaja v službo že 
ob prvem jutranjem svitu, pred prevmjenim in polomljenim igralom. 

PLANINSKI KOTIČEK 
NaPorezen in 

bolnišnico Franjo 
Planinsko društvo Zabuko-

vica in sekcija Zavoda za 
zdravstveno varstvo Celje va-
bita v nedeljo, 25. marca, na 
zimski pohod na Porezen. 

Odhod posebnega avtobusa 
iz Celja bo ob 6. uri z Glazije, 
izpred Doma svobode v Migoj-
nicah ob 6.15 in iz avtobusne 
postaje v Žalcu ob 6.20. Cena 
prevoza za odrasle znaša 1.400 
tolarjev, za otroke je prevoz 
brezplačen. 

Peljali se boste do Jesenic, 
kjer boste izstopili in se preko 
Otavnika v dobrih dveh urah 
povzpeli na vrh Porezna. Po po-
čitku in okrepčilu boste čez La-
binjske lehe sestopih v Poče, 
kjer bo že čakal avtobus in vas 
nato odpeljal še do vhoda v bol-
nišnico Franja, kjer boste po-
hod sklenili. 

V petek, 30. marca, pa vas 
ob 18. uri vabijo, da se udele-
žite planinskega večera, ki bo 
v Domu Svobode v Migojnicah. 
Na večeru bodo predstavili tu-
di raziskovalno nalogo učen-
cev OŠ Griže z naslovom »Pod 
platneno streho«. 

Po gorovju 
otoka Elbe 

Planinsko društvo Zlatar-
ne Celje vabi na eno daljših 
tur in sicer pohod po gorovju 
otoka Elbe v Italiji. 

Odhod bo v nedeljo, 27. ma-
ja, ob 3. uri zjutraj z avtobu-
sne postaje na Glaziji, potova-
nje pa bo trajalo do petka, 1. 
junija. 

Prijave zbirajo najkasneje do 
petka, 30. marca, zato pohiti-
te. Informacije nudijo po tele-
fonu 545-29-27. 

MOJCA MAROT 

Priznanje 
Darinki Ivačič 
Zreška krajevna borčevska 

organizacija je pripravila ko-
memoracijo ob spomeniku 
dvajsetih talcev v Zrečah. Po 
končanem kulturnem pro-
gramu so Darinki Ivačič po-
delili srebrno plaketo Zve-
ze združenj borcev in ude-
ležencev NOB Slovenije za 
njeno dolgoletno sodelova-
nje pri organizaciji in pri-
pravi žalnih slovesnosti v ob-
činah Zreče in Vitanje. 

UK 

Nova 
hladilnica za 

jabolka 
v Sadjarstvu Mirosan so iz-

koristili vremenske razmere in 
pospešeno gradijo novo hladil-
nico za jabolka. V teh dneh 
montirajo gradbene konstruk-
cije, naslednja pa bo na vrsti 
montaža strehe. V novi hladil-
nici bodo lahko shranili 2200 
ton jabolk, investicija pa bo ve-
ljala okoli 400 milijonov to-
larjev. Skladiščenje jabolk je 
namenjeno za Sadjarstvo Mi-
rosan in za ostale pridelovalce 
sadja iz celjske regije. 

T. TAVČAR 

MODRI TELEFON 
Stojala za kolesa 
Na Modri telefon nas je ta 

teden poklicala bralka iz Ce-
lja, ki sprašuje, zakaj so iz-
pred občinske stavbe umak-
nili stojala za kolesa. 

Predstavnica za stike z jav-
nostmi na Mestni občini Celje 
Barbara Leban je povedala, da 
so zaradi asfaltiranja ploščadi 
pred občino (pred začetkom re-
konstrukcije, ki se bo pričela 
v spomladanskih mesecih) sto-
jala začasno odstranili, vendar 
pa jih bodo še v teh dneh po-
stavili nazaj. 

Kam sodi balkon? 
Franc Špes iz Celja nam je 

zastavil vprašanje o kriteri-
jih za obračunavanje stano-
vanjskih površin. 

V 10. členu Pravilnika o mi-
nimalnih tehničnih pogojih za 
graditev stanovanj sldh stavb in 
stanovanj je v drugi točki pra-
vilnika je zapisano, da morajo 
imeti balkoni in loggie s pro-
storom za sedenje praviloma po-
vršino poda najmanj tri kvadrat-
ne metre in uporabno globino 
(širino) vsaj 140 centimetrov, v 
nasprotnem primeru se ne všte-
vajo v stanovanjsko površino niti 
deloma. Ker nas je bralec pred 

časom že spraševal o tem, alii 
njegov balkon šteje v stanovaj 
sko površino, smo o tem po 
prašaU še na podjetju Sup 
Stan, ki upravlja stavbo ozii 
ma blok, v katerem se naha 
Špesovo stanovanje. Roberti 
selj nam je pojasnil, da njihq 
podatki izvirajo iz zapisnika 
vrednotenju stanovanja iz Ig 
1985, po katerem se je ravii 
tudi nekdanji stanovanjsi 
sklad. 

Do prihodnjega četrtka bo vq 
klice na Modrem telefon 
sprejemala novinarka Marji 
Agrež. Na telefonsko števili 
031/569-581 jo lahko^poklU 
te vsak dan med 10. in 17. u, 
svoja vprašanja za Modri i 
lefon pa lahko med ponede 
kom in petkom do 17. urez 
stavite tudi po telefon 

42-25-000. 

Novi prostori šoštanjske pošte 
Šoštanj čani so minulo soboto dobili nove prostore svoje p 

šte 3325 Šoštanj. S Trga svobode se je preselila v nov poslovi 
stanovanjski objekt na Aškerčevi cesti. Slovesnega odprtja se 
udeležil tudi staro-novi generalni direktor Pošte Slovenije I 
fonz Podgorelec, kar je bila ena od njegovih prvih dejavnosti] 
vrnitvi na ta položaj. ^ 
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Med vadbo za dobro počutje in lepši videz. 

Za zdravje in druženje 
Tae-bo je pred dvema leto-

ma obnorel Združene drža-
ve Amerike, sedaj pa postaja 
vedno večji hit tudi pri nas, 
V Celju je lani prve tečaje 
pripravila študentka Sabina 
Muhič iz Maribora. 

Tae-bo je leta 1988 začel 
razvijati Billy Blanks, ki je v 
njem združil znanje iz boril-
nih veščin in skombiniral gi-
banja iz boksa, taekvvondoja, 
karateja in plesa. 

Tae-bo je javnosti prvič 
predstavil leta 1998 in takoj je 
postal hit v Združenih državah 
Amerike. V Celju ga je začela 
predstavljati Sabina Muhič, ki 
se je s to vadbo prvič srečala v 
ZDA: »V hotelu, kjer sem biva-
la, sem obiskala fitness center 

in tam sem poskusila tudi tae-
bo. Bila sem navdušena. Ko 
sem se vrnila v Slovenijo, sem 
dve leti načrtovala, kako bi ga 
prenesla k nam.« 

Idejo ji je uspelo uresničiti 
lani. Spoznala je Igorja Jelena, 
ki je bil navdušen nad zamisli-
jo. Sabina je postala poklicna 
pedagoginja in Celjani so tae-
bo zelo dobro sprejeli. 

»Beseda tae pomeni poseb-
no krepitev mišic na nogah, 
besedica bo pa je skrajšava za 
besedo boksati, kar predstav-
lja trening za zgornji del tele-
sa,« pojasnjuje Sabina Muhič. 
Vadba vpliva na porabo kalo-
rij, zmanjšanje trebušnega 
obsega, krepi mišice na zad-
njici, omogoča pridobivanje 

kondicije in posameznika na-
polni z energijo. 

SABINA KRANJEC 
Foto: GAŠPER DOMJAN 

Bujna rast šentjurske potomke 
V prisotnosti gospodarja 

vinske trte, potomke 400 let 
stare modre kavčine z Lenta v 
Mariboru, župana Jurija Ma-
lovrha ter gostov sta mestni 
viničar Aci Urbajs in Anton 
Kukovič v nedeljo pred Jože-
fovim opravila rez trte pred 
Ipavčevo hišo v Šentjurju. 

V Sloveniji je petnajst mest, 
ki se lahko pohvalijo s cepi-
čem mariborske trte, le malo 
pa se jih lahko pohvali s tako 
uspešno rastjo kot v Šentjur-
ju. Trto so zasadili leta 1996, 
prvo trgatev pa so imeli lani, 
ko so iz 2,5 kilograma grozdja 
stisnili dve buteljki vina. Ob 
letošnji rezi je Aci Urbajs po-
vedal, da se trta izredno do-
bro razvija in ker je zelo od-
porna, jo bodo ohranjali pri 
rasti samo z naravnimi pripo-
močki. Pohvalil je tudi Šent-

jurčane in druge, ki so kljub 
lahki dostopnosti pustili do-
zoreti vse grozde. Pri tem je 
iipel pomembno delo tudi 
Anton Kukovič, ki skrbi za 
trto takrat, ko ni zraven mest-
nega viničarja Acija Urbajsa. 

Tudi letos je bilo za cepiče 
šentjurske trte med obisko-
valci veliko zanimanje, mno-

go pa je tudi takih, katerim se 
je »vnuk« šentjurske trte do-
ma tudi uspešno prijel. 

Ob ugodni letini naj bi bila 
letos prva prava trgatev in več 
vina kot lani. V Šentjurju upajo, 
da tudi napovedana obnova fa-
sade hiše, kjer je trta, ne bo 
vplivala na njeno bujno rast. 

TV 

Aci Urbajs (na posnetku desno) in Anton Kukovič med 
rezom šentjurske trte. 

Celjani na pohodu 
V soboto je bil 8. tradicionalni pohod po obronkih Celja. 

Ob 9. uri se je pred drsališčem v Mestnem parku Celje, 
kljub slabšemu vremenu, zbralo kar 65 pohodnikov. 

NapotiU so se po »srčni poti« skozi Lisce do Homa, kjer so 
se obrnili in krenili do lovskega doma Hom, kjer so si ob 
počitku privoščili skodeUco vročega čaja, nato pa so se 
udeležili še predavanja na temo "Dejavniki tveganja", ki ga je 
vodil mag. dr. Janez Tasič. Pohod so zaključili v Mestnem 
parku Celje. 

Organizatorja, Projektna pisarna Celje zdravo mesto in 
Planinsko društvo Celje, sta vesela, da se je pohoda udeležilo 
toliko za gibanje pripravljenih ljudi, kar kaže, da vsem ni 
vseeno za zdravje in dobro počutje. AA 

Skokova potegavščina 
z odmevom 

Dolžan sem opravičilo. Do-
godki petdesetih let se v spo-
min ne vračajo v kronološ-

I kem zaporedju. Mislim, da je 
bil takrat Tone Skok poklicni 
organizacijski sekretar celj-
ske partije, ali pa je že nasle-
dil sekretarja Cveta Pelka. Jaz 
sem bil pod glavnim uredni-
kom, postavljenim iz politič-
nih struktur, odgovorni ured-
nik in sem lahko zadevo teh-
nično izpeljal. 

Še ena starosvetnost tiskar-
ske tehnike je bila takrat v 
celjskem tisku, kjer se je vsak 
teden rojeval tednik. Imeh 
smo že ploski tiskarski stroj 
in vanj so bile vložene čvrsto 
skupaj sprte strani v svincu -
Vrstice stavka v vlitih, naslovi 
Pa zloženi iz posameznih 
svinčenih črk. Ravno zaradi 
tega je bilo mogoče potegavš-
čino sploh izpeljati. 

Tone Skok je bil dobro ob-
veščen, kako je potekala seja 
okrajnega komiteja stranke. 
Peljal je princip, da so morali 
tiiti na čelu čisto civilnih dru-
štev zanesljivi ljudje, ki so 
Preprečevali dvomljive de-
•^okratične pobude. Pri pre-
tresu te vrste organizacij in 
2vez je prišla na vrsto okrajna 

gasilska zveza, katere dote-
danji predsednik je umrl. 

Nekdo se je spomnil, da je 
praktično, če bo to celjski ka-
der, dovolj resne drže, in je 
pokazal na Cveta Pelka, celj-
skega šefa partije. Temu pa je 
najbrž šlo močno na živce, da 
bi bil okrajnemu gasilstvu za 
nekakega malika. Kot bivši 
partizan prvoborec se je upal 
postaviti po robu in zagrozil 
je, da raje izstopi iz stranke. 

Potem so njegovo stališče 
vendar upoštevali in preložili 
primer na sledečo sejo. Na to 
sejo pa Cveta Pelka ni bilo, 
ker je šel na dopust, nekam 
na morje. 

V tem času sva s Skokom 
izpeljala incident. V zaroto je 
Skok potegnil še strojnega 
stavca Staneta Kitaka, ki je bil 
tisti dan, ko so tednik tiskali, 
v strojni stavnici. Skok je ob-
ljubil, da bo morebitne posle-
dice prevzel na svoja pleča. 
Na hitro sem na list papirja 
napisal kratko vestičko: 

»Na izredni seji okrajnega 
komiteja partije so med dru-
gim sklepali tudi o novem 
predsedniku okrajne gasilske 
zveze. Bilo je soglasno skle-
njeno, da bo odslej to organi-

zacijo vodil tovariš Cveto Pel-
ko.« 

Kliše slike (odtis na kovin-
ski plošči ) Cveta Pelka smo 
seveda imeli v arhivu. Na prvi 
strani, nekje spodaj, sva s Ki-
takom ob koncu tiska nakla-
de vzela iz stolpca neko poro-
čilo enake dolžine in ga nado-
mestila z namišljeno novico o 
kadrovski menjavi. K sliki sva 
pod fotografijo še pristavila: 
»tovariš Cveto Pelko - na po-
moč« 

Zavrtela sva ploski tiskar-
ski stroj dvakrat ali trikrat, 
nato sva spet vrnila staro be-
sedilo nazaj. 

Funkcionarjem smo poši-
Ijah, če so želeli, časnik tudi 
na počitniški naslov. 

Nekje v Dalmaciji je na vro-
čem soncu Cveta Pelka spre-
letel srh, ko je prebral ta se-
stavek. V sebi je bil bitko, ali 
naj zagroženo pretnjo tudi iz-
polni, ali naj se potuhne in si 
pred odhodom v pokoj ne 
dela težav. 

Je pa bil z njim na počitni-
cah v istem kraju še en šalji-
vec, direktor Socialnega in 
zdravstvenega zavarovanja v 
Celju, Milan Loštrk. Temu je 
Pelko pokazal zlo novico v 

tedniku. Tednik pa je po svoji 
strani dobil Loštrk, takoj je 
opazil, da v njegovem izvodu 
novičke ni, pa je svoj izvod 
skril. Potem ga je ves teden 
masiral, češ, tako hudo pa 
spet ni. Sešili mu bodo parad-
no uniformo, hodil bo okoU in 
krščeval gasilske avtomobih 
in brizgalne, skratka, slikal 
mu je »bodočo funkcijo« z 
najlepšimi barvami, tako da 
je bil Pelko vse bolj pomirjen. 
Znova je dobil njegov porja-
veli obraz živo rdeč podton, 
ko je prišel domov v Celje in 
zvedel resnico. 

Nepričakovano pa je, prav 
tako visoka okrajna »živina«. 

Stane Sotlar našel prilagojen 
tednik v mimohodu skozi 
Skokovo pisarno, zahteval 
enega od treh izvodov zase 
in ga podtaknil na mizo vr-
hovnega šefa na Celjskem, 
Franca Simoniča, ki je časnik 
vtaknil v žep, da ga bo doma 
prelistal med kosilom. Baje 
je Simoniču padla žlica v ju-
ho in je začel vrteti telefon, 
da bi dobil tega preklicanega 
odgovornega urednika, me-
ne torej, pred svoje razjarje-
no obličje. Gotovo je bil pri-
pravljen, če ne hujšega, pre-
khcati obljubo, da bom dobil 
spodobno stanovanje, ki ga 
po dvajsetih letih dela pri 

»celjski tretji velesili« še ved-
no nisem 4mel. 

Tone Skok je bil mož bese-
da, ustavil je plaz, ki se je 
začel grmaditi. Franc Simonič 
je potegavščino vzel na zna-
nje. Jezilo ga je v prvem hipu, 
da sem v raztresenosti iz be-
ležnice vzel odlomek iz raz-
prave na dsti seji. Cveto Pelko 
je potegavščino tudi prebolel, 
vendar je še dolgo potem tuh-
tal o sladkem maščevanju. 

Res pa je tudi, da v tistem 
času visoki strankarski veljaki 
že niso bili več tako nedota-
kljivi in zaščiteni kot medvedi. 

(Prihodnjič: Celjska jata 
vse bolj pisana) 

Ko seje opisana zgodba dogodila, je bil Tone Skok v službi na celjskem sedežu partije, ali pa je 
bil že njen sekretar. Raje kot govornika na kakšni seji, sem izbral fotografijo z izleta komiteja 
na Pohorju, ko so sedli h kisli župi. Skrajno desno je Tone Skok, drugi z leve je gledališki 

igralec, pokojni Slavko Belak, prvi z leve pa je Marjan Ravnikar. 
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KAJ BI DANES KUHAU 

Danes jemo včerajšnji kruh 
Kruh je najboljši, dokler je 

še topel, na sredini mehak, s 
hrustljavo skorjo, lepo di-
šeč... Takrat bi ga jedli na-
mesto pogače, brez vseh do-
datkov. Toda tudi potem, ko 
se postara, je kruh še vedno 
okusen. Če ga ne pojemo 
drugače, ga uporabimo za 
pripravo številnih jedi. Iz 
starega kruha pripravimo 
vse, od juhe do sladice. 

Zelenjavna juha s 
kruhom 

Za 5 do 6 oseb potrebuje-
mo: 1 kg svežega zrnatega fi-
žola, 300 g ohrovta, 3 čebule, 
1 korenček, nekaj vejic zele-
ne, 1 poE, 2 zrela paradižnika, 
4 stroke česna, timijan, rož-
marin, olje, jušno kocko, na-
strgan parmezan, kost od 
gnjati ali majhno suho kračo, 
nekaj kosov belega starega 
kruha. 

Priprava: že prejšnji dan 
pripravimo zelenjavo: fižol 
izluščimo in preberemo, ze-
lenjavo očistimo in nareže-
mo. V kožici segrejemo olje, 
na katerem prepražimo 2 se-
sekljani čebuli in strt strok 
česna. Ko začne čebula ru-
meneti, damo v^kozico kore-
nje, zeleno, poi;, drobno se-
sekljane paradižnike, fižol 
in kračo ali kost. Prepražimo 
in premešamo, zalijemo z 
litrom in tričetrt vode, doda-
mo jušno kocko in kuhamo 
na majhnem plamenu v po-
kriti kožici, dokler ni fižol 

mehak. Takrat vzamemo iz 
juhe kost. Nekaj žlic fižola 
prihranimo, preostalo zele-
njavo pa sesekljamo in zme-
Ijemo v električnem mešal-
niku. Kremno juho zlijemo 
nazaj v kožico, dodamo pri-
hranjen fižol in očiščeni in 
na pramene narezani ohrovt. 

^Premešamo in kuhamo 15 
minut. V drugi kožici segre-
jemo olje, na katerem praži-
mo pri majhni vročini vejico 
rožmarina in 2 stroka česna. 
Po 10 minutah odstranimo 
rožmarin in česen, dišavno 
olje pa zlijemo v juho. Pre-
mešamo, odstavimo s štedil-
nika in pustimo v pokriti po-
sodi, da stoji čez noč. 

Naslednji dan segrejemo 
juho, da zavre. V pečici pope-
čemo na kose narezan kruh, 
ki smo ga prej natrli s prere-
zanim strokom česna. Kruh 
zložimo na dno nepregorne 
posode. Na kruh nalijemo 
vrelo zelenjavno juho. Poča-
kamo, da se kruh dobro na-
moči z juho. Potresemo z na-
strganim parmezanom in po-
ložimo na juho tanko nareza-
ne čebulne obročke. Pokap-
Ijamo z oljem. Posodo z juho 
damo v ogreto pečico, pope-
čemo, da se naredi na juhi 
zlata, hrustljava skorjica. 

Hlebec 
presenečenja 

Za 4 osebe potrebujemo: 
visok hlebec belega kruha, 
piščanca, 50 g masla ali mar-
garine, malo olja, strok česna, 
rožmarin, žajbelj, 4 rezine 
prekajene slanine, sol. 

Priprava: piščanca pripravi-
mo za peko: znotraj ga osolimo 
in mu damo tudi nekaj rožmari-
na in svežega ali posušenega 
žajblja. Z zunanje strani ga na-
tremo s prerezanim strokom 
česna. Prsni koš mu ovijemo s 
slanino. Piščanca prevežemo s 
sukancem, da so peruti in bedra 
stisnjena k trupu. Nato ga soli-
mo še z zunanje strani. Damo v 
kožico, prelijemo ga z oljem in 
maslom, nato kožico pokrije-
mo. Piščanca pečemo v pokriti 
posodi, med peko ga pogosto 
obračamo, da se z vseh strani 
zlato zapeče. Medtem prereže-
mo hlebec na polovico, sredi-
co izdolbemo, da ostane le še 1 
cm debela skorja. Spodnji del 
hlebca pokapljamo z raztop-
ljenim maslom ali margarino 
in s sokom, ki je ostal v kožici, 
v kateri smo spekli piščanca. 
Na kruh damo spečenega piš-
čanca, pokrijemo ga z zgor-
njim delom izvotljenega hleb-
ca. Kruh s piščancem damo v 
pekač in v pečici pri 200 stopi-
njah pečemo toliko časa, da 
postane hrustljav in vroč. Hle-
bec presenečenja razrežemo 
pri mizi, piščanec v kruhu ne 
potrebujemo posebne priloge, 
le kako solato. 

Kruhove rezine S 
sadjem 

Za 4 osebe potrebujemo: 8 
kosov starega belega kruha, 
kozarček maraskina, 2 jajci, 
60 g sladkorja, 100 g svežih ali 
vloženih češenj (lahko tudi 
marelic, breskev, sliv...), slad-
kor v prahu za potresanje in 
olje za cvrtje. 

Priprava: kruhu obrežemo 
skorjo. Namočimo ga v roJî ku. 
V skledi medtem razžvrkljamo 
jajci s sladkorjem, prilijemo 
maraskino. Namočeni kruh 
ožmemo, nadrobimo ga in da-
mo v skledo k jajcem, dodamo 
tudi na koščke narezano sadje. 
Premešamo, da dobimo gosto, 
kremasto zmes. V ponvi segre-
jemo olje. Z žlico zajemamo 
kruhovo zmes in polagamo v 
ponev žličnike, ki jih še malo 
sploščimo, nato pa zlato ocvre-
mo z obeh strani. Ocvrte rezine 
odcedimo, potresemo jih s 
sladkorjem v prahu in ponudi-
mo, dokler so še vroče. 

Piše: MAJDA KLANŠEK 

IŠČEMO DOM 
Več informacij o izgubljenih živalih dobite v zavetišču za 

male živali Zonzani v Jarmovcu pri Dramljah na telefonu 
749-06-02 in na spletni strani http://come.to/zonzani. 

Križanko, staro 8 let, 
so našli v Novi Cerkvi. 

V Marija Dobju pri Dramljah 
so 18. marca našli samico an-
gleškega basseta, staro 6 let. 

V Pečovniku pri Celju pa so 17. marca našli štiriletnega 
rottvvailerja. 

MOJAPOKOJNINA 

Odgovori o 
upolcojevanju 

Nov zakon o pokojnin-
skem in invalidskem zava-
rovanju, ki velja od 1. ja-
nuarja 2000, je prinesel v 
slovenski pokojninski si-
stem veliko sprememb. Če-
prav se bodo določila zako-
na uveljavljala postopoma v 
naslednjih desetih letih, 
marsikoga že sedaj zanima, 
kdaj se bo lahko upokojil. 
Na vaša vprašanja zalo od-
govarja Peter Šalej, vodja 
oddelka za pokojninsko in 
invalidsko zavarovanje pri 
celjski enoti ZPIZ. 

Pred slabim letom sem po-
stal invalid III. kategorije. 
Podjetje, kjer delam, ima te-
žave in že večkrat je bil ome-
njen stečaj. Skrbi me moja 
nadaljnja usoda, kajti že 
pred tremi leti sem si dokupil 
vojaški rok. Sedaj imam že 
40 let delovne dobe pri staro-
sti 58 let, pa se mi lahko 
zgodi, da se mi bo pokojnina 
zmanjšala samo zaradi do-
kupa, za katerega je bilo po-
trebno odšteti precej denarja. 

Resnica je, da je veljavni 
zakon o pokojninskem in in-
validskem zavarovanju v po-
sameznih določbah nerazum-
ljiv oz. lahko bi rekli nepošten 
do zavarovancev, ki jim-na eni 
strani ponuja možnost doku-
pa posameznega obdobja, kot 
je služenje vojaškega roka ali 
obdobje rednega študija, na 
drugi strani pa je posameznik 
lahko celo oškodovan pri od-
meri pokojnine, potem ko že 

plača precej denarja za dokup 
manjkajočega obdobja. 

Resnica je tudi ta, da ne 
smemo metati vsega v en koš 
in govorih posplošeno, kajti 
ravno ta zakon vsebuje določ-
be, ki dajejo posameznim ka-
tegorijam zavarovancev (ne-
zaposlenim, invalidom...) po-
sebne ugodnosti ob upokoji-
tvi. 

Za podobne primere kot je 
vaš je zakonodajalec predvi-
del več rešitev, ko je v zakonu 
točno določil, da pravico do 
starostne pokojnine brez 
zmanjšanja zaradi upokojitve 
pred dopolnitvijo polne staro-
sti pridobi zavarovanec, ki je 
dopolnil minimalne pogoje za 
pridobitev pravice do starost-
ne pokojnine, če: 

- mu je delovno razmerje 
prenehalo zaradi stečaja ali 
druge oblike prenehanja delo-
dajalca in mu po mnenju za-
voda za zaposlovanje ni mož-
no zagotoviti druge zaposli-
tve, 

- je delodajalec iz ekonom-
skih razlogov, zaradi katerih 
bi bil ogrožen obstoj večjega 
števila delovnih mest, pripra-
vil finančno ovrednoten pro-
gram razreševanja presežnih 
delavcev v skladu s predpisi o 
delovnih razmerjih in kolek-
tivnimi pogodbami, 

- je pri zavarovancu podana 
invalidnost po veljavnem za-
konu, 

- je zavarovancu prenehalo 
delovno razmerje na podlagi 
programa, po katerem je delo-
dajalec dolžan na njegovo de-

lovno mesto zaposliti mlajšo 
brezposelno osebo, 

- je brezposeln in je bil v 
zadnjih 24 mesecih najmanj 
12 mesecev kot brezposelna 
oseba vpisan v katero od evi-
denc, ki jih vodi zavod za zapo-
slovanje. Obdobje 24 mesecev 
se podaljša za čas, v katerem je 
bil zavarovanec vključen v pro-
gram zaposlovanja, v katerega 
ga je napotil zavod za zaposlo-
vanje (javna dela). 

Pravico do starostne pokoj-
nine brez zmanjšanja zaradi 
upokojitve pred dopolnitvijo 
polne starosti pridobi tudi sle-
pi zavarovanec, ki mu je pre-
nehalo delovno razmerje po 
krivdi delodajalca in mu ni 
možno zagotoviti druge zapo-
slitve. 

Če gre za uveljavljanje pra-
vice do starostne pokojnine 
brez odbitkov zaradi preneha-
nja delovnega razmerja iz j 
ekonomskih ali finančnih raz- i 
logov (trajno presežni delav-
ci), je za pridobitev pravice do 
take pokojnine predpisan po-
seben postopek (predhodno 
pisno obvestilo, ugotovitev 
nezmožnosti zaposlitve, odlo-
čitev posebne komisije). 

Brez strahu, v vašem prime-
ru vsa ta postopkovna dejanja 
ne bodo prišla v poštev, saj 
lahko kar takoj uveljavite kar 
dve ponujeni možnosti: na 
eni strani kot delovni invalid 
III. kategorije invahdnosti, 
na drugi strani pa kot dela-
vec, ki vam bo delovno raz-
merje prenehalo brez vaše 
krivde, če se bo v vašem pod-
jetju dejansko uvedel stečajni 
postopek. 

Vaša skrb, da se vam bo 
pokojnina ob odmeri zmanj-
šala, ker bi se upokojili pred 
dopolnitvijo polne starosti (za 
moške je v letu 2001 določena 
v višini 59 let) ob tem, da 
nimate 40 let delovne, marveč 
pokojninske dobe, je tako po-
polnoma odveč. 

TRŽNICA BIO 
KOLEDAR 

Sejte, presojajte, sadite, zolivajte, 
negujte rastline; rahljajte In 

prezračujte tla, pobirojfe in predelojte 
pridelke v času, ki je nojugodnejši zo 

posomezne tipe rasHin in ki je 
razviden iz koledarjo. 

http://come.to/zonzani
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Otroci in računalnik 
Ker malčki vse več časa 

prebijejo pred prižganim TV 
gliranom in pred računalniš-
l̂ im zaslonom, so se v skrbi 
^ zdravje svojih otrok in 
mladostnikov Američani in 
Japonci odločili, da vzamejo 
pod drobnogled težave in 
[flotnje, ki jih računalnik 
lahko povzroči najmlajšim, 

pri tem so ugotovih, da lah-
1(0 otroci, ki se predolgo zadr-
žujejo pred računalnikom, 
dejansko hitreje in pogosteje 
^bolijo. Tako naj bi računalni-
l(i povzročali slabost, bruha-
nje, nespečnost, močnejše 
znojenje, razdražljivost, po-
manjkanje koncentracije, pa-
sivnost in nasilno vedenje. 

Omenjene pojave razlagajo 
z dejstvom, da se pri igranju in 
ravnanju z računalnikom sle-
herni gib in situacija prenese v 
tridimenzionalno sfero na 
ekranu, od tod pa preko optič-
nega sistema naravnost v mož-
gane. Ti se na tovrsten sistem 
ne morejo navaditi. Podobne 
izkušnje imajo tudi strokov-
njaki NASE, ki so proučevali 
težave ljudi, ki pri svojem de-
lu uporabljajo ciberoskopska 
očala. 

Ne glede na dosedanje ugo-
tovitve in optimistična pred-
videvanja se znanstveniki vse 
bolj nagibajo k dejstvu, da 
ure, ki jih presedimo pred 
računalnikom, pustijo sledo-

ve na naših očeh (stopnja le-
teh pa je seveda individualno 
pogojena). Zato si strokov-
njaki prizadevajo za iznajdbo 
čimboljših zaščitnih filtrov, 
ekranov ali pa celo očal pred 
škodljivim računalniškim se-
vanjem. Rezultat tovrstnih 
prizadevanj predstavlja ned-
vomno tudi najnovejši proto-
tip očal, ki naj bi po učinko-
vitih verzijah ekranov in fil-
trov, sposobnih vpijanja ne-
varnega sevanja, pripomogel 
k uspešni zaščiti vidnega si-
stema pred škodljivimi učin-
ki računalnika. Sodobna oča-
la, imenovana Anchiano, pri-
hajajo seveda z Nove celine 
in se odlikujejo z domiselno 
kombinacijo delno polarizi-
ranih leč in vpojnega modre-
ga filtra. Polarizirane leče od-
pravljajo bleščanje, ki ga 
povzroča okoliška svetloba, 
svetlo modra barva pa je 
kljub zatemnitvi še vedno pri-

merna za uporabo v zaprtih 
prostorih. Obenem pa ome-
njena očala omogočajo zaz-
navanje avtentične slike z ra-
čunalniškega ekrana. 

In kaj lahko sami storimo za 
svoje zdravje in vitalnost? V 
prostem času se izogibajmo 
aktivnosti, ki utrujajo in obre-
menjujejo oči in zgornji del 
telesa, redno se gibljimo na 
svežem zraku, skrbimo za 
sprostitev, počitek in dobro 
spanje, privoščimo si masažo 
in redno razgibavanje preo-
bremenjenih delov telesa, ho-
dimo na redne preventivne 
zdravniške preglede, uživaj-
mo primerno prehrano, boga-
to z vsemi potrebnimi sestavi-
nami in si sploh prizadevaj-
mo, da bomo čimbolj fit. V 
kolikor vse skupaj ne pomaga, 
je verjetno čas, da se začnete 
ozirati za novo zaposlitvijo, 
kjer ne boste več »priklenjeni 
na računalnik«. 

KOZMEnČARKASVETUJE 

Pet nafboli priljubljenih 
domačih mask 

Maska, ki učvrščuje (ni 
priporočljiva za zelo mastno 
ali aknasto kožo): rumenjak 
dobro premešajte, posebej 
pazljivo počasi dodajajte še 
smetano in sestavini pomešaj-
te. Pomembno je, da maso 
takoj nanesete na očiščen 
obraz in vrat in jo pustite delo-
vati le 8 minut. Masko nato 
izperite z obilo tople vode. 

Maska »peeling« (ni pripo-
ročljiva za tanko, občutljivo 
ali zelo suho kožo): 3 žhce 
zmletih mandeljnov, 2 žlički 
sladke smetane, 1 žlico medu. 
Sestavine dobro premešajte in 
Počasi dodajajte vodo, da na-
stane pasta, katero manesete 
'̂ a obraz, vrat in dekolte. Z 
vlažnimi prsti vedno znova 
l^ožno masirajte. Pustite, da 
fleluje 12 minut. Izperite s 
toplo vodo. 

Maska po sončenju, po 
uporabi solarija (za vse vrste 
•̂ ož): 2 žlici olja žitnih kalč-
'̂ ov (lekarna, bio trgovina), 
150 g nemastnega jogurta. Se-
stavine premešajte, nanesite 
lih na obraz, vrat in dekolte -
Po želji tudi na ostale suhe 

predele na telesu, ki potrebu-
jejo vlago. Pustite, da deluje 
30 minut. 

Vlažilna maska (za nor-
malno ali mešano kožo): sok 
1/2 jabolka ah limone, 2 žlici 
nemastne skute ali jogurta. Če 
je koža zelo suha, dodajte še 
malce smetane; pri mastni ko-
ži pa uporabite le malo jogur-
ta. Pustite, da deluje 10 minut 
in izperite. 

Čistilna maska (za nečisto 
kožo, polno ogrcev): 2 žHci 
kvasa, 2 žlici vroče vode, 1/2 
žlice olivnega olja. Prvi dve 
sestavini dobro premešajte in 
nato dodajte še olje; pomem-
bno je, da je maska čim bolj 
topla, ko jo nanašate na obraz 
ali nečiste predele na vratu 
(nikoli je ne nanašajte v bliži-
no oči ah ust). Pustite, da 
deluje 15 minut, nato jo iz-
mijte previdno z vlažno ple-
ničko. 

V nobenem lepotnem sreds-
tvu ni toliko negovalnih sesta-
vin kot ravno v maskah (bodi-
si svežih domačih mask ali pa 
iz kozmetičnih laboratori-
jev). 

Pomembna navodila za pripravo 
domačih mask 

1. Uporabite male količine; 
nikoli se hkrati z masko na 
obrazu ne izpostavljajte son-
cu. 

2. Dobro si predhodno oči-
stite obraz z mlekom in toni-
kom. 

3. Če je maska preveč teko-
ča, si lahko enostavno poma-
gate z gazo, katero položite 
preko maske na obrazu ali 
vratu. 

4. Nikoli ne uporabljajte 
bio oporečnega sadja, slabega 

medu ali oporečnih (pokvar-
jenih) beljakovin kot so sme-
tana, mleko, skuta ali jajca. 

5. Pustite jih delovati le do-
ločen čas, kot je navedeno v 
nasvetu ali navodilu. 

6. Najbolje je, če si hkrati 
privoščite še osvežilno toplo 
kopel v domači banji. 

7. Ko masko sperete, se osvežite 
še s hladno vodo (razen pri razšir-
jenih kapilarah ne), uporabite 
blag tonik ter ustrezno kremo. 

Kozmetičarka VESNA 

Vivina akcija »Moj 
zdravnik 2001« 

Tudi letos lahko v Vivi, nekaterih lokal-
nih časopisih in na radijskih postajah gla-
sujete za zdravnika leta. 

Izbiri družinske zdravnice ali zdravnika so 
tokrat dodali še ginekologinjo ali ginekologa 
in pediatrinjo ali pediatra. Med njimi bo tisti, 
ki bo prejel največ glasov, prejel tudi laskavo 
priznanje Moj zdravnik 2001. Akcija bo traja-
la do 30. marca. Glasujete lahko za enega od 
teh ali za vse tri zdravnike. Med glasovalci 
bodo v uredništvu revije Viva izžrebali lepe 
nagrade. 

Kupon pošljite na Novi tednik, Prešerno-
va 19, 3000 Celje. 

ZDRAVNIK SVETUJE 

Vegetarijanstvo kot način 
prehranjevanja in življenja 

Vegetarijanstvo je način 
prehrane, ki ne vsebuje me-
sa ali živalskih proizvo-
dov. Pri večini vegetarijan-
cev pa pomeni vegetari-
janstvo slog življenja, ki 
naj bi izključeval nasilje. 
Tako je vegetarijanstvo le 
stopnica k boljšim medse-
bojnim odnosom z manj 
nasilja, tudi v družbi. Vege-
tarijanstvo so zagovarjali 
že Pitagora, Sokrat, Pla-
ton, Leonardo da Vinci, 
Milton, Newton, Rabindra-
nat Tagore, Albert Schweit-
zer, Albert Einstein in šte-
vilni drugi. Aktualno je po-
stalo v zadnjih letih pred-
vsem zaradi dogajanj v ži-
vinoreji in pojava novih 
boleznih, ki se prenašajo z 
mesom. 

Zgodovina 
vegetarijanstva 

številne religije so zago-
varjale in še zagovarjajo ve-
getarijanstvo v bolj ali manj 
strogih oblikah: različne 
krščanske vere, budizem in 
različne sekte, ki -so najbolj 

razširjene v Indiji. Vegetari-
janstvo je dobilo velik za-
mah po tem, ko je bilo leta 
1847 ustanovljeno v Angliji 
prvo vegetarijansko društvo. 
Ustanovljeno je bilo v Manc-
hestru, kjer se je tudi prvič 
pojavila beseda vegetarija-
nec. Beseda »Vegetus« je la-
tinskega porekla in pomeni 
človeka, polnega fizične in 
mentalne energije, pomeni 
pa tudi cilj, polnost, svežino 
in živahnost. 

Smisel 
vegetarijanstva 

v zadnjem stoletju se je ve-
getarijanstvo razširilo po sve-
tu zaradi svojega pacifistične-
ga odnosa do življenja, a tudi 
zaradi prepričanja o koristno-
sti vegetarijanske prehrane za 
mentalno in fizično zdravje. 
Istočasno pa se je postavilo 
vprašanje o človeku rastlino-
jedcu in uživalcu mesa. Števil-
ni odklanjajo uživanje mesa 
zaradi etičnega odnosa do na-
silja nad živalmi in zagovarja-
jo, da je bil človek najprej 
rastlinojedec, da se je normal-
no razvijal in dozorel z vegeta-
rijansko prehrano ter da je 
ubijanje živali za hrano prva 
stopnica nasilja nad člove-
kom. (Zgodba o Kajnu in Abe-
lu, živinorejec - poljedelec). 

Po mnenju nekaterih antro-
pologov pa je bil možen raz-
voj človeka le v kombinirani 
prehrani. Danes je človek vse-
jedec; mesojedec in rastlino-
jedec. Da pa se je oblikovala 
takšna oblika prehranjevanja, 
je bilo odgovornih več dejav-
nikov: okolje, socialno eko-
nomski odnosi, religiozni 
vplivi; odvisno pa je tudi od 
etičnih in filozofskih stališč. 

Oblike 
vegetarijanstva 

Vegetarijanski način prehra-
ne je razširjen zaradi številnilt 
vzrokov. Različni verski rodo-
vi se prehranjujejo pretežno 
kot vegetarijanci: trapisti uži-
vajo poleg rastlinske hrane le 
še mleko {laktovegetarijan-
ci), kartuzijanci mleko in jaj-
ca ilaktoovovegetarijand). 

Ovovegetarijanci pa uživajo 
poleg rastlinske hrane še jajca 
. Adventisti so popolni vegeta-
rijanci, poleg tega pa ne uživa-
jo alkohola. Strogi vegetari-
janci imenovani Vegansi ne 
uživajo nobenega živalskega 
proizvoda: poleg mesa niti 
jajc, mleka, niti medu, izogi-
bajo se tudi uporabi živalskih 
proizvodov iz usnja, volne in 
podobno. Frutarianci pa uži-
vajo le sadje. 

Posebna, manj stroga, obli-
. ka je makrobiotična prehra-
na, ki zahteva le sezonsko in 
naravno predelana živila iz 
neposrednega okolja. Uživa-
mo vse dele rastline, izbiramo 
pa jih po principu Jing in Jan-
ga, ki zahteva načrt priprave 
hrane tako, da se hrana med-
sebojno dopolnjuje (meso-
zelenjava, toplo - hladno, ki-
slo - sladko...). 

Če imate zdravstvene teža-
ve in ne veste, kako ravnati, 
pišite na Novi tednik, Prešer-
nova 19, 3000 Celje, za ru-
briko Zdravnik svetuje. ' 

Semi ah delni vegetarijanci 
pa niso pravi vegetarijanci, saj 
le omejujejo uživanja mesa in 
izključujejo iz svoje prehrane 
vse rdeče meso in uživajo le 
ribe in perutnino. 

Pravi vegetarijanci uživajo 
le hrano rastlinskega izvora, 
obstojajo pa, kot smo videli, 
različne stroge do manj stroge 
oblike prehranjevanja, ki je 
širše sprejemljivo in omogo-
čajo pretežno vegetarijansko 
obliko prehranjevanja velike-
mu številu ljudi. 

Več o vegetarijanstvu lahko 
preberete na naslovu www. 
zdravahrana.net. 

Prim. dr. JANEZ TASIČ, 
spec. inter. kardiolog 
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Zate... uspešnice Marina Legoviča 
Tako je naslovljena prva 

zgoščenka Marina Legovi-
ča. Ne, Marino ni še eno 
sveže ime na slovenski glas-
beni sceni. Slovenski glas-
beniki ga zelo dobro pozna-
jo, saj so mnogi med njimi 
prodrli in uspeli ravno s 
skladbami, ki jih je napisal 
zanje. Žal so avtorji skladb, 
bodisi glasbe, besedil ali 
aranžmajev, vedno potisnje-
ni v ozadje. 

Ste se kdaj vprašaU, kdo je 
napisal glasbo za uspešnico 
Anike Horvat Lahko noč Pi-
ran, ali za tisto od Jana Pleste-
njaka Rad bi bil spet tvoj, pa 
za skladbo Zakaj Tinkare Ko-
vač in številne druge? Marino 
Legovič je pravilen odgovor. 
Poleg omenjenih izvajalcev 
boste na CD plošči našU še 
Laro Baruca, Alenko Godec in 
Davorja Petraža, Tulia Furla-
niča, Matjaža Jelena, skupino 
Bazar s solistoma Slavkom 
Ivančičem in Igorjem Mermo-

Ijo, skupino Karamela in an-
sambel Slapovi ter prav po-
sebno skladbo z naslovom Po 
praznikih diši, ki jo J e zapel 
zborček slovenskih glasbeni-
kov. 

Glasba je Marinova sprem-
ljevalka že od otroštva, danes 
pa hkrati njegov poklic. Nje-
gov brat je igral klavir, pa mu 
to ni šlo najbolje od rok, nato 
je začel še Marino. Zdaj je na 
klaviaturah takorekoč doma. 
Poleg tega, da je zelo zaposlen 
s pisanjem glasbe in aranžma-
jev, si vzame tudi čas za skupi-
no Karamela, pri kateri igra 
zadnja štiri leta. 

Napisati skladbo, sploh pa 
uspešnico, ni mačji kašelj, za-
to si avtorji vsekakor zaslužijo 
veliko priznanje. Sicer pa Pri-
morec Marino upa, da bo nje-
gov projekt spodbuda tudi os-
talim avtorjem, da se bodo 
odločili za tak korak. 

SABINA KRANJEC 
Foto: GAŠPER DOMJAN Marino Legovič v studiu Radia Celje. 

Od leve: predstavniki ansamblov Čuki, Ptujskih 5, Mladi Dolenjci, Slapovi in Nagelj z 
diplomo NT-RC za uvrstitev na lestvico Slovenskih 5 v letu 2000. 

Pet najboljšiii v Treh lilijah 
v Avsenikovem abonmaju 

polk in valčkov, ki ga že 
sedem let uspešno organizi-
ra Kulturni center Laško, se 
je v dvorani Tri lilije predsta-
vilo pet najboljših ansamb-
lov, za katere so lani glaso-
vali poslušalci Radia Celje 
in bralci Novega tednika. 

Prvo in drugo mesto so os-
vojili Čuki, katerim so sledili 

Ptujskih 5, Slapovi, Mladi Do-
lenjci in Nagelj izpod Kamniš-
kih planin.' 

Kot gostje so se zbranemu 
občinstvu predstavili zma-
govalci Celjskih 5 v letu 
2000 Trio Vikija Ašiča z vo-
kalno skupino Trs in barito-
nistom Andrejem Brem-
cem, humorista Honza in 
Fonza ter Karmen Stavec. 

Prireditev so olepšali fanfa-
risti godbe Laško in člani 
Folklorne skupine Anton 
Tanc iz Marija Gradca. 

Zadnji koncert iz Avseniko-
vega abonmaja polk in valč-
kov v sezoni 2000/2001 bo 
19. aprila, ko se bodo predsta-
vili glasbeni ustvarjalci iz ob-
čine Laško z gosti. 

TV 

Brezplačno 
na koncert 

v nedeljo, na materinski 
dan, bo v dvorani Golovec 
koncert Natalije Kolšek in 
Zlatka Dobriča. V goste sta 
povabila še Alfija Nipiča, 
Jasno Zlokič, Frajkincler-
je, Vlada Kalemberja, Kar-
men Stavec, Ansambel Pe-
tovio. Kvintet Dori, dvojči-
ci Vesno in Vlasto, pro-
gram pa bo povezoval 
Štamperlov Pepi. 

V prejšnji številki Novega 
tednika sta Natalija in Zlat-
ko zastavila nagradno vpra-
šanje, katero pesem sta po-
snela v duetu. Pravilni odgo-
vor je Vražja Štajerka. Dobi-
li smo 101 dopisnico, med 
pravilnimi odgovori pa smo 
izžrebali: Metko Pilih Žer-
jav iz Dobrne, Marinko 
Kolman iz Planine pri Sev-
nici, Ditko Vogrinc iz Gori-
ce pri Slivnici, Dragico Je-
lene iz Štor in Klaro Jurak 
iz Celja. Nagrajenke bodo 
vstopnice za koncert dobile 
domov po pošti. 

Brezplačno vstopnico za 
koncert si boste lahko pri-
služih tudi jutri po 12. uri, 
ko bo gost na Radiu Celje 
Zlatko Dobrič. 

SIMONA BRGLEZ Na goro jurišev 
Kulturno društvo Graška Gora bo v sode-

lovanju z Zvezo kulturnih društev Šaleške 
doline in Zvezo kulturnih društev Slovenj 
Gradec tudi letos pripravilo festival narodno 
zabavne glasbe na Graški Gori. 

Vsak ansambel ali avtor lahko sodeluje v 
razpisu z več skladbami, medtem ko bo na 
festivalu lahko ansambel nastopil z dvema 
lastnima skladbama, od katerih vsaj ena še ni 
bila javno predvajana. Besedila so lahko napi-
sana tudi v narečnem jeziku. Skladbe je treba 
poslati kot demo ali studijski posnetek, prilo-
ženo mora biti tudi besedilo. Na festivalu bodo 

podeljene tri nagrade strokovne komisije ter 
nagrade občinstva za najboljše besedilo, naj-
boljšo melodijo in nagrada za absolutnega 
zmagovalca. Ansambli se naj prijavijo do 15. 
maja 2001 na naslov: KD Graška Gora, Drago 
Plazi, Graška Gora 26, 2381 Podgorje pri 
Slovenj Gradcu. Ob prijavi želi organizator 
naslov ansambla, ime in priimek vodje, tele-
fonsko številko, avtorje glasbe in teksta, podat-
ke o ansamblu, plakat in kaseto. Letošnji 
festival bo v nedeljo, 19. avgusta ob 14. uri. 
Organizator bo poskrbel za gosta ter izdal 
kaseto. TV 

EKPRES EKSPRES 
• Na sam vrh angleške lestvi-
ce so se že osmič v zadnjih 
treh letih zavihteli irski fantiči 
VVestlife. Tokrat jim je to us-
pelo s priredbo 18 let stare 
uspešnice »Uptown Girl« ame-
riškega pevca in pianista 
Billyja Joela. S prvega na dru-
go mesto je padel Shaggy s 
planetarnim hitom »It Wasn't 
Me«, ki je tudi najbolje proda-
jan single letošnjega leta, tret-
je pa so ta teden Atomic Kitten 
s popevko »Whole Agaifi«. V 
ZDA je na vrhu še vedno R&B 
up Joe s pesmijo »Stutter«, 
drugi so Crazy Tovvn s sklad-
bo »Butterfly«, mesto nižje pa 
Shaggy z novo uspešnico »An-
gel«. 
• V Zagrebu bo 4. aprila v 
Domu sportova nastopila bri-
tanska zasedba Placebo, ki na 
evropski turneji predstavlja 
svoj zadnji album »Black Mar-
ket Music«. 
• Star 50 let je umrl Glenn 
Hughes, član konec sedemde-
setih in v začetku osemdesetih 
zelo popularne in razvpite dis-
co zasedbe Village People. 
• Založba Rhino Records bo 
junija objavila dvojni retros-
pektivni album »Shine Like it 
Does (1979-1997)« z najvid-
nejšimi deU avstralske pop-
rock atrakcije 1NXS. 
• Prvaki t.i. collidge ročka 
R.E.M. so s pesmijo »Imita-
tion of Life« najavili skorajšnji 
izid novega albuma »Reveal«. 
• Eric Clapton bo svoj pred 
kratkim objavljeni album 
»Reptile« predstavil tudi na 
nekaterih največjih ameriških 
koncertnih prizoriščih. Še 
prej pa tega kitarskega polbo-
ga čaka nekaj koncertov v 
Evropi - nam najbližje bo ug-
lajeni hitroprsti gospod godel 
20. aprila v Parizu. 
• Visoko noseča Vanna, zma-
govalka letošnje DORE - hr-
vaškega predizbora za pesem 
Evrovizije, bo na Danskem pe-
la v angleškem jeziku. Naslov 
skladbe »Strune ljubavi«, ki jo 
je napisal hrvaški hit-maker 
Tonči Huljič, bo »Strings Of 
My Heart«. 
• Na Dori pa se je precej uspe-
šno predstavil tudi Dragojevi-
čev podobnik Petar Grašo. 
Šlager »Ni mrvu sriče« je že 
velik hit na oni strani Kolpe, 
slišati pa ga bo mogoče tudi na 
njegovem novem albumu, ki 
bo izšel v začetku poletja.' 
• Kultna britanska zasedba 
Radiohead je kljub temu, da 
lanskega albuma »Kid A« 
nalašč ni promovirala niti z 
enim singlom in videospo-
tom, prodala več milijonov 
kopij omenjenega izdelka. Ta 
poteza je prej razjezila vodil-
ne može pri založbi EMI, ki so 
fante tokrat prisilili, da bodo 
skorajšnji izid novega albuma 
»Amnesiac« najavili s sin-
glom. Katera izmed enajstih 
skladb se bo znašla na single 
formatu in videu zaenkrat še 
ni znano. 

»•Damon Albarn iz skupil • 
Blur, Chris Frantz iz legenda^ 
nih Talking Heads, Tina Wey. 
mouth, šefica kultnih Toî  
Tom Club, in Ibrahim Ferrgf 
iz Buena Vista Social Club, so 
pod imenom Gorillaz posnelj 
pesem »Clint Eastwood« in s? 
z njo povzpeli na četrto mesto 
angleške lestvice. 
• U2 so v pičhh 45 minutah 
razprodali zadnji koncert svo-
je prihajajoče svetovne turne-
je, ki se bo pod imenom »Ele-
vation« začela 24. marca v 
Miamiju, vstopnice za vse njî  
hove koncerte v Veliki Britanî  
ji pa so pošle v enem dnevu. 
• Kultni brazilski razgrajačf 
Sepultura bodo prihodnji te-
den objavili svoj novi album 
»Nation«. Godbo z njihovega 
novega izdelka bodo lahko v 
živo poslušali le na oni strani 
velike luže. 
• 2. aprila bo izšla zbirka us-
pešnic pred leti zelo popular-
nega Chrisa De Burgha. Vse 
skladbe za LP »Notes From 
The Planet Earth«, med njimi; 
je tudi duet s pevko Shelly| 
Nelson iz skupine Tin Tin 
Out, so izbrali člani njegovih 
fan klubov. 
• Marc Anthony je zbral kar 
sedem nominacij za letošnjo 
podelitev nagrad Billboard 
Latin Music Awards. 
• Soulfingers so na Pohorju 
pod taktirko režiserja Vena 
Jemršiča posneli videospot 
za skladbo »Do You Love Me« 
in z njo najavili izid albuma, 
s katerim bo ta U-članska 
hrvaška skupina v kratkem 
obeležila deseto obletnico 
delovanja. 
• Organizacija ameriške 
glasbene industrije (RIAA) 
je objavila precej bizarno 
lestvico 200 najboljših pe-
smi preteklega stoletja. Na 
vrh so postavili pesem »Over 
The Rainbovv«, ki jo je leta 
1939 v filmski klasiki »Ča-
rovnik iz Oza« zapela takrat 
komaj 17-letna Judy Gar-
land, drugo mesto je z bo-
žično »White Christmas« za-
sedel Bing Crosby, tretje 
mesto pa je pripadlo foli< 
legendi Woodyu Guthrieu in 
njegovi »This Land Is Your 
Land«. 
• Star Band je z mešanico 
bluesa, country ročka in fun-
ka zapolnil svoj LP prvenec 
»Na moj račun«. Za naslovne 
pesem so fantje že posneli vi-
deospot. 
• Založba Nika je z aktualne-
ga albuma »Lovec na sanje« 
Zorana Predina na domači 
trg lansirala nov single. Pc 
skladbi »Bolj star, bolj nor< 
Predin tokrat stavi na žalostin 
ko »Pridi k meni«. 
• Nekdanji Faraon, sedaj pč 
precej uspešen solo artisi 
Slavko Ivančič, je skupaj s 
hrvaško zvezdnico Nino Ba-
drič posnel pesem »Ne mogî  
do tebe«. 

STANE ŠPEGEI 
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KINO 
Ijski kinematografi si 

držujejo pravico do spre-
l^be programa, 
•^jon: od 22. do 28.3. ob 
\ 18.30 in 20.30 ter 23. in 
^ ' ob 22.30 komedija 
-fv niovie - film, da te kap. 

•Jĵ li Union: 22.3. ob 18. 
,0ia Brodolom (2 nomina-
Oskar 2001: glavna moška 

L^ - Tom Hanks in zvok), 
drama Billy Elliot (3 

oiiiinacije Oskar 2001: režija, 
jĵ nska ženska vloga - Julie 
^̂ jters in scenarij). Od 23. do 
p 3. ob 18. zgodovinski spek-

Gladiator (12 nominacij 
Ijl̂ ar 2001), ob 21. drama 
jj)y Elliot (3 nominacije Os-
^2001: režija, stranska žen-
[3 vloga - Julie Walters in 
Uarij). 
'Kino Metropol: od 22. do 
[3. ob 16., 18.30 in 21. akcijska 
jianca Prežeči tiger - skrid 
naj (10 nominacij Oskar 
101). 24.3. ob 10. komedija 
ary movie - film, da te kap. 
Kino Žalec: 23.3. ob 20. in 
;3. ob 18. najstniški film 
ajmo, punce. 24. in 25.3. ob 
), športna drama Ne pozabi-
velikanov. 

Film, da te kap 
Kar šest scenaristov je pisa-

lo scenarij za tale Scary mo-
vie. Za vsak film, iz katerega 
se resneje norčujejo - po en 
scenarist. Še vedno so jih po-
trebovali absolutno preveč. 
Trio ZAZ, ki je v osemdesetih 
letih absorbiral in potem po-
mešano izpljunil na ducate fil-
mov v parodijah kot Gola pi-
štola, nikoli ni šel tako daleč. 
Čeprav je njim veliko poma-
gala tudi stoična podoba 
igralca Leslieja Nielsena. S 
tretjo Golo pištolo (s primer-
nim podnaslovom Poslednja 
žalitev) se je parada boljših 
parodij bolj ali manj končala. 

Toda, kakorkoli: šest scena-
ristov? In samo šest filmov za 
norčevanje? Od katerega je 
enemu celo naslov Šesti čut? Pa 
kopica »glavnih« igralcev, od 
katerih nihče ni ravno za pre-
tegniti zapomljiv? Gre za do-
mače mistično število? Ali pa 
fantje enostavno pretiravajo 
tam, kjer ne bi bilo potrebno 
(pri scenaristih in igralcih), in 
varčujejo tam, kjer bi vsaj ti-
stim, ki se radi spominjajo, 
dali nekaj za prebavljanje (pri 
zgodovini)? Kakšen problem 
pa je pravzaprav pogledati 
šest filmov, si enega od njih 

vzeti za glavni motiv, spreo-
bračati tipične prepisane dia-
loge iz tistega filma, potem pa 
občasno, kar tako, iz heca, ko 
se pač spomniš, vreči noter sce-
no iz drugega pa tretjega pa 
tako naprej? Kakšen problem 
pa je - pogledati tistih šest 
filmov in se na račun pogleda-
nega pretvarjati (ali pa si 
predstavljati), da si recikliral 
ceh dve desetletji, od osemdese-
tih naprej, pri tem pa se niti 
lastnega štosa za pet minut 
nazaj ne spomniš? Kdo pa tega 
ne more narediti? Rečeno na 
način vulgarnega žargona 
Scary movieja: kdo ne more 
napisati takšnega scenarija na 
stranišču, med opravljanjem 
velike potrebe, na rolo toalet-
nega papirja? Ne rečem, da 
niso vsaj nekatere omenjene 
scene vredne posmeha; toda, 
da se posmehuješ samo njim, 
je dovolj kak dober pisni ko-
mentar, četudi na prej omenje-
no rolo - ni pa potrebno posneti 
kar celega filma. 

ZAZ vsekakor niso parodi-
rali le filmov, temveč v svojih 
najboljših trenutkih resnič-
nost samo, morda kar cel svet; 
podobno sta recimo počela 
brata Farelly (Nori na Mary). 

Trije bratje Wayans, gonilna 
sila tegale filma, tudi pri svo-
jih nekaj »kot da« črnsko poli-
tičnih dovtipih ne gredo do-
volj daleč; oziroma ti dovtipi 
niti ne morejo priti do izraza, 
ko pa črne in bele žrive padajo 
brez razlik in smisla; in nena-
zadnje je belka tista, ki ji niti 
smrt ne more zapreti ust. Črn-
ka pa je tista, ki jo kino obi-
skovalci ubijejo z užitkom, ker 
zaradi nje niso mogli videti 
kar nekaj poslednjih uspešnic. 
In zato, kot avtorji filma, poz-
najo samo njihove naslove. 
Uh, pa še ta spomin sega le 
leto ali dve nazaj. 

Film, da te kap, je enostav-
no premalo širok in preblizu 
kakršnemukoli popu, pa sa-
mo njemu, namesto da bi se 
kot funkcionalna parodija di-
stanciral - tako blizu, da je že 
obešen nanj, tako obešen 
nanj, da je že vsiljiv, in tako 
vsiljiv, da je že tečen. Film, ki 
zgleda kot fotokopiranje Kri-
ka, Šestega čuta. Vem, kaj ste 
storili lansko poletje. Čarovni-
ce iz Blaira, Osumljenih pet 
ter Matrice... fotokopiranje s 
pritiskom na napačen gumb, 
in nič več kot to. 

PETER ZUPANC 

Večna in neuničljiva uredni-
razvedrilnega programa na 

VSMiša Molk je javno zani-
ila, da je njen mladostni vi-
2 v kakršni koli povezavi s 
astično kirurgijo. Dama, ki 
je pred 20 leti kot prva 

'levizijska zvezda upala 
Dudarjeno pokazati ženske 
bline, trdi, da je na njej vse 
fo, kot je ustvarila narava, 
ima pa to bogastvo le lepo 
Zdržuje in nenehno skrbi 
iiij. 

Natalija Racman, ki se vse 
pogosteje pojavlja v dnev-
noinformativnih oddajah. 
Sklenila je, da bo kljub obilici 
dela in nastopanja vendarle 
doštudirala. Za diplomo se je 
žrtvovala celo tako, da se je 
odpovedala celotedenskemu 
srečanju novinarjev smučar-
jev na Krvavcu, čeprav je bil 
tam tudi njen novinarski 
mentor in legendarni televi-
zijski urednik Vlado Krejač. 
® Svoje čase je bil tudi Janez 
Čadež, ko je bil še čisto obi-
čajni novinar, redni udeleže-
nec novinarskih srečanj na 
smučeh. Celo medalje je po-
biral, vedo povedati njegovi 
starejši kolegi. To pot pa je bil 
v.d. generalnega direktorja 
RTV med udeleženci prisoten 
le kot tema pogovorov. Na 
Krvavcu je namreč novinar-
sko srenjo doletela novica, da 
je proti Čadežu vložena ka-
zenska ovadba zaradi zlora-
be položaja. Sindikalist Rajko 
Gerič, ki je z očitki o nepravil-
nostih vse skupaj sprožil, za-
deve ni komentiral. Je pa no-
vico v savni krvavškega hote-

la, skupaj s prijatelji, obilno 
žalil z nekaj steklenicami le-
denega šampanjca. 
• Novinarsko srečanje na Kr-
vavcu je izkoristil tudi Ludvik 
Škoberne in najavil, da bo 
vložil kandidaturo za general-
nega direktorja RTVja. Luka, 
ki na novinarskih srečanjih 
slavi med kolegi kot odličen 
kuhar štajerske kisle juhe, je 
prepričan, da bo RTVjevsko 
kuhinjo lahko vodil precej 
bolj uspešno kot njegov štu-
dentski in novinarski kolega 
Čadež. 
• Nova zvezda kuhanja na 
vse bolj prodorni TV3 pa 
utegne postati igralka Zvez-
dana Mlakar. Oddaja je sicer 

licenčna, za njeno izvedbo pa 
je poskrbela produkcijska hi-
ša, ki je v lasti bivšega novi-
narja Marijana Kregarja, ki 
je bil pred davnimi leti tudi 
pomočnik odgovornega 
urednika informativnega pro-
grama na TVS. 
• Jadranka Rebernik je po 
selitvah z medija k mediju na 
TV 3 končno našla samo se-
be. In voditelja nove politične 
oddaje. Odločila se je za od-
služenega politika Iva Hvali-
co, ki je bil 8 let zadolžen za 
zabavo poslancev v parla-
mentu. Zdaj bo v njegovih 
retoričnih spretnostih lahko 
uživalo vesoljno televizijsko 
gledalstvo. 

Vlado Krejač 

mladostni videz za us-
^̂ no kariero le ni vse, pa je 
Poznala mlada voditeljica 

Janez Čadež 

Gremo v kino! 
Pravilni odgovor na vprašanje prejšnjega tedna: Helen Hunt, 

ki igra tudi v filmu Daj naprej, je bila z oskarjem nagrajena za 
vlogo v filmu Bolje ne bo nikoU. Nagrajenci so: Jasna Drešček, 
Zidanškova 20, Šentjur; Gregor Petrovič, Miklošičeva 3, Celje 
in Staša Malgaj, Razgledna 1, Celje. Prejeli bodo vstopnico za 
ogled filma Celjskih kinematografov. 

Nagradno vprašanje: film Prežeči tiger, skriti zmaj, ki ima 
deset nominacij za oskarja, je posnel režiser Ang Lee, sicer 
znan po povsem drugačnih filmih. Kako se imenuje film, ki ga 
je posnel po scenariju Emme Thompson na osnovi znanega 
romana Jane Austin? 

Odgovore pošljite na Novi tednik, Prešernova 19, 3000 
Celje, do ponedeljka, 26. marca. Izžrebali bomo tri dobitnike 
vstopnice za ogled filma. 

VRtlUAK POLK IN 
VALČKOV 
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ODMEVI 

Črna gradnja 
pod streho, 

inšpektorji pa 
nic 

v Novem tedniku (št. 10) 
sem prebral članek, ki ga je 
pod zgornjim naslovom napi-
sal novinar Brane Jeranko. 
Ker bi si bralci tega članka 
lahko ustvarili napačno sliko 
ali mnenje, sem se odločil na-
pisati nekaj pojasnil. 

V članku piše, da imamo v 
Šentjurju kar tri, po vsej Slo-
veniji odmevne črne gradnje, 
ni pa omenjena še četrta, ki jo 
izvaja občina, ki ima Jurija 
Malovrha za župana. S to čr-
no gradnjo sta občina in kra-
jevna skupnost storili nepo-
pravljivo škodo kraju in neka-
terim občanom. Gre za na 
črno zgrajeno pokopališče, 
na katerem so pokopali že 
približno stopetdeset pokoj-
nikov, dejavnost pa se nada-
ljuje z razširitvijo, in to v nas-
protju z zakonom o pokopa-
liščih, v nasprotju z mnenjem 
strokovne komisije, ki je ugo-
tovila, da ta prostor ni prime-
ren za pokopališče, in nav-
kljub pritožbam občanov. To 
ni javno dobro, ampak javna 
škoda. 

Proti takemu početju Obči-
ne Šentjur se borim že petind-
vajset let, štirinajst let pa je 
minilo od takrat, ko sem tožil 
občino in krajevno skupnost 
ter zbral za okoli štiri kilogra-
me dokumentov. Ta moja 
tožba še do danes ni rešena, 
oni na občini pa s svojo črno 
gradnjo kar nadaljujejo. Zato 
bi se naslov članka moral gla-
siti: »Občina Šentjur izvaja čr-
no gradnjo«, s katero ustvarja 
nepopisno in nepopravljivo 
škodo. Inšpektorji in sodišče 
pa nič. 

V članku se avtor sprašuje, 
ali smo pred zakonom res vsi 
enaki. Če pomislim na moj 
primer, bi lahko rekel, da še 
zdaleč ne. Če bi namreč obči-
na mene tožila za podoben 
primer, proces na sodišču ne 
bi trajal že dolgih 14 let. 

Med črno gradnjo v Planin-
ski vasi pri Planini in črno 
gradnjo Alojzije Erjavec v Pla-
ninci pod Kalobjem je velika 
razlika. Črna gradnja »asfalt-
ne baze« res ne sodi v Planin-
sko vas. Ta asfaltna baza bi s 
hrupom in onesnaževanjem 
povzročala nepopravljivo 
škodo, zato bi se za asfaltno 
bazo lahko našla bolj primer-
na lokacija, ki ne bi ogrožala 
tamkajšnjega prebivalstva. 
Črna gradnja Alojzije Erjavec 
v Planinci pod Kalobjem pa 
ne bi ogrožala nikogar,, am-
pak prav nasprotno. Štiri dru-
žine bi dobile lep dom, na 
zapuščeni kmetiji z razpadli-
mi poslopji bi pridobili eko-
loško lepo urejeno kmetijo. 
Večja zgradba na tem mestu, 
tudi če bi zidali grad, pa ne 
more motiti nikogar, ker je v 
skritem kraju in na samoti. 
Mislim, da bi bil vsak dober 
župan le vesel, da so prišli 
ljudje, ki so to zapuščeno 
kmetijo začeli obnavljati in 
zato ne bi nasprotoval pri pri-

dobivanju gradbenega dovo-
ljenja. 

Razmišljal sem, zakaj gos-
pod Malovrh nasprotuje 
gradnji v Planinci in pelje tak 
»halo« zoper to črno gradnjo. 
Mar hoče usmeriti pozornost 
na druge črne gradnje in s 
tem prikriti občinske? 

SLAVKO JAZBINŠEK, 
Šentjur 

PREJELI 
SMO 
Izjava 

Upokojenci iz Celja in oko-
lice. zbrani (16. marca v Celju) 
na javni tribuni z naslovom 
Slovenska država in pokojni-
ne, ostro protestiramo proti 
nezakonitemu postopku, ki 
sta ga izvedla Vlada Republi-
ke Slovenije in Državni zbor, 
ko je bil po hitrem postopku 
in brez utemeljenih analiz 
dne 20. decembra lani sprejet 
Zakon o spremembah in do-
polnitvah Zakona o pokojnin-
skem in invalidskem zavaro-
vanju. S tem zakonom so bile 
nezakonito odvzete pravice 
upokojencev do poštenega in 
zakonitega usklajevanja po-
kojnin. Upokojence s pod-
povprečno pokojnino, teh pa 
je več kot polovica, je ta nove-
la potisnila še globlje v revšči-
no. 

S tem nezakonitim pose-
gom želi država pokriti prora-
čunsko luknjo in luknjo v po-
kojninskem skladu! Luknje v 
pokojninskem skladu ne bi 
bilo, če bi država poravnala 
vse svoje obveznosti do skla-
da, proračunska luknja bi bila 
lahko pokrita z doslednim iz-
terjevanjem davkov, zlasti pri 
velikih finančnih organizaci-
jah, kot so, med drugimi, tudi 
velike igralnice in zavaroval-
nice. 

Podpisani upokojenci v ce-
loti podpiramo vse, ki so pri 
Ustavnem sodišču R Slovenije 
vložili pobudo za presojo za-
konitosti zadnje novele Zako-
na o pokojninskem in invalid-
skem zavarovanju. Zahteva-
mo, da se te pobude rešijo v 
kratkem roku. 

Podpisani upokojenci pro-
simo in pozivamo Varuha člo-
vekovih pravic Republike Slo-
venije, da v okviru svojih pri-
stojnosti in s svojim vplivom 
pomaga, da Ustavno sodišče 
R Slovenije v čim krajšem 
možnem času izvrši posto-
pek za presojo zakonitosti 
novele Zakona o pokojnin-
skem in invalidskem zavaro-
vanju ter o tem odloči. 

UDELEŽENCI JAVNE 
TRIBUNE (podpisi) 

Spoštovani 
gospod mag. 
Aleš Demšar! 

Gradivo, ki ste ga zlona-
merno uporabili in predvsem 
napačno interpretirali, na 15. 
strani navaja zaključke za 
Cinkarno (citiramo le del, ki 
se nanaša na spremembe in 
dopolnitve obstoječega zazi-
dalnega načrta odlagališča 
Cinkarne Celje Za Travni-
kom): 

»Treba je poudariti, da Cin-
karna Celje ni kakšen one-

snaževalec z radioaktivnimi 
snovmi. Problematična je le 
titanova ruda. Piritni ogorki 
so po aktivnosti v mejah zem-
lje in so takorekoč neaktivni. 
Podobno velja za vzorec iz 
Žepine ter vzorec nevtralizi-
ranega blata kot odpadnega 
produkta kemičnih proizvo-
denj.« 

Tako z vaše strani navede-
na raziskovalna naloga samo 
potrjuje, da je nevtralizat (sa-
dra) neaktiven in da so na-
slednje izjave Cinkarne točne: 

Sadra iz proizvodnje pig-
mentnega titanovega dioksi-
da oziroma odložen sedi-
ment nevtralizata v odlagališ-
čih Za Travnikom in v Bu-
kovžlaku ne vsebuje nevar-
nih snovi in je v skladu s 
Pravilnikom o ravnanju z od-
padki (Ur. list RS, št. 84/98 in 
45/00) nenevaren odpadek z 
nazivom: sadra iz proizvod-
nje titanovega dioksida. 
Obravnavana odpadna snov 
je klasificirana kot drugi od-
padki iz anorganskih kemij-
skih procesov pod številko 
oznake odpadka: 06 11 01. 
tako kot v drugih državah 
Evropske unije. 

S spremenjenim načinom 
odlaganja sveže sadre, ob 
hkratni sanaciji stare mokro 
odložene sadre s suhim odla-
ganjem, bi bili obe odlagališči 
ponovno zapolnjeni na istem 
mestu, tokrat samo z zgošče-
no sadro, to je s trdnim filtr-
skim kolačem sadre, ki bi ga 
Cinkarna pridobila z dehidra-
cijo gošče z membranskimi 
filtrskimi stiskalnicami. Suho 
odložena sadra bi bila na suhi 
deponiji komprimirana in se 
bi obnašala kot trden intertni 
material - zemljina. Čeprav ni 
pričakovati izcedkov iz izlu-
ževanja suho odložene sadre, 
bi bili morebitni izcedki in 
izlužki po kemični sestavi po-
dobni kot je prelivna tekoča 
faza že sedaj, ki je po vsebno-
sti radionukleidov pod vred-
nostmi mej letnega vnosa iz-
vedenih koncentracij, veljav-
nih za pitno vodo. Veljavna 
zazidalna načrta pa že sedaj 
opredeljujeta možnost za 
zgostitev in zazelenitev odla-
gališča. 

Sanirani, zapolnjeni in re-
kultivirani odlagališči bi sko-
raj sonaravno vrnili v naravno 
okolje 40 ha trdne površine 
pri odlagališču Za Travnikom 
in 26 ha trdne površine pri 
Bukovžlaku. 

Piritni ogorki se nahajajo v 
odlagališču trdnih odpadkov 
Cinkarne v Bukovžlaku, od 
koder so bili delno izkopani 
in uporabljeni pri gradnji pre-
grade Za Travnikom za zapol-
nitev zračne strani pregrad-
nega telesa zaradi dobrih 
geomehanskih lastnosti. 

V kolikor bi imeli še dvome 
v povezavi z odpadnimi snov-
mi in obremenjevanjem oko-
lja iz proizvodnje pigmentne-
ga titanovega dioksida v Cin-
karni, se lahko obrnete na 
Zdravstveni inšpektorat in/ali 
na Inšpektorat za okolje. Cin-
karna je odgovorna za ravna-
nje v skladu z zakonodajo in 
je ves čas pod redno kontrolo 
inšpekcij. 

Za Cinkarno kot investitor-
ja ni največji problem dolgo-
trajnost predvidenega uprav-
nega postopka, ampak zamu-
de pri tem zaradi pritožb ti-
stih. ki jih določena gradnja 
oziroma sprememba lahko 
prizadene. Običajno gre pri 
takšnih pritožbah za namiš-

ljeno ogroženost, nevoščlji-
vost, poravnavanje starih ra-
čunov itd. 

Zato Cinkarna pričakuje 
korekten upravni postopek, v 
katerem bodo javno vključeni 
vsi prizadeti in ponuja dobre 
rešitve ter dodatno pripravlja 
podrobnejše utemeljitve in 
potrditve, ki jih je mogoče 
hitro preveriti. Vsa uradna so-
glasja, ki jih želi pridobiti, bo-
do vsebovala vse odgovore 
na vse dane pritožbe. Cinkar-
na Celje ne želi pritožb brez 
tehtnih ali zelo tehtnih razlo-
gov, kakor tudi ne pritožb iz 
veselja do nagajanja ali želje 
po uveljavljanju. 

Zato Cinkarna pričakuje od 
vas oziroma vašega Društva 
civilna družba Celje, da javno, 
po enakem postopku kot ste 
ga sami izbrali, prekličete na-
pačno interpretirane informa-
cije iz uporabljene raziskoval-
ne naloge bivših dijakov 
STŠC. Cinkarna smatra, da so 
vsi problemi rešljivi s skupni-
mi napori, zato se bo v karse-
da tvorno vključevala v njih 
reševanje. Varuh človekovih 
pravic pa bo tudi moral že 
enkrat spregovoriti o »infor-
macijskem onesnaževanju« 
na rovaš ugleda in imena Cin-
karne. 

Lepo vas pozdravljamo, če 
potrebujete še kakšna poja-
snila, pa nas lahko pokličete. 

DANUEL ALEKSANDER 
PODPEČAN, univ. 

dipl. inž. kem., 
vodja projekta in pomočnik 

gen. direktorja d.d., 
s sodelavci 

»Delo« zatajilo 
komedijante 

Priznanje, imenovanje žlaht-
ne komediantke leta, je letos, 
po odločitvi strokovne žirije, 
pripadlo igralki Anici Kumrovi 
iz Celja, za vlogo v predstavi 
SLG Celje Revizor. V imenu 
navdušenih gledalcev ji iskreno 
čestitam. 

K pisanju teh vrstic me je 
spodbudilo mlačno pisanje v 
časniku Delo ob zaključku le-
tošnjih Dnevov komedije v 
Celju, ko so razglasili najboljše 
komedijante in podelili ostala 
priznanja. Nekaj malega je pi-
salo le v rubriki Na kratko na 
zadnji strani, na straneh kultu-
re pa nič, kaj šele na prvih 
straneh. Kje so pravi občutki 
za kulturo in zakaj pri Delu 
takšna poročevalska hlad-
nost, se sprašujem. So nekate-
ri res že tako zakrneli, zamak-
njeni, drugam usmerjeni? 

Tudi igralka Anica Kumro-
va, ki je (ob komedijantu leta 
Gojmirju Lešnjaku) zdaj že 
drugič prejela laskavi naziv, je 
poročevalsko abstinenco ča-
snika Delo komentirala gren-
ko, zgolj z besedo: »Zame-
rim!« 

Moti me, da ta zvrst kulture, 
ki je ljudem še kako potrebna, 
ostaja v senci. Tudi sam čutim 
potrebo po komediji, zato 
sem ji zelo naklonjen. 

VLADO PAREŽNIK, 
Mozirje 

Naše hčere V 
Milanu 

Neka petnajstletna deklica 
je sanjala o svetovni mane-
kenski karieri. O tem bo, ko 
odraste, sanjala tudi moja hči. 
Ker je to čas manekenskih 

sanj, ki jih, bolj ali manj. sa-
njamo vsi. Če oporne točke 
ne najdemo v življenjski 
stvarnosti, jo poiščemo v na-
mišljenem, paralelnem življe-
nju. Neka petnajstletna dekli-
ca, neka naša hči, je to para-
lelno življenje odkrila v neki 
manekenski agenciji v Mila-
nu. Sanje so se ji razblinile v 
bolnišnici, s spoznanjem, da 
so za njo alkohol, droga, posi-
ljevanja, seksualne orgije. 

O tem sva ob popoldan-
skem čaju debatirali s prijate-
ljico. »Presneto, kaj nihče v tej 
družbi ne pozna ozadja bleš-
čečih manekenskih karier in 
zakaj se o tem javno ne spre-
govori!« sem se jezila. »O, ja, 
vse je zapisano, toda nihče 
ničesar ne bere,« mi je odgo-
vorila malodušno. Naslednji 
dan mi je prinesla (zaposlena 
je namreč v knjižnici) knjigo z 
naslovom Oblačenje, meni 
neznanega slovenskega av-
torja (Anej Sam). Knjiga je 
izšla pred šestimi meseci in v 
njej je, v besedilu o maneke-
nih, natančno opisana zgod-
ba iz Milana, ki v teh dneh 
razburja slovensko javnost. 
Iz besedila o avtorju izvem, 
da je že zdavnaj opozarjal na 
tragične posledice maneken-
skih sanj in starševskih upov, 
da bi skozi »uspešnost« otrok 
skompenzirali zgrešenost 
lastnih življenj. Namreč, nje-
gova knjiga Lepotice in zveri 
iz leta 1990, je galerija tragič-
nih usod naših prelepih hče-
ra, ki so vzneseno zakorakale 
po lepotnih odrih. 

JANJA ŽNIDARŠIČ, 
Ljubljana 

ZAHVALE, 
POHVALE 
Na obisku v 
štorski lnexi 

Na povabilo glavnega di-
rektorja Inexe Štore, dipl. ing. 
Marjana Mackoška, smo kon-
cem februarja obiskali žele-
zarno. 

Glavni direktor nam je te-
meljito predstavil železarno, 
nato pa smo si ogledali proi-
zvodnjo in spoznali utrip dela 
štorskih železarjev. Člani 
obeh borčevskih organizacij 
smo dobih popolnoma dru-
gačno mnenje o železarni, saj 
smo se lahko osebno prepri-
čali, da gre za zelo urejeno 
podjetje, ki več kot polovico 
svoje proizvodnje izvozi na 
najbolj zahtevna tržišča 
(predvsem za avtomobilsko 
industrijo) in ki veliko vlaga v 
investicije. Prijetno nas je pre-

senetila tudi urejenost po(j 
ja. 

Takšnih in podobnih ( 
skov si še želimo, kljub tei 
da smo starejši in v zaslu 
nem pokoju. Zanimalo nas 
tudi, kako danes poteka d 
v ^:)odjetjih, kjer so lasti 
tujci. V Štorah so to Švec 
60-odstotnim lastništvom 
Inexi smo tudi spoznali, 
delavske pravice niso krše 
kot se to pogosto dogaja 
nekaterih drugih podjet 
kjer so lastniki tujci. Tu mj 
mo predvsem na trgov 
podjetja. V tovarni je pr« 
avtomatov z raznimi napil 
česar v naših časih, seveda, 
bilo. Veliko sredstev naii 
njajo tudi v izobraževanju 
poslenih, računalniki pa so 
skoraj na vsaki mizi. 

Vodstvu lnexe Štore 
zahvaljujemo za odličen sp 
jem in pogostitev ter og 
železarne, celotnemu kolei 
vu pa želimo veliko delo^ 
uspehov. ' 

JANEZ GRADlŠ^ 
C 

8. marec 
v domu i 

upokojencev) 
Šmarju 

v Domu upokojen 
Šmarje pri Jelšah so nar 
počastitev 8. marca in 401 
čenikov pripravili lepo pt 
ditev. Dan pred 8. marčen 
nas obiskali predstavi 
društva invalidov iz Šentji 
z moškim pevskim zbor 
in Aktiv kmečkih žensk» 
sele kmetice« in nam prij 
vili bogat kulturni progran 

Najprej sta nas v polni ^ 
rani velike jedilnice pozdr 
la harmonikar in mali klan 
tist. Za tem je nastopil mc 
pevski zbor pod vodstven 
Martina Avžnerja, ob spn 
Ijavi muzikantov pa so vei 
kmetice uporabile si 
kmečke inštrumente, od ž 
in stolice za klepanje kose 
do »rifl mašine«. V uri traj 
čem kulturnem program^ 
je zvrstila vrsta lepih pesm 
skladb. Na sam praznik 
sta glavna sestra Majda in 
cialna delavka gospa Carr 
že zjutraj voščili vsem ^ 
skam in jim razdelili nagel 

Razvedrilo je tisto, 
osamljenim in bolnim ljuc 
v jeseni življenja veliko 
meni. Včasih tudi veČ 
zdravila. Zato se upravi dc 
upokojencev stanovalci is' 
no zahvaljujemo, da nan 
omogočila tako lepo prir 
tev, ki nam bo ostala v n̂  
zabnem spominu. 

HILDA LOKOVŠ 
DU Šmarje pri Je' 
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Celjsko sejmišče diši po bencinu 
^pister za promet Jakob 
^ n i k je na Celjskem sej-

yteraj slovesno odprl že 
^ajsti sejem Avto in vzdr-
^̂ pje, edino specializirano 
jĵ editev avtoremontne stro-

Sloveniji, četrti Moto boo-
^^motocikli in pripadajočo 
ijĝ o ter obsežno razstavo 
^ a r s k i h vozil. Vsi trije 
•jjii bodo vrata zaprli v ne-
lljo-
JO besedah direktorja Celj-

sejma mag. Franca Pan-
je sejemski trojček naj-

â prireditev v Celju po je-
,5l(em Mednarodnem obrt-

sejmu. Letos bo potekal 
fna 33.000 kvadratnih me-
j od tega bo 16.500 kvadrat-
i flietrov pokritih razstavnih 
iTŠin, 6.000 kvadratnih me-
/̂pa zunanjih razstavnih po-

in. Skupaj z zastopanimi 
djetji se bo predstavilo 388 
stavljavcev iz več kot dvajse-
držav, od tega na sejmu Avto 
vzdrževanje 288, na sejmu 
ito boom 40, 60 pa na razsta-
gospodarskih vozil. Med 

glavnimi razstavljavci so pred-
stavniki iz vseh sosednjih držav. 

Sejem Avto in vzdrževanje se 
je razvil v edino prireditev, kjer 
je predstavljena celotna ponud-
ba na področju avtoremontnih 
dejavnosti. Tako bo letos moč 
videti obsežen program od 
opreme za avtomehanične, av-
tokleparske, avtoličarske in 
vulkanizerske delavnice, do re-
zervnih delov in dodatne opre-
me za vozila. Med številnimi 
strokovnimi srečanji, ki bodo 
spremljali prireditev, velja pou-
dariti nedeljski zbor članov sek-
cije za promet, na katerem bo-
do razpravljali o problematiki 
parkirnih mest, ki so po novi 
zakonodaji pogoj za licenco av-
toprevoznikov. 

Osrednja tema spremljeval-
nega sejma Moto boom bo 1. 
Bike show, kjer bodo razstav-
ljene atraktivne predelave 
motociklov. »Na ogled bo ve-
liko zanimivih motociklov, ki 
jih v Sloveniji še ni bilo mogo-
če videti. Med njimi tudi mo-
tocikel, ki je na največjem 

tovrstnem srečanju v Daytoni 
dobil eno izmed nagrad,« ob-
ljublja projektni vodja sejmov 
Robert Otorepec. Moto boom 
je postal tudi svojevrstno sre-
čanje slovenskih moto klu-
bov, dodaten čar prireditvi pa 
bo dajal razstava oldtimerjev 
izpred druge svetovne vojne. 

Po uspešni lanski premieri 
razstave gospodarskih vozil, 
logistike in transporta bodo 
letos predstavljene vse znam-
ke težkih gospodarskih vozil, 
prisotnih v Sloveniji, poleg 
njih pa še lahka gospodarska 
vozila, dostavna vozila, avto-

busi, nadgradnje, priključki, 
oprema in rezervni deli. Obi-
skovalci bodo lahko vsa vozila 
tudi preizkusili na sejemskem 

poligonu, kar je edinstvena 
ponudba sejma v Celju. 

Letos bo v spremljevalnem 
programu ponovno tekmova-

nje za vulkanizerja leta, ki bo 
potekalo v živo pred gledalci, 
poleg njih pa se bodo pomerili 
tudi učenci avtomehaničnih 
strok. Letos so prvič pripravili 
gala ples avtoremontarjev (v so-
boto zvečer), kar je pomemben 
korak za druženje in vzpostav-
ljanje stikov med člani panoge. 

Organizatorji so pripravili tu-
di številne obsejemske priredi-
tve. Obiskovalci se bodo lahko 
preizkusili v treningu varne 
vožnje Braneta Kiizmiča, v vož-
nji s skuterji ali gokardi, zani-
miva bo tudi razstava predvoj-
nih vozil v Sloveniji. V soboto 
bodo imeli svoj dan motoristi, 
ko bo v dvorani C na sejmu 
Moto boom ves dan potekal 
pester program. 

Sejemska vrata bodo odprta 
vsak dan od 9.30 do 18.30, cena 
celodnevne vstopnice bo znaša-
la 900 tolarjev, cena popoldan-
skih vstopnic in vstopnic za 
učence, dijake, študente in upo-
kojence pa 600 tolarjev. 

SEBASTUAN KOPUŠAR 
Foto: GREGOR KATIČ 

Letošnja bera avtomobilov sicer ni tako obsežna kot lani, zato pa bodo na svoj račun 
zagotovo prišli ljubitelji motociklov. 

Po novem tudi clio techno 
v teh dneh je začel novomeški Revoz ponujati novo 
pedenko clia z oznako techno. 
Gre za razhčico, ki jo poganja novi 1,2-htrski bencinski 
otor s po štirimi ventili na valj, ki je premiero najprej doživel 
malem twingu. Motor zmore 75 KM, pri cliu techno pa je 
aven še precej serijsko vgrajene opreme, recimo dve čelni 
afni varnostni blazini, osrednja ključavnica z daljinskim 
pjiNljanjem, električni pomik prednjih stekel, servo ojačan 
p ipd. Osnovna izvedenka tega clia je na voljo za 1,86 (s 
m vrati), petvratna pa je naprodaj za 1,95 milijona tolarjev. 

Za 5,4 milijona tolarjev že lahko kupite športni kupe razreda C. 

Po limuzini tudi Icupe 
Mercedes Benz ne drži kri-
^ rok in ne spi na lovori-

dobrega lanskega po-
[̂ anja. Tudi tako, da po 
^em postopku predstavlja 
N izvedenke mercedesa 
I 
p- marca bo slovenskim 
'Pcern na voljo športni kupe 
^̂ d̂a C (ali sports coupe), 
" Pomeni, da bo ob nekaj 
jsiieje predstavljenem kom-

razred C (ah CT) mogoče 
"̂'ati med tremi karoserif-

izvedenkami: že znano 
'^zino, sedaj predstavlje-

kupejem in prihajajočim 
T^bijem. Športni kupe raz-

C je seveda precej krajši 
limuzine (za 18 centime-

, Vendar ustrezno nižji in 
••Nekaterimi stilističnimi ele-

(recimo zadnjimi luč-
,' Veliko prednjo masko in 

prednjimi lučmi ipd.) doka-
zuje hišno poreklo. Čeprav 
kupe, se ponaša z dokaj veli-
kim prtljažnikom (310 li-
trov), ki ga je mogoče s podi-
ranjem zadnjih sedežev še po-
večad. Obhkovna posebnost 
je tudi zelo veliko sončno ok-
no (panoramsko, mu pravijo) 
na strehi, ki je seveda napro-
daj za doplačilo, pa tudi majh-
no podolgovato okence na 
zadnjih vratih. V notranjosti 
izjemnih posebnosti ni, ven-
dar je treba omeniti, da je tudi 
sedenje zadaj dokaj udobno, 
pa čeprav gre za kupe. Avto 
ponuja marsikaj tistega, kar je 
na voljo tudi v večjih merece-
desih, denimo informativni 
sistem COMAND z navigacij-
skim sistemom, pa napravo 
linguatronic, ki omogoča gla-
sovno vodenje telefona in ra-

dijskega sprejemnika ipd. Se-
rijsko je avto opremljen s šest-
stopenjskim ročnim menjal-
nikom, za doplačilo pa ponu-
jajo sequentronic, ki omogo-
ča tako avtomatično prestav-
ljanje kot sekvenčno izbiranje 
šestih prestav. Motorjev je pet, 
štirje bencinski in turbodizel-
ski iz serije CDI. C 180 tako 
poganja 1,8-litrski agregat s 
129 KM, C 200 kompressor 
zmore 163 KM, C 230 kom-
pressor pa 197 KM. CDI motor 
ima pri gibni prostornini 2,2-
litra na voljo dovolj prijetnih 
143 KM. Kot pravi uradni za-
stopnik Mercedes Benza pri 
nas, računajo, da bodo letos 
prodah od 130 do 140 šport-
nih kupejev razreda C, pri če-
mer je naosnovnejša izveden-
ka na voljo za približno 5,4 
milijona tolarjev. 

Alfa romeo 147 gre izjemno dobro v promet. 

Februar v znaku minusa 
Strah pred morebitno večjo 

krizo predvsem v ZDA očitno 
hromi tudi prodajo novih av-
tomobilov v Zahodni Evropi. 

Februarja so tam prodali 
1,08 milijona avtomobilov. 
To je bilo za 8,7 odstotka 
manj kot februarja lani. Skrb 
zbujajoče pa je predvsem 
dejstvo, da je ta padec že 
osmi po vrsti v lanskem in 
letošnjem letu. Prodaja se je v 
drugem letošnjem mesecu 
opazneje povečala predvsem 
v Franciji (plus 5 odstotkov), 
pa v Veliki Britaniji (za 3,2 
odstotka več), medtem ko je 
bilo kupcev v Nemčiji za pet 
odstotkov manj, v Italiji za 
2,1 odstotka manj, ipd. Kljub 
temu si je tudi februarja naj-
večji tržni delež priborila 
korporacija Volksvvagen 
(18,6 odstotka trga), vendar 
je bila prodaja manjša za 0,8 
odstotka. Na drugem mestu 
se drži skupina PSA (Citroen, 
Peugeot), na tretjem pa 
evropski del General Motor-
sa. Po svoje je zanimiv Fiat, 
katerega prodaja se je sicer 
nekaj zmanjšala (minus 5,2 
odstotka), vendar je to še ved-
no manj kot je bilo splošno 
februarsko zmanjšanje posla. 
Je pa za italijansko korpora-
cijo, še posebej tovarno Alfa 

Romeo, razveseljivo to, da 
gre nova alfa 147 izjemno 
dobro v promet, saj naj bi 
bilo kupcev celo več kot zmo-
re tovarna narediti vozil. 

Med tistimi, ki jim gre letos 
slabo, so japonske avtomo-

bilske hiše, saj se je njihov 
posel zmanjšal za 13,5 od-
stotka, še na slabšem pa so 
južnokorejske avtomobilske 
tovarne, ki so v omenjenem 
času prodale za skoraj 35 od-
stotkov manj. 
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Krila, ki vabijo veter 
frfotava, nagubana, nabrana, cvetlicna, lesketajoča, tudi zavezniška, ker zakrijejo napakice na postavi od bokov do kolen 

pisalo se je leto 1947. Svet, 
^ vedno navajen togih barv 
jn strogih krojev oblačil, ki 
^ je narekovala povojna 

Lpodarska in politična 
l^za, je doživel pravi modni 
jok. 

hcreator Christian Dior je 
odgovor splošnemu po-

jjanjkanju prikazal svojo 
Cfvo žensko kolekcijo, ime-
•povano Corolle Line, ki je 
Itasneje dobila vzdevek 
„ew-look. Šokiral je pred-
vsem z bogato nabranimi 
oblekami oziroma krili, ki 
[o se kot cvetovi razprosti-
rale pod ozkimi ženskimi 
[pasovi . 

Nagubana, nabranai drapi-
rana, pogosto podložena s čip-
kastimi podkrili in tilom, kar 
jim je dalo še bolj košat videz, 
so bila pravo nasprotje dolgo-
časni, asketski sivini preteklih 
let. Antipod prejšnji modni 
filozofiji so bile tudi barve in 
vzorci: svetle, optimistične, 
posute s cvetjem, pikami... 

In kaj ima ta skok v zgodovi-
no mode opraviti z današnji-
mi vzdušji? Kar poglejte, le-
tošnja krila so simpatična 
reinkarnacija Diorjevega new 
- looka! 

Vse se je začelo lani, ko je 
Muccia Prada poslala na 
modno stezo manekenke, ob-
lečene v lahke oblekice, posu-
te s cvetlicami, v pasu »prere-
zane« in še dodatno poudarja-
joče vitko postavo z usnjenim 
ah pasom iz blaga. Letos pa so 
petdeseta modna leta »udari-

la« tako silovito, da jih nika-
kor ne moremo spregledati. 

Če ste ob tej staro-novi no-
vosti pomislili, da je ta modna 
linija namenjena le mladen-
kam, nimate povsem prav. Po-
stavam, ki niso rosnih let. 

trendi res ne priporočajo dež-
nikasto nabrane in s bogatimi 
spodnjimi krih napihnjena 
krila, ki s svojo razigranostjo 
prav vabijo veter, da se ujame 
vanje in poigra z njimi. Kot 
denimo po vzoru Alice iz ču-
dežne dežele ali tistega legen-
darnega filmskega prizora z 
Marilyn Monroe, ko ji veter iz 
jaška podzemne železnice na-
gajivo dviguje široko plisira-
no krilo. 

Povsem sprejemljive pa so 
variacije na temo: v pasu di-

skretno nabrano, položeno v 
gube ali ukrojeno le na zvon. 
Zvonasto krilo je pravzaprav 
ena izmed najbolj prijaznih 
pogruntavščin letošnje mo-
de, saj pristoja resnično vsem 
postavam in rojstnim letni-
cam. Z individualno korekci-
jo dolžine in ustrezno kombi-
natoriko z zgornjimi deli ob-
lačil. 

Široko krilo namreč (ob po-
goju, da je pas vitek) imenitno 
zakrije ne prav idealno obli-
kovane boke, kakšno maščob-
no blazinico na trebuhu in 
premočna oziroma s celuli-
tom obložena stegna. 

Pripravila: VLASTA 
CAH-ŽEROVNIK 

Prada 

Miu Miu 

NAMIGZANAKUP 

Tudi za polovico cenejši 
V Gosposki ulici 2 v Celju 

že vrsto let domuje prodajal-
na prestižne ameriške bla-
govne znamke Diesel. Znani 
so predvsem po jeansu in 
športni konfekciji nasploh, 
zanje čase pa ponujajo tudi 
obutev. Do ponedeljka, 2Z 
marca, ponujajo 30- do 50-
odstotno znižanje cen kon-
fekcije. 

Predvsem zaradi manjkajo-
čih številk so cene nekaterim 
tekstilnim izdelkom občutno 
znižah. Največ imajo seveda 
raznih hlač iz jeansa. Modele 
hlač iz brušenega jeansa boste 
lahko kupili za 7.140 tolarjev, 
hlače iz platna, primerne za 
toplejše dni, boste našli že za 
3.950 do 6.450 tolarjev, za 
moške ali ženske hlače iz ža-
meta (unisex) pa boste odšteh 
7.740 tolarjev. Barvni jeans 
ponujajo za 9.730 tolarjev. 

Ženske majice in srajčne 
bluze stanejo zdaj od 3.540 do 
8.100 tolarjev, moški pulover-
ji in majice pa od 3.540 do 
10.740 tolarjev. 

Čeprav se zima, ki je prav-
zaprav ni bilo veliko, počasi 
tudi uradno poslavlja, bo 
morda vseeno zanimiv vsaj 
ogled moških in ženskih zim-
skih jaken. Tudi tem so na-

mreč znižali ceno za 50 od-
stotkov. 

Sicer pa je med ljubitelji 
znamke Diesel že dolgo znano, 
da ponujajo še mnogo več. 
Najbolj znani so po prodaji 
športne obutve lastne blagovne 
znamke. Ti modeU niso zniža-
ni, stanejd pa od 7.990 (natika-
či) do največ 21.590 tolarjev. 

Moški imajo radi usnjene 
obeske z njihovo znamko ali 
denarnice z znamko Diesel, te 
stanejo že od 2.990 do 4.490 

tolarjev. Še vedno so modne 
tudi manjše torbice za okrog 
pasu, te stanejo prav tako 
4.490 tolarjev. Nahrbtnikom 
in drugim torbam pa se cene 
gibljejo od Z990 do 9.990 
tolarjev. In nikar ne pozabite 
na njihova sončna očala, ta 
bodo iz dneva v dan bolj nepo-
grešljiva. Tudi tem so cene 
znižah, modeli so različni in 
zato tudi cene, gibajo pa se 
okrog 10.000 tolarjev. 

MOJCA MAROT 

Nagradno vprašanje marca: 
KDO IN KJE JE LETA 1873 PATENTIRAL PRVE HLAČE IZ 

DŽINSA, SLOVITE KAVBOJKE? 
a. Kenzo Takada v Pekingu; 
b. Levi Strauss v San Franciscu; 
c. Robert Piguet v Barceloni. 

Odgovor na 
nagradno vprašanje: 

Ime in priimek: 

Točen naslov: . 
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Celjani s trnicom 
Smuč okrožnega državnega tožilca, soma direktorja pošte - Celjanka z ribiškim izpitom živi v Albaniji 

Veliko ljudi na odgovor-
nih položajih se v prostem 
času ukvarja z ribolovom, 
ki menda sprošča in pomir-
ja živce. V Ribiški družini 
Celje, ki je imela prejšnji 
četrtek letno in volilno 
skupščino, je med 340 člani 
(med njimi 14 članic) kar 
nekaj znanih Celjanov, bolj 
ali manj navdušenih ribi-
čev. 

Član izvršnega odbora je 
okrožni državni tožilec v Ce-
lju Ivan Žaberl, ki ima v 
ribiški družini posebej na 
skrbi pravne zadeve, z njimi 
pa veliko odškodninskih zah-
tevkov v zvezi z zastrupitva-
mi in podobnim. Med ribiče 
je prišel v času svoje policij-
ske službe, saj ribiči precej 
sodelujejo s pohcijskimi po-
stajami že zaradi krivolova. 

Ribolov ga je pritegnil, da-
nes lovi največ skupaj z bra-
trancem Mirom Žaberlom 
(Celjan Miro je državni pod-
sekretar v ministrstvu za no-
tranje zadeve v Ljubljani ter 
član šempetrske ribiške dru-

žine). Lovita ob Savinji, Hu-
dinji ter Šmardnskem jezeru, 
ob morju pa se Ivan najrajši 
potaplja. Ivan Žaberl je ulovil 
v Savinji pred leti 63 centi-
metrov dolgega smuča, v 
glavnem pa se ponaša z nekaj 
kilogramov težkimi krapi iz 
celjskega jezera. 

Sicer pa je okrožni državni 
tožilec eden od ustanovite-
ljev Društva maratoncev in 
pohodnikov Celje ter od usta-
novitve pred petimi leti nje-

gov predsednik. Društvo pri-
pravlja vsako prvo soboto v 
septembru Maraton Celje-Lo-
garska dolina (letos bo prvič 
vključen v Euro-cup), letos 
bo že njihov deseti Maraton 
državnosd, imajo Binkoštni 
pohod v Pilštanj... Ivan Ža-
berl je prav tako tajnik ZŠAM 
Celje (združenja šoferjev in 
avtomehanikov), kjer je član 
že četrt stoletja. 

Izvira iz Svetega Štefana v 
občini Šmarje pri Jelšah, od 
koder se je družina v njegovih 
otroških letih priselila v Ce-
lje. V službi je začel kot pro-
metni policist v Celju ter na-
daljeval kot pomočnik ko-
mandirja v Žalcu, komandir 
v Šentjurju in inšpektor za 
posebne naloge celjske poli-
cijske uprave, po diplomi na 
pravni fakulteti in pravosod-
nem izpitu pa kot inšpektor 
za posebne naloge v ministrs-
tvu za notranje zadeve v Ljub-
ljani. Iz ministrstva je nato 
prišel na delo v tožilstvo. 

Od prejšnjega tedna je pod-
predsednik celjskih ribičev 
Štefan Zidanšek, dosedanji 
predsednik ribiške komisije 

za izobraževanje in delo z 
mladimi. Zidanšek, ki je di-
rektor poslovne enote Pošte 
Slovenije v Celju, je ribič tri 
desetletja. Kot fant je kupil na 
morju prvo najlonsko vrvico 
in trnek in se navdušil za 
ribolov, tako da je zadnje de-
sedetje član Ribiške družine 
Celje. 

Največ lovi ob Savinji in 
Šmartinskem jezeru, najrajši 
ob Krki in Kolpi, kamor se 
odpravita s- sinom Gregor-

jem, ki se je vrnil prejšnji 
teden s služenja vojaškega ro-
ka (Gregor Zidanšek je prejel 
kot pionir na tekmovanjih v 
športnem ribolovu s plovcem 
različna priznanja in poka-
le). Skupaj lovita prav tako v 
Istri, kjer ima družina v Vr-
sarju postavljeno prikolico. 
Največja doslej ujeta riba di-
rektorja regijske pošte je 
približno meter dolg in 6 ki-
logramov težak som, sicer je 
ulovil veliko težkih krapov iz 
jezera in Savinje, kjer lovi 
predvsem poduste in platni-
ce. 

Štefan Zidanšek, ki živi v 
Levcu, je na čelu regijske po-
šte pet let, pred tem je bil 
direktor področne pošte v Ve-
lenju. Izvira iz vinorodnih 
Škalc pri Slovenskih Konji-
cah, kjer je živel do odhoda 
na študij v Ljubljano, nakar 
se je zaposlil v Celju. Poleg 
ribolova ga veselita kolesar-
jenje in zadnji čas motocikli-
zem, pozimi smučanje. 

Med celjskimi zdravniki je 
najbolj navdušeni ribič Želj-
ko Radič, dr. med., specia-
hst rentgenolog celjske bol-

nišnice ter predstojnik od-
delka za radiologijo v bolni-
šnici Trbovlje. Član Ribiške 
družine Celje je več kot dve 
desefletji, pred tem je bil 
med organiziranimi ribiči v 
Velenju, Zagorju ob Savi, 
Bjelovarju in Zagrebu. Ribič 
je od otroških let, ko je začel 
resno loviti ob Krki pri Bre-
žicah. Danes lovi največ ob 
Šmartinskem jezeru, ob 
morju na otoku Pagu, kjer 
preživlja dopuste," pa prav 

tako v sladkovodnem jezeru 
Veliko Blato. 

Njegova največja doslej 
ujeta riba je 17 kilogramov 
težak ter 1,30 metra do l | som 
iz Save pri Vrhovem, v Šmar-
dnskem jezeru pa je ujel le 
kilogram lažjega soma. V ča-
su zdravniške službe v Vele-
nju je bil na nekem tekmova-
nju razglašen celo za ribiške-
ga carja tistega leta. Med do-
pusti na Pagu se rad potaplja 
kot podvodni ribič, sicer pa 
ima rad v prostem času tudi 
tedensko igranje košarke, ki 
jo igra kot najstarejši igralec 
v krogu celjskih zdravnikov. 

V celjski bolnišnici je zapo-
slen 22 let, vse od začetka na 
rentgenskem oddelku. Prišel 
je iz Velenja, kjer je bil nekaj 
let splošni zdravnik. Živi v 
celjski Novi vasi. Članica 

celjskih ribičev je bila p* 
tako njegova soproga Ve 
Radič, ki je opravila nh\\ 
izpit. Zdaj je že nekaj j 
stalna predstavnica CetisJ 
Tirani v Albaniji. " 

Med bolj ali manj navdu 
nimi člani Ribiške druž 
Celje so prav tako kirurg ti 
matološkega oddelka celj 
bolnišnice Radoslav Rus 
dr. med., zdravnik Zdravs 
nega doma Celje v pol̂  
Marjan Leban, dr. med., 
veljnik območnega pove| 
tva Slovenske vojske podp 
kovnik Alojz Groleger iz SI 
venskih Konjic, direktor ce 
ske družbe Ceste - kanaliz; 
ja Matej Fink, direktor dr 
be za izvajanje varstva 
delu Kova Celje Milan Do 
višek... 
S a ^ ^ m BRANE JERANl 

Okrožni javni tožilec Ivan Žaberl. 

Direktor regijske pošte Štefan Zidanšek. 

Zdravnik rentgenolog Željko Radič, dr. med., s trofej^ 


